
čas želja in lepih misli 
Ko se leto poslavlja, podzavestno čutimo, da čas hiti hit-
reje, kot naj bi to bilo po naravni zakonitosti. Seveda ni 
tako, res pa je, da je vedno toliko stvari, ki smo jih hoteli 
ali naj bi jih opravili, pa nas je čas prehitel. Zato veliko iz-
govorjenih obljub, poslovnih in osebnih planov, zamisli 
ostaja neuresničenih, zgodi pa se mnogo nenačrtovanih 
dobrih in slabih stvari. To je pač življenje in to živijeiye 
mediji spremljamo, zapisujemo, komentiramo; bolj kot 
svoje živimo življenje svojega okolja in zato nam čas še 
hitreje teče. 

Smo kronika časa, tista 
vsakodnevna, ne poglobljena 
kot pri zgodovinarjih, pa ven-
darle dovoljšnja za 
spremljanje vsakodnevnih 
ozirama tedenskih tegob in 
uspehov razvoja svojega 
okolja. 

Veliko novega se je zgodilo v 
minevajočem letu - od novih 
občin, na novo postavljenih 
notarjev, poslanskih poskusov 
za zmanjšanje svoje delovne 
dobe in uvedbo lepih odp-
ravnin, kmetskih oranj po 
Kombinatovih njivah do pre-
rekanj v parlamentu, med-

strankarskih bojev, koali-
cijskih zdrah, ministrskih afer 
(kar sicer ni nič novega), pa 
slabih odnosov s slovenskimi 
sosedi. Doživeli smo mirovni 
podpis tri in pol leta trajajoče 
vojne v Bosni in Hrcegovini. 
Nismo doživeli, da bi nas spre-
jeli v pridruženo članstvo Ev-
ropske unije, kot tudi ne 
začetka dela podvoza v Ptuju. 

Vedno znova smo bili nad 
čim presenečeni, kot se v 
zadnjem času čudimo, koliko 
gozdov bodo dobili novo-
pečeni "Slovenci", kot da tega 
nismo vedeli, ko smo spreje-

mali ustrezno zakonodajo, in 
kot da tega niso vedeli tisti, ki 
so podaljšali rok za ureditev 
denacionalizacijskih zah-
tevkov. 

Lastninjenje poteka soraz-
merno počasi, nekaj podjetij 
pa je v iztekajočem se letu ven-
darle dobilo lastnike, med dru-
gimi maloštevilnimi tudi Ra-
dio-Tednik Ptuj, ki želi tudi v 
bodoče biti časopis in radio po 
vaši meri, spoštovani bralci 
Tednika in poslušalci radia 
Ptuj. Zahvaljujem se vam za 
vašo zvestobo, zahvaljujem 
vsem tistim, ki ste se odzvali 
na našo anketo, in želim, da 
ostanemo prijatelji tudi na-
prej. 

Vsem bralcem Tednika in 
poslušalcem radia Ptuj želim v 
svojem imenu in v imenu so-
delavcev uspešno 1996. leto -
takšno, ki človeka osreči s čim 
manj tegobami, duhovno pol-
no. Sicer pa upajmo! 

Ffm^it Laiitit 

MESTNA OBČINA PTUJ 
Komisija za priznanja in odlikovanja 
Na podlagi 20. člena Odloka o priznanjih Mestne 
občine Ptuj (Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 
35/95) Komisija za priznanja in odlikovanja Mestne 
občine Ptuj objavlja 

RAZPIS 
za podelitev priznanj Mestne občine Ptuj velika 
oljenka, oljenka 

Mestni svet Mestne občine Ptuj bo podelil veliko ol-
Jenko 
- za izjemne zasluge na področju kulturne dejavnos-
ti, umetniškega ustvarjanja in poustvarjanja, ki 
predstavljajo Mestno občino Ptuj v širšem kulturnem 
prostoru. 
Župan Mestne občine Ptuj bo podelil oljenko 

- za uspehe, dosežene na kulturnem področju 
II. 

Predlogi in priznanja morajo vsebovati osebne po-
datke kandidata oz. podatke o predlagani organiza-
ciji, delovni skupnosti, podjetju, organu in društvu ter 
natančen opis posebnih in izrednih uspehov, 
doseženih na področju kulturne dejavnosti. 

III. 
Predloge za podelitev priznanj Je potrebno poslati 
Komisiji za priznanja in odlikovanja Mestne občine 
Ptuj najkasneje do 20. 01. 1996. 
Predloge za podelitev priznanj Mestne občine Ptuj 
lahko dajo podjetja, organizacije in skupnosti, orga-
ni, društva in posamezniki. 

IV. 
Priznanja bodo podeljena na prireditvi ob prazno-
vanju slovenskega kulturnega praznika. 
KOMISIJA ZA PRIZNANJA IN ODLIKOVANJA 
MESTNE OBČINE PTUJ 

Z u p a n M e s t n e 
o b č i n e Ptuj dr. M i -
roslav Luci in G I Z 
Poetovlo Vivat 

vabi ta občanke in 
občane na tradic io-
nalno srečanje ob 
prehodu v novo leto 
na M e s t n e m trgu. 
Zdravl j ica župana in 
ogn jemet bosta ob 1. 
uri 1. januar ja 1996. 

Vabl jeni! 

Dvorana Center - 26. decembra ob 18. uri 
Genera ln i pokrovitel j : ŠPORT CENTER BELVI 
Pokrovitelj i : Gradiš - Gradbeno podjet je Gradnje Ptuj, Okrepčevaln ica 
Gastro, Mesn ica in predelava m e s a JOŽE FINGUŠT - Pragersko, Mle-
k a m a Ptuj In m e s t n a obč ina Ptuj. 
M e s e č n i z m a g o v a l c i : ZASAVCI, MLADI PRIJATELJI, ans. SLAPOVI, FANTJE S KLANČKA, PTUJSKIH 5, Ans. JOŽETA ŠERUGE, SLOVENSKOGORIŠKI KVINTET, 
ŠTAJERSKIH 7, ans. PANORAMA, ans. NAGELJ ter ALFI IN NJEGOVI MUZIKANTJE 
Gost je : Ivan Hudnik, Irena Vrčkovn[k, Pop design, Korado Buzeti, Brendi, Igor in Zlati zvoki, Slovenski muzikant je , Franc Kompare , Ans. Mira Klinca, Ans. Jožeta 
Ekarta, ans. Gorenjski muzikant je , Štirje kovači, ans. Gamsi , Luka in Pepi. 
Vodite l ja : Dan ica Godec in Ljubo Huzjan. 
Predproda ja vstopnic : Radio-Tednik Ptuj in T.A. Anka - od ponedel jka, 18. decembra . 

Orfejčkova parada '95 



B O J I M IM P O S V M I 

PTUJ / IZREDNI OBČNI ZBOR MLEKARSKE ZADRUGE 

NE spogledovanlu z 
Llublltmsklmi mlekarnamt 
Pred koncem leta, ko naj bi pridelovalci in predelovalci sedli za skupno mizo, ocenili uspešnost svojega dela in se optimistično ozrli 
naprej, se v odnosih med Mlekarno Ptuj in Mlekarsko zadrugo, ki združuje večji del mlečne prireje, dogaja prav nasprotno: vedno 
bolj so na nasprotnih bregovih reke, ki nezadržno teče v neznano in odnaša temelje mostu, postavljene pred leti, ob nastanku Zad-
ruge. 
Mlekarna, majhen gospodarski subjekt, se sama ne more več 
dolgo upirati ekonomskemu viharju in išče močnejšega 
zaščitnika. Kmetje, združeni v zadrugi, vidijo v tem prevaro 
in kršitev dogovorjene zvestobe. Si bodo še uspeli seči v roke 
in obnoviti medsebojno zaupanje? 

Posebno pozornost je konec 
prejšnjega tedna vzbudil iz-
redni občni zbor Mlekarske 
zadruge Ptuj. Predsednik Jože 
Lah ga je sklical zaradi tega, 
ker se v praksi ne uresničujejo 
sklepi, sprejeti prav tako na iz-
rednem občnem zboru pred le-
tom dni. Takrat so se dogovori-
li - tudi na osnovi sklepa de-
lavskega sveta Mlekarne - za 
model za lastninskega preobli-
kovanja mlekarne, tako da bi 
po končanem preoblikovanju 
imeli kmetje 49-odstotni in za-
posleni 51-odstotni lastninski 
delež. Konec tega leta je bilo 
tako že pričakovati zaključek 
procesa lastninskega preobli-
kovanja. 

Mlekarna pa je v letošnjem 
prvem polletju ugotovila izgubo 
v višini 19 milijonov tolajev, jo 
sicer v tričetrtletju delno sanira-
la in upa, da bo do konca leta 
odpravljena. Toda v predsana-
cijski program so zapisali, da je 
potrebno najti izhod iz težke 
gospodasrske situacije, in de-
lavski svet je nakazal tri možne 
poti: preučitev nadaljne samos-
tojne poti mlekarne, povezovan-
je mlekarn v severovzhodni Slo-

veniji in povezavo ptujske z 
Ljubljanskimi mlekarnami. Do 
konca novembra sta bila izdela-
na dva elaborata, tretjega za-
dolžene mlekarne v severov-
zhodni Sloveniji niso pripravile. 
Tako je prvi, o samostojnosti 
Mlekarne Ptuj, pokazal, da sama 
ne bo preživela burnih gospo-
darskih dogajanj, ko se trgovci 
združujejo in zahtevajo vedno 
večje zniževanje dobavnih cen 
mlečnih izdelkov v obliki raba-
tov in superrabatov. Čedalje 
hujša konkurenca na domačem 
trgu, ki je nasičen z mlekom in 
mlečnimi izdelki, izriva male 
proizvajalce in ptujska mlekarna 
je med najmanjšimi. Temu se 
pridružuje napoved države, da 
bo ukinila izvozne stimulacije za 
nepredelano mleko, ptujska mel-
karna pa kar polovico surovega 
mleka trenutno izvaža v Hrvats-
ko. 

Ekonomski kazalci za pri-
hodnje leto so torej z vidika Mle-
karne Ptuj neugodni. Vodja ko-
merciale Mitja Tement je na 
petkovem izrednem občnem 
zboru poudaril, da bo Mlekarna 
v novem letu zaradi omenjenih 
dogajanj obremenjena z dodat-

nimi 270 milijoni stroškov, ki 
jih ne bo mogla pokriti, torej se 
ji obeta stečaj. Vršilka dolžnosti 
dorektorice Anica Brumec je 
občni zbor Mlekarske zadruge 
seznanila, da je delavski svet 
Mlekarne na zadnji seji sprejel 
elaborat o ekonomski upra-
vičenosti pripojitve ptujske mle-
karne k Ljubljanskim mlekar-
nam in da bo do konca leta o tem 
podpisana pogodba. Govoril je 
tudi predstavnik Ljubljanskih 
mlekarn - pomočnik direktorja 
Franc Zalar. Poudaril je, da so 
Ljubljanske mlekarne s 150 mi-
lijoni odkupljenih litrov mleka 
največje tovrstno podjetje v Slo-
veniji. Menil je, da bo prej ali 
slej prišlo do povezovanja vseh 
slovenskih mlekarn, v kar jih 
bodo prisilili ekonomski razlo-
gi; nekaj jih bo predtem žal tudi 
propadlo. Vodstvo ptujske mle-
karne se je prvo odločilo za sode-
lovanje z Ljubljanskimi mlekar-
nami, kar bi dalo možnosti za 
obojestransko racionalizacijo 
stroškov. Ljubljanske mlekarne 
ponujajo ptujski pomoč v obliki 
njene pripojitve. Prišlo bi do 
delne spremembe proizvodnega 
programa: v Ptuju bi ostala 
proizvodnja sira, namazov, skute 
in kozji program, ukinili pa bi 
tako imenovani dnevni pro-
gram. Ljubljanske mlekarne 
jamčijo prevzem vseh količin 
prirejenega mleka na območju 

Mlekarne Ptuj in zagotavljajo 
delo vsem sedaj zaposlenim de-
lavcem. 

V burni razpravi so 
predstavniki Mlekarske zadruge 
nasprotovali kapitalskemu po-
vezovanju mlekarne pred 
lastninjenjem in dvomili o po-
datkih, da Mlekarna Ptuj sama 
nima prihodnosti. Sicer niso 
proti povezovanju, toda šele po 
opravljenem lastninjenju, ko 
bodo lahko tudi sami vplivali na 
odločitve. Tudi predstavniki 
Zadružne zveze Slovenije se niso 
strinjali s tako hitrimi odločitva-
mi o kapitalskem povezovanju. 

Tako so bili predstavniki mle-
karskih skupnosti, od 141 se jih 
je izrednega občnega zbora ude-
ležilo kar 127, pred silno težko 
odločitvijo. Ena in druga stran 
sta poudarjali, da so pred usodno 
odločitvijo in da naj se pravilno 
odločijo. Vidno obotavljajoči se 
so nato sprejeli edini ponujeni 
sklep, da nasprotujejo povezo-
vanju ptujske mlekarne z ljubl-
jansko. Če bo delavski svet Mle-
karne Ptuj kljub temu sprejel 
nasprotni sklep, kar sicer lahko 
zaenkrat odloči še brez soglasja 
kmetov, pooblaščajo vodstvo 
Mlekarske zadruge, da sproži re-
vizijo ocenitve Mlekarne Ptuj in 
njenega poslovanja. Predstavnik 
Ljubljanskih mlekarn je že ob 
predlogu takega sklepa dejal, da 

umika ponudbo za pomoč Mle-
karni Ptuj, in zapustil izredni 
občni zbor. 

Potrdile so se besede številnih 
razpravljalcev pred odločanjem, 
da občni zbor sprejema usodne 
odločitve za skupno prihodnost 
Mlekarne Ptuj in Mlekarske 
zadruge ter kmetov, ki z njima 
sodelujejo. Sprejeta odločitev je 
vsekakor usodna. Tudi sklep, 
nasproten temu, bi bil usoden. 
Vprašanje kratkega časovnega 
obdobja pa je, ali je sprejeti sklep 
usoden v negativnem ali pozi-
tivnem smislu. Če upoštevamo 
navedene ekonomske kazalce, 
potem bi bila pripojitev k Ljubl-
janskim mlekarnam, nujna; če 
upoštevamo prejšnje dogovore, 
je pravilna odločitev izrednega 
občnega zbora. Precej pa povedo 
tudi besede vršilke direktorice 
Mlekarne Ptuj Anice Brumec, 
da mlekarna po novem letu ne 
more jamčiti za redno plačilo 
oddanega mleka, saj se že sedaj 
rešujejo z najemanjem dragih 
kreditov. Vse skupaj vzbuja bo-
jazen, da bo stanje v ptujskem 
mlekarstvu v prihodnje silno 
težko in da se ob zadnjih do-
godkih, znova na hrbtih kme-
tov, lomijo kopja navzkrižnih 
zadružnih, mlekarskih in 
ekonomskih interesov. 

Jože Bračič 

SARAJEVO: Prve ameriške en-
ote s težko oborožitvijo iz sesta-
ve Iforja je v nedeljo ustavila 
nova ovira, tokrat birokratska. 
Madžarske oblasti so namreč 
ustavile vlak z ameriškimi voja-
ki, tanki in oklepnimi vozili 
malo pred mejo s Hrvaško. Prvo 
skupino ameriških bojnih enot, 
ki je bila namenjena v Tuzlo, pa 
je ustavila megla in onemo-
gočila prihod 800 vojakov. Po 
zadnjih napovednih naj bi se 
vremenske razmere izboljšale 
šele danes. Prav tako naj bi vre-
me onemogočilo prihod še 400 
vojakom iz Moskve. Ob koncu 
tedna je v hotelu Bistrica na Ja-
horini za zaprtmi vrati zasedal 
parlament Republike srbske, 
kjer so med drugim poudarili, 
da je izguba Sarajeva hud udarec 
za politično in vojaško vodstvo 
bosanskih Srbov kljub priznan-
ju državnosti Republike srbske 
in njene politične avtonomije. 
Parlament je potrdil sporazum 
iz Daytona, hkrati pa sprejel 
deklaracijo, v kateri izraža neza-
dovoljstvo, ker del Republike 
srbske pripada muslimansko-
hrvaški federaciji. V Bonnu se je 
na začetku tedna pričela konfe-
renca o razoroževanju in vzpos-
tavitvi ponovnega zaupanja na 
območju nekdanje Jugoslavije, 
na njej pa naj bi sodelovalo 30 
predstavnikov držav, med njimi 
kar 16 vodij diplomacij. 

DUNAJ: V ponedeljek zjutraj 
so bili znani prvi neuradni re-
zultati in delni izidi volitev 
(prešteta je bila polovica glasov, 
brez Dunaja). Večina od 5,76 
milijona avstrijskih volilnih up-
ravičencev je na predčasnih par-
lamentarnih volitvah glasovala 
za socialdemokrate kanclerja 
Franza Vranitzkega. SPO lahko 
računa na približno 38 odstot-
kov glasov in je presenetljivo 
povečala naskok. Socialdemo-
krati bodo v zveznem parlamen-
tu dobili šest sedežev več kot 
lani na rednih volitvah, zanimi-
vo pa je tudi, da je nekoliko pri-
dobila Ljudska stranka zunan-
jega ministra Wolfganga 
Schiissla - 28,3 odstotka glasov, 
kar pomeni dobrega pol odstot-
ka več kot na lanskih volitvah. 
Kot je med drugim znano, je 
6VP deželnega glavarja Josefa 
Krainerja doživela hud polom, 
zaradi katerga je Krainer že na-
povedal svoj odstop. V štajers-
kem deželnem zboru bo v pri-
hodnje pet strank. 

MOSKVA: Na prvih "pravih" 
parlamentarnih volitvah v ruski 
zgodovini so v nedeljo odprli 
volišča za več kot sto milijonov 
Rusov, ki so zabeležili zelo 
dobro volilno udeležbo. Največ 
možnosti za zmago pripisujejo 
komunistom in Černomirdinu 
ter njegovi stranki Naš dom. Si-
cer so bile nedeljske parlamen-
tarne volitve že druge v Rusiji, 
poleg volitev poslancev dume pa 
je potekalo še nekaj drugih lo-
kalnih odločanj. 

PARIZ: Najhujša francoska de-
lavska kriza v zadnjih desetlet-
jih se, kot kažejo zadnja poročila 
iz Francije, bliža koncu z 
neodločenim izidom v dvoboju 
med francosko vlado in sindika-
ti. Po več kot 24-dnevni stavki 
se dalavci počasi le vračajo na 
svoja delovna mesta, potem ko 
se predsednika francoske vlade 
prisili, da bo izdelal načrt sana-
cije francoskih železnic. 

RIM: To jesen je Silvio Berlus-
coni že drugič letos poskušal 
zrušiti vlado premierja Lamber-
ta Dinija. Tudi drugič mu ni us-
pelo, čeprav je pri glasovanju o 
zaupnici imel na papirju večino 
glasov. 

Pripravila: T. Mohorko 

PTUJ / EMONA ODPRLA PRODAJALNO S PERILOM 

i o 

Perla 
TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja Zavod za ra-
dijsko in časopisno dejavnost 
RADIO - TEDNIK Ptuj. 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen (di-
rektor in glavni urednik), Ludvik 
Kotar (odgovorni urednik), Jože 
Šmigoc (pomočnik odgovornega 
urednika in lektor), Jože Bračič, 
Ivo dani, Majda Goznik, Martin 
Ozmec, Marija Slodnjak, Dušan 
Sterle In Milena Zupanič (novinar-
ji)-
TEHNIČNI UREDNIK, celostna 
podoba, prelom stavka in grafi-
ka: Slavko Ribarič. 
PROPAGANDA: 
Oliver Težak, rt 776-207 
Naslov: RADIO - TEDNIK, Raičeva 
6, 62250 Ptuj, p.p. 95; -a (062) 
771-261, 779-371; 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Celotna naročnina 4.500 tolarjev, 
za tujino 9.000 tolarjev. 
Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, Mari-
bor. 
Po mnenju Ministrstva za informi-
ranje Republike Slovenije št 
23/58-92 z dne 12.2.1992 se šteje 
Tednik za izdelek informativnega 
značaja iz 13. točke tarifne števil-
ke 3, za katerega se plačuje davek 
od prometa proizvodov po stopnji 
5 odstotkov. 

La Perla v Murkovi. Foto: Kosi 

V Murkovi ulici v Ptuju je Emona - Merkur v petek odprla 
prodajalno La Perla z izbrano ponudbo kakovostnega 
ženskega in moškega perila iz svile, bombaža in frotirja. 

Na voljo so spodnje perilo, 
spalne srajce, pidžame, moške 
srajce in kravate. V novi proda-
jalni so mislili tudi na mlade. 
Ponujajo jim kvalitetno bom-
bažno perilo prestižne znamke 
NOT. Nova prodajalna je 
prišla ob pravem času, saj bo 
marsikomu rešila zadrego pri 
izbiri božičnih in novoletnih 
daril. 

Emona-Merkur je trenutno še 
d.o.o., po lastninskem preobh-
kovanju pa bo delniška družba z 
okrog 280 delničarji, večinoma 
notranjih lastnikov. Direktor 
Marjan Ostroško je povedal, da 
bodo v prihodnjem letu realizi-
rali nekaj ambicioznih progra-

mov, ki v bistvu predstavljajo ra-
cionalizacijo poslovanja. Največ 
jih je vezanih za gradnjo lastnih 
poslovnih prostorov, za katere 
trenutno plačujejo toliko, kot 
bodo znašale anuitete za najete 
kredite. V Rabelčji vasi bodo 
zgradili novo prodajalno z živili. 

O investicijskem programu za 
leto '96 bodo odločali že januar-
ja. V novem letu bodo izvedli 
tudi več izobraževanj za trgovce, 
saj se zavedajo, da je poslovna 
uspešnost v veliki meri odvisna 
tudi od sposobnih prodajalcev. 

MG 

FORMIN / TOVARNA VZMETI PTUJ 

PHpravtieni 
IO posle s 
Framozi 
Tovarna vzmeti Ptuj s sedežem v Forminu je eno 
prvih podjetij na ptujskem območju, ki je pričelo 
lastninsko preoblikovanje in proces končalo 13. 
decembra, ko je bila delniška družba TVP - vzmetni 
inženiring vpisana v sodni register na Okrožnem 
sodišču Ptuj. 

Poleg lastništva zaposlenih in bivših zaposlenih je 20 odstot-
kov osnovnega kapitala družbe na Ljubljanski borzi kupila 
družba za upravljanje KBM Infond, in sicer po izklicni ceni. 
Vodstvo tovarne vzmeti na čelu s predsednikom Janezom So-
lino se dogovarja za skupni sestanek z družbo v začetku janu-
arja, ko bodo pripravili tudi vse potrebno za prvi sklic 
skupščine. 

Tovarni vzmeti Ptuj se odpi-
rajo dodatne možnosti za uvel-
javljanje na domačem in tujem 
tržišču. Mednarodni biro za 
kvaliteto je namreč 8. decem-
bra ugotavljal kakovost njiho-
vih proizvodov po medna-
rodnih standardih ISO 9001 ter 
ocenjeval sposobnost dobavi-
teljev za zagotavljanje kako-
vosti po mednarodnih normah. 
Obe preizkušnji so proizvodi 
Tovarne vzmeti dobro prestali. 

s čimer so pridobili certifikat 
ISO 9001 in se uvrstili v "A" 
skupino dobaviteljev francoske 
avtomobilske tovarne Renault. 

Tovarna vzmeti se je tako 
pridružila 100 podjetjem v Slo-
veniji, ki že imajo ta pomembni 
mednarodni certifikat. Slovesna 
podelitev certifikata, za katerega 
so si v podjetju pod vodstvom 
Janeza Pičerka prizadevali tri 
leta, bo spomladi. 

Milena Zupanič 



SIJA mmmm SVETA 28. mamm 
^ : a petkovi seji predsedstva sveta mestne občine Ptuj so sklenili, da 

- .»bo 12. seja sveta 28 . decembra. Na njej bodo razpravljali o de-
vetih točkah dnevnega reda. Osrednja bo go tovo osnutek od loka o 
proračunu mestne občine v letu 1996 , precej pozornosti pa bodo po 
pr ičakovanju posvetili tudi osnutku kriterijev za delitev premoženja 
nekdanje občine Ptuj. Ptujski svetniki bodo na zadnji seji v tem letu 
razpravljali tudi o povečanju najemnin za poslovne prostore, ki so v 
lasti mestne občine Ptuj, nakupu zemljišča za gradn jo nove policijske 
postaje v Ptuju in o pogodb i za gradnjo vodovodnega omrežja Gra -
jena - Orešje. Seznanili se bodo tudi z informaci jo o pr ipravah na 
36 . kurentovanje. 

O PORABUENIH ZDRAVILIH IN POGODBI Z 
ZAVAROVALNICO 

f torek se je sestal razširjeni strokovni svet ptujske bolnišnice. Sez-
nanil se je s poroč i lom o izvedenem pregledu zdravstvenih karto-

nov in predpisanih receptov, anal izo porabl jenih zdravil v bolnišnici 
v letu ] 9 9 3 ter o težavah, ki spremljajo podpis pogodbe z zdravstve-
no zavarovalnico za leto 1995 . 

MANJ mmsim 

§d 11. do 17. novembra je v Ptuju in okol ic i prenočevalo 196 
domač ih in tujih turistov, ki so ustvarili 261 nočitev. V Pokrajin-

skem muzeju so našteli 73 gostov, obiskovalcev T lC-a, ki so iskali in-
formaci je, pa je bi lo 49 . 

m m m o PROMETU V STAREM PTUJU 

f ponedel jek so na ožjem območ ju mesta Ptuja pričeli izvajati an-
keto o ureditvi prometa v starem mestnem jedru. Naročnik je 

mestna občina Ptuj, izvajalec pa zasebno podjetje EKOpol . Prometni 
kaos, ki v lada v Ptuju, naj bi po številnih strokovnjakih sedaj poma-
gal i urejati tudi občani in lastniki oziroma najemniki lokalov v starem 
mestnem jedru tako, da bodo odgovor i l i na vprašanja. V anketo 
bodo zajeli gospodinjstva v šeststo hišah na tem območ ju in okrog 
dvesto lastnikov oziroma najemnikov lokalov. Anketiranje bo v glav-
nem končano do konca tedna. V januarju bodo anketiral i še deset 
odstotkov drugih gospodinjstev v mestni občini , ki bodo nakl jučno iz-
brana. Anketa je anon imna. 

AVOUSTA mimmmm m INVALIDOV 

strokovnih službah mestne občine Ptuj izdajajo mesečne infor-
maci je, iz katerih povzemamo, da je bi lo konec avgusta na 

območ ju bivše občine Ptuj 199 brezposelnih invalidov, od tega sta 
bila v usposabl janje vključena dva. Denarno nadomest i lo je v tem 
mesecu prejemalo 1061 brezposelnih oseb, denarno pomoč pa 
4 1 7 . 

^ t ' o wi i iw i rTr LIIRR-rr -J I T r/ JII.'JII tg- 'ti' • ' ' IN -frroi 

NAJVEČ Ji TRGOVSKIH PODJETIJ 

območ ju mestne občine Ptuj deluje 5 7 2 podjeti j . 5 2 8 je zaseb-
• •'^.^nih, 31 družbenih, sedem v zadružni in šest v mešani lastnini. 
Med zasebnimi podjet j i prevladujejo podjet ja, ki opravl ja jo fi-
nančno-tehnične storitve, skupaj 22. Na drugem mestu je t rgovina, 
ki je organizirana v 147 podjetj ih. Tudi na območ ju bivše občine Ptu| 
prevladujejo zasebna podjetja. 

FERPROMET ZA OTROKI V PTUJSKI 
BOLNIŠNICI 

S^^anes bo praznični dan za otroke, ki se zdravijo v ptujski bol-
'**^nišnici, za bolnišnico ter otroke zaposlenih. Celjsko podjet je s 
sad|em m zelenjavo Ferpromet bo obdar i lo otroke, ki se zdravijo na 
posameznih oddelkih. Dedek Mraz bo razveselil tudi otroke delavcev 
bolnišnice. Tega dne bo Mercator M ip Ptuj g inekološkemu oddelku 
podar i l barvni TV aparat. 

BOŽIČNO DREVO NA MESTNEM TRGU 

nedel jo o b 14. uri bodo na Mestnem trgu v Ptuju pričeli postavi-
la jati božično drevo, ki ga bo mestni občini v znak prijateljstva in 

sodelovanja podar i l kidričevski župan Alojz Šprah. Srečanje pod 
božičnim drevesom bo postalo tradicionalno. Pri okraševanju bodo 
pomagal i številni starši in otroci ter drugi, ki bodo to želeli. Doga jan-
|e bosta spremljala prijetna glasba in kulturni program. O b 17. uri 
se bo v dogajan je vključil ptujski župan dr. Miroslav Luci z vošči lom 
za lep božič, ki je tudi družinski praznik. Pridružili se mu bodo župani 
nekaterih sosednjih občin, tudi iz Ljutomera in Ormoža ter od Svete-
ga Jurija. Simbol ično bodo prižgali lučke. Morda se bo ob tej prire-
ditvi, ki bo potekala v prazničnem vzdušju, porodi la kakšna ideja o 
bodočem tesnejšem sodelovanju. Ptujčani še zmeraj razmišljajo o 
pokraj ini . 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 

tokratna odda ja ptujske televizije bo izredno zanimiva. V devetih 
prispevkih bo predstavljenih več pomembnih dogodkov iz Ptuja in 

okol ice. O b Osojn ikov i cesti v Ptuju so odprl i stanovanjsko-poslovni 
objekt z 32 neprof i tnimi stanovanji, praznovala sta Slovenska vinska 
akademi ja in revija Veritas, ptujsko društvo nekadilcev je imelo svoj 
pPî i občni zbor, f i lm ptujskega režiserja Mi rana Zupaniča Radio.doc 
|e bil proglašen za slovenski fi lm leta, boksarj i so tekmoval i za zlato 
rokavico, kovinostrugarstvo Ivana Gomi lška je obiskal Božiček, Mer-
cator M ip Ptuj je organiziral novoletno srečanje poslovnežev in prija-
teljev Mercator ja . Govor i l bo tudi ptujski župan dr. Miroslav Luci. 

Pripravila: MG 

BORZNI KOTIČEK 

Zadnjii na parketu 
i Tečajem delnic in obveznic pojema sapa. Kratko-
I ročni papirji so že bolni na pljučih, kljub temu jih 
I špekulantska (redka) pričakovanja dvignejo, za 

kar pa ni pravih razlogov. 
Delnice pred novim letom 

postajajo deseti brat. Med 
prednovoletnim praznovan-
jem, ko ljudje zamenjajo pisala 
in orodje za špricerje in 
kranjsko klobaso, se je res 
težko osredotočiti na kakšno 
resnejšo stvar, kot je zabava. K 
sreči računovodje že delajo ne-
katere obračune in še marsika-
teri tolar se zna preliti na borz-
ni trg. Vsakemu pridejo prav 
nekoliko višji tečaji vrednost-
nih papirjev: fizičnim invest-
itorjem za boljše praznovanje 
novega leta, pravnim za ugod-
nejšo bilanco. Sicer cene del-
nic počasi drsijo navzdol, pre-
cej neopazno, ker posamezne 
velike aplikacije zamegljujejo 
dejansko stanje na trgu. 

V kotacijo A se je prebila delni-
ca Finmedie, ki se je dokapitali-
zirala in tako izpolnila pogoje za 
najboljšo kotacijo pri nas. Del-
ničarji Term Čatež že težko 
pričakujejo obvestilo o 
skupščini, da se tam vsaj dobro 
najedo, če jim že pada cena del-
nice. Na izvenborznem trgu naj-
bolj "razsaja" redna delnica 
Rogaške. Gor in dol skače kot na 
rave pariyju, konkretno pa se je 
zamenjalo lastništvo. Dadas je 
prodajal svoj delež, ker kupuje 
kontrolni paket delnic Finme-

die, kupovali pa so različni in-
vestitorji, predvsem borzne hiše. 

Obveznice so drage kot žafran, 
donosi pri nekaterih so majhni 
kot v Ameriki, kjer so ljudje za-
dovoljni s takšnimi letnimi do-
nosi, kot jih hočejo ljudje pri nas 
na mesec. Zdaj je še zadnji čas za 
nakup republiških obveznic za 
izkoriščanje davčne olajšave, s 
katerimi boste v primeru, da ni-
mate dovolj drugih računov, 
prihranili 3% pri dohodnini in 
to boste odtegnili državi z njeni-
mi obveznicami. To je isto, kot 
da bi šli lačni v trgovino, tam pa 
bi vam namesto celega računa 
dali še kakšno klobaso zraven. 

Točno pred tednom dni je bil 
na parketu Ljubljanske borze 
vrednostnih papirjev zadnji ses-
tanek, ki je potekal po t.i. "out 
cry" sistemu. Poslej se bo z vsemi 
papirji trgovalo samo preko 
računalniške mreže; klasične 
brokerje, ki se v krogu "derejo" 
drug drugemu, so zamenjali 
hladni računalniki. Nove gene-
racije borznih posrednikov se 
osebno ne bodo več poznale, 
sporazumevali se bodo samo 
preko šifer. S tem je borza izgu-
bila čar, ki smo ga negovale "sta-
rejše" generacije. 

Samo Eicarf 

D O R N A V A / POVEČALI OBČINSKI PRORAČUN 

Na zadnji seji dornavskega občinskega sveta so svetniki naj-
več pozornosti posvetili rebalansu občinskega proračuna. Ta 
znaša zdaj nekaj več kot 92 milijonov tolarjev. 

Svetniki so se strinjali, da ga za 
2,5 milijona povečajo pri izo-
braževanju in s tem financirajo 
projektno dokumentacijo za faz-
no gradnjo prizidka k osnovno 
šoli v Dornavi. Nekaj denarja bo 
tudi za delovanje športnih in 
kulturnih društev, ki po prvot-
nih izračunih niso dobila 
ničesar, ter za najnujnejše 
vzdrževanje kulturnih spomeni-
kov, saj so nekateri potrebni ce-
lovite obnove. Komisija za kme-
tijstvo, ki jo vodi Franc Cigula, 
se je odločila, da bodo denar z 
zvišanjem njihove postavke na-
menili za gramozirnaje poljskih 
cest, saj ga je za regresiranje se-
mena ali za ugodnejše kredite 
premalo. 

Kljub povečanju občinskega 
proračuna pa v občinski blagajni 
še vedno ni dovolj denarja, da bi 
lahko uresničili vsaj najnujnejša 
dela na področju cestne in ko-
munalne infrastrukture. 

Svetniki so se tudi spraševali, 
zakaj so ostale ob zadnjem 
sneženju ceste nesplužene, ter 

ugotovili, da je Komunalno pod-
jetje, ki je izvajalec del, imelo 
tehnične težave. Občinski svet je 
pooblastil tajnika Jožeta Munda, 
da bo nadziral izvajanje pluženja 
in posipavanja cest. 

Danes ob 17. uri bo dorn-
avski župan Tone Velikon-
ja v dvorani kulturnega 
doma v Dornavi ob prazni-
kih sprejel vse svetnike ter 
druge izvajalce kulturnega, 
športnega ter političnega 
življenja, ki so kakorkoli 
prispevali k razvoju nove 
občine Dornava. 

Imenovali so tudi kandidate za 
člane vaškega odbora v Mezgov-
cih, ki so bili predlagani na zbo-
ru občanov. Na pobudo župana 
Toneta Velikonja pa so sprejeli 
mnenje, da v baročnem dornav-
skem gradu tudi v prihodnje os-
tanejo varovanci zavoda dr. Ma-
rijana Borštnarja. 

MS 

LENART / CAPRICE DOBIL NOVE LASTNIKE 

Zadnji dnevi letošnjega leta 
bodo še posebej ostali v spominu 
stotim delavkam lenarškega Ca-
pricea, saj se je končala negoto-
vost za njihova delovna mesta. V 
ponedeljek so na krajši slove-
snosti predali to lenarško podjet-
je, ki je bilo leto in pol v stečaju, 
novima lastnikoma. Večinski 
lastnik, znani lenarški obrtnik 
Jože Žižek in njegov družabnik 

Branko Markuš, sta odkupila 
tovarno za 2,6 milijona DEM. 
Stečajna upraviteljica podjetja 
Caprice Irena Lesjak je ob tem 
povedala, da se temu nekdanje-
mu uglednemu lenarškemu pod-
jetju vrača njegov sloves. Že med 
stečajnim postopkom so namreč 
začeli proizvodnjo nekaterih no-
vih programov. 

MS 

G ( W m i SE... 
Ijubljanskobančni 

direktoi} pred dnevi čistil 
sveče s "svoje" strehe - gotovo 
zato, da ne bi katera padla 
kakšnemu varčevalcu na 
^avo. Sosed ga je pri tem 
^mo gledal, ukrepal pa ni. 
Verjetno zato, ker lahko v 
primeru poškodbe ponudi 
posteljo. 
... DA naj bi se vojska iz Ptu-
ja preselila na desni breg 
Polskave. Potem bi si lahko 
mladi vojaki po obisku 
Apačank zapeli: "Snočkaj 
sem na vasi bil, na oni stran 
potoka..." 
... DA so imeli otročički in 
starši, udeleženci muzejske-
ga vlaka, v nedeljo idealno 
priložnost, da so 60 minut 
opazovali mariborsko uro, 

pa^o se lahko z rednim 
makom vrnili, polni 
"prečudovitih" vtisov, v svoj 
podhaloški in haloški rodni 
kraj. 
... DA se je zadnji vikend v 
Ptuju rodilo neverjetno števi-
lo - 9 (devet) novorojenčkov. 
Izračuni kažejo, da so bili 
spočeti kot darilo za osmi 
marec ali pa - tisti kak dan 
prezgodaj rojeni - za mate-
rinski dan. 
... DA bodo v nedeljo na 
Mestnem trgu postavili in 
okrasili božično drevesce. Ali 
bodo pod njim uredili tudi 
jaslice, ni znano. Pa bi jih 
zagotovo lahko. Prišlo bo 
namreč tudi okoli 12 svetih 
kraljev z vrha vseh ptujsko-
območnih občin in izven. Ker 
pa politiki delajo iz nas ved-
no večje osle, tudi teh ne bi 
manjkalo. 
... DA dela mestna občina 
anketo o ureditvi prometa v 
zaprtem delu mesta. Odgovo-
ri bodo najbrž takšni: "Mesto 
naj bo zaprto za promet, toda 
to naj ne velja zame, za moje 
stranke ali moje sorodnike in 
znance." Nekaj podobnega se 
namreč dogaja tudi zdaj. 
Načelo VIP (veze in poz-
nanstva) upešno deluje pri 
odpiranju zapornic in pri 
mnogokratnem prezrtju pre-
povedano parkiranih avto-
mobilov. 
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PREDSTAVLJAMO V A M / NEKAJ TEDNIKOVIH SODELAVCEV 

y Tednik /e /efos 
pisalo 100 dopisnikov 

Marsikdo se že kot otrok odloči za prvi zapis v Tedniku -
takšni spisi so objavljeni na strani Mladi dopisniki - in osta-
ne zvest Tedniku tudi v letih odraslega življenja. Dopisniki 
so tisti, ki pomagajo izhajati našemu časopisu že od samega 
začetka pred štirimi desetletji . Nekateri imajo tudi stalne 
rubrike, kot so Lujzek, nasveti V vrtu, kuharski recepti, 
križanka, humor ...; te so nepogrešlj iv del Tednika in j ih 
bralci izredno radi berejo. 

Letos smo objavili v časopisu 
zapise 100 dopisnikov. Nekate-
ri so se oglasili samo dva- ali 
trikrat, več kot 20 pa imamo 
rednih sodelavcev, kar pomeni, 
da objavimo njihove zapise 
skoraj v vsaki številki. Zakaj 
pravzaprav sodelujete s Tedni-
kom, smo vprašali nekatere 
med njimi. 

Miran Glušič, upokojeni 
inženir agronomije: "Pred 11 
leti sem pričel na pobudo Turis-
tičnega društva Ptu j pripravljati 
radijsko oddajo Pet minut za lepše 
okolje, kmalu pa sem pričel te 
nasvete pisati še za objavo v 
Tedniku. Danes je rubriki nas-
lov V vrtu, ima pa tri dele: nasve-
te za zelenjavni, sadni in okrasni 
vrt. Pišem iz svojih izkušenj, kar 
pomeni, da sem vse, kar 
zapišem, že preizkusil v svojem 
vrtu in sadovnjaku. Bralci nima-
jo pripomb, me pa zelo pogosto 
kličejo in prosijo za nasvet po te-
lefonu. Tako rekoč nadomeščam 
svetovalno službo." 

Danilo Klajnšek, samostojni 
podjetnik: "Pripravljam 
izključno športne sestavke. 

Začel sem že v prvem letniku 
gimnazije, to je pred dvajsetimi 
leti, ko sem bil vratar v Alumini-
jevem nogometnem moštvu. Do-
pisnik sem ostal do danes, in to 
predvsem zato, da izvedo bralci 
čim več o športu, da predstavim 
športnike in športe s ptujskega 
območja, pa tudi iz lastnega ve-
selja." 

Kristina Polajžer, upokojena 
fotografska laborantka: "Za 
Tednik razvijam filme in foto-
grafije od pomladi leta 1992. Ta-
krat ste na Tedniku usposobili 
lastni laboratorij in me prosili, 
da bi ob ponedeljkih in torkih v 

njem delala. Ker je bilo to hkrati 
z mojo upokojitvijo, sem spreje-
la. Vendar me je bilo kljub 33 le-
tom, kolikor sem delala v temni-
ci, strah sprejeti delo v novem 
kolektivu. Sedaj sem vesela in 
srečna, da sem spoznala kolektiv 
Tednika in prihajam z veseljem 
in pravim delovnim elanom k 
vam. V veselje mi je tudi to, da 
kljub upokojitvi še nekdo 
potrebuje moje delo." 

Milan Fridauer - Fredi, afo-
rist: "Tednik je prvi časopis, v 
katerem sem kaj objavil, in to je 
bil članek o avtobusnem šoferju 
leta 1989. Aforizme pa sem 
pričel v Tedniku objavljati šele 
po tem, ko so mi jih sprejeli tudi 
v drugih časopisih. Še danes do-
pisujem v Tednik, saj sem po na-
ravi zvest človek, pa tudi zaradi 
drobiža, ki mi ga Tednik za ob-
jave izplačuje." 

Aleš Gačnik, etnolog, socio-
log in muzeolog v Pokra-
jinskem muzeju Ptuj: "Pomem-
bno se mi zdi, da komuniciram 
na lokalni, regionalni, nacional-
ni in mednarodni ravni. Trenut-
no posvečam največ pozornosti 
mednarodni in lokalni komuni-
kaciji, zato pišem tudi v Tednik. 
Znanstveniki dostikrat podcen-
jujejo komunikacijo na lokalni 
ravni, kar je slabo tako za stro-
kovnjaka kot za znanost. Seveda 
pa je različen jezik komunikaci-
je, ki se mora prilagoditi publiki. 
Prvi sestavek sem za Tednik na-
pisal še kot študent leta 1987." 

M Z 

SLOVENSKA BISTRICA / 1 5 LET OKTETA PLANIKA 

ZaW<ll/ly komorni 
pevski sesfcnr 
Velikokrat se sprašujemo, ali je današnji čas, čas neizprosnega boja za mate-
rialne dobrine, ki ne dopušča kompromisov, primeren za ljubiteljsko kulturno 
delovanje, še posebej pa za ljudi, ki gojijo lepo in ubrano slovensko pesem. Pa 
si potem hitro odgovorimo: Je, saj smo Slovenci svojo pesem gojili skozi vse 
svoje časovne nevihte in boje. 

Da je za amatersko delovanje še vedno veliko ljubezni, do-
kazuje tudi slovenjebistriški oktet Planika, ki j e v teh dneh 
praznoval pe tn^s t l e tn i co delovai\ja. 

Njegovi začetki segajo v leto 
1980, ko so se na eni izmed 
vojaških vaj pogovarjali o 
možnosti ustanovitve okteta 
TO. Ta je sprejela pobudo in 
kmalu so se na vajah zbrali prvi 
pevci. Prvo leto so nastopali le 
priložnostno, v glavnem na 
proslavah za potrebe TO, 
sčasoma pa so ambicije članov 
prerasle ozke okvire, vaje so 
bile vse resnejše in pogostejše, 
prav tako pa tudi nastopi. Ob 
desetletnici so se zaradi reor-
ganizacije TO v slovensko 
vojsko preimenovali v oktet 
Planika, pokroviteljstvo nad 
zborom pa je prevzelo TP Pla-
nika iz Slovenske Bistrice. 

Največ sprememb je oktet 
doživel v letih 1991 in 1992. Te-
daj so se mu pridružili člani an-
sambla Bratje iz Oplotnice, vsi 
izvrstni pevci, in v tej sestavi po-
jejo še danes. Prvi tenor pojeta 
Tone Korošec in Milan 
Gričnik, drugi tenor Marjan 
Lesjak in Vlado Ostruh, bari-
ton Boris Jakopin in Tine Les-
jak, bas pa Rajko Zidovnik in 
Franc Horvat. Umetniški vodja 
okteta je Ignac Pančič. 

Jubilejni koncert ob pet-
najstletnici delovanja so pripra-
vili v viteški dvorani bistriškega 
gradu, ki je bila ob tej priložnos-
ti polna do zadnjega kotička. Ob 
številnih gostih se je koncerta 
udeležil tudi univerzitetni pro-
fesor Jože Gregorc iz Ptuja, ki je 

oktetovcem v minulih petnajstih 
letih velikokrat pomagal s stro-

kovnimi nasveti. 
Brez dvoma je bil najzanimi-

vejši skupni nastop okteta z vse-
mi tistimi, ki so prepevali v mi-
nulih letih in ga iz takšnih ali 
drugačnih razlogov kasneje za-
pustili. To seveda ni bil več ok-
tet, temveč pravi pravcati ubrani 
moški pevski zbor, kakršen bi 
bil v Slovenski Bistrici nadvse 
dobrodošel. 

Ob jubileju so pevcem podelili 
Gallusova priznanja. Bronasti 
sta prejela Marjan Lesjak in 
Rajko Zidovnik, srebrna Milan 
Gričnik, Boris Jakopin, Tone 
Korošec in Tine Lesjak ter zla-

ti Franc Horvat in umetniški 
vodja okteta Planika Ignac 
Pančič. 

V teh dneh nastopa oktet Pla-
nika na Švedskem: jutri, 15. 
decembra, bodo nastopili v Mal-
moju, v soboto, 16. decembra, pa 
še v Landskroni na prireditvi ob 
30-letnici Slovenskega kulturne-
ga društva Lipa. 

V i d a Tepelovec 

Slovenjebistriški oktet Planika na proslavi svojega jubileja v viteški 
dvorani bistriškega gradu. Foto: VT 

PTUJ / 32 NOVIH NEPROFITNIH STANOVANJ 

Pripravlieniia leto '96 
Poslovno-stanovanjski objekt ob Osojnikovi cesti v Ptuju, ki so ga predali na-
menu prejšnji četrtek, ima 32 neprofitnih stanovanj v skupni površini 1967 m 
in dvanajst lokalov v pritličju in kleti v skupni površini 600 m . Zgradilo ga je 
Gradbeno podjetje Gradiš - Gradnje Ptuj. 

V gradbenem smis lu je objekt vreden 203 mil i jone tolarjev, 
s stroški komunalne opreme, zemljišč in z delom investi-
torstva pa 266 mil ijonov tolarjev. 40 odstotkov sredstev za 
gradnjo je zagotovil republiški stanovanjski sklad, 40 
mestna občina Ptuj, drugo pa investitor. 

Kot je na otvoritvi objekta po-
vedal direktor podjetja za stano-
vanjske storitve Ptuj Janez 
Belšak, ki je investitor gradnje 
neprofitnih stanovanj, mora 
fond najemnih neprofitnih sta-

novanj, ki ga ponovno vzpos-
tavljamo, vplivati na hitrejše 
razreševanje nakopičenih stano-
vanjskih problemov. Ta fond 
predstavlja edino možnost za 
pridobitev stanovanja v novo-
nastalih tržnih razmerah za tiste, 
ki si kljub nadpovprečnim 
osebnim dohodkom ne morejo 
kupiti lastnega stanovanja. Ko-
nec prejšnjega leta je bilo na 
območju bivše občine Ptuj ko-
maj tri odstotke neprofitnih sta-
novanj, ki so v lasti fizičnih ali 
pravnih oseb. 

Načrti za gradnjo neprofitnih 
stanovanj v letu 1996 so 
pripravljeni. Na območju 
mestne občine Ptuj naj bi v tem 
letu zgradili osem neprofitnih 
stanovanj v Cankarjevi ulici, 
začeli pa bodo priprave na 

Na slovesnosti ob predaji 32 
neprofitnih stanovanja je govo-
ril Janez Belšak. 

Foto: S. Ribarič 
gradnjo štiridesetih ob Osojni-
kovi cesti v Ptuju, če bodo uspeli 
dobiti vsa predvidena sredstva 
za gradnjo. 

M G 

SLOVENSKA BISTRICA 
v 

Zupan podelil priznanja 
Slovenjebistriški župan dr. Ivan Žagar je minuli četrtek v predporočni 

dvorani bistriškega gradu v imenu Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu občine Slovenska Bistrica podelil članom, mentorjem prometNe 
vzgoje na bistriških osnovnih šolah in drugim sodelavcem priznanja za 
večletno uspešno deJo na tem področju. 

Srebrni venec za pet- in večlemo uspešno delo na področju promeme 
vzgoje so prejeli Milica TopoUč, Irena Novak, Jože Rozman in Drago 
Jovič, priznanja z zlatim vencem za deset- in večletoo delo pa Ema Jurak, 
Elizabeta Kitek, Doroteja Mikložič, Miroslava Tomažič, Nada Šket, 
Alojz Zorko, Ciril Kmecl, Stanko Markež, Danilo Podlesnik, Janez 
Landeker in Vida Lepoglav. 

VT 
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Na najvišiem mim Pirenejev 
Sprva še hodimo po temnih granitnih ploščah, vendar je pod 
našimi nogami vedno pogostejša bela "preproga". Na višini 
3000 metrov dokončno zakorakamo v osrednji del ledenika, 
pred tem pa si obvezno nadenemo ledeniška očala. Odboj 
sončne svetlobe je izredno močan, še posebej če upoštevamo 
višino sonca na nebu. Močni sončni žarki dokaj hitro 
z m e h č ^ o vrhnji del ledenika, kar nam prihrani hojo z de-
rezami. Hladen veter, ki piha nad površino ledenika, sprva 
pospeši naš korak, dejansko pa je bilo za nami že več kot 
šest ur dokaj naporne hoje, kar sčasoma upočasni naše na-
predovanje. 

Ledenik, po katerem smo ko-
rakali že nekaj časa, je postajal 
vse bolj strm, kajti pot, po kateri 
so napredovali številni gorniki 
pred nami, se je že začela vzpen-
jati proti vrhu. Naš korak je se-
daj postajal vedno hitrejši. Srce, 
ki mi je glasno utripalo, je še 
pospeševalo pritisk v žilah in 
tako povzročilo še močnejši in 
odločnejši korak. Nekaj metrov 
pred robom vršnje kupole smo 
ponovno stopili na temno ka-
menje. Oči, nenehno uperjene v 

nekaj metrov oddaljeni vrh, kar 
požirajo zadnje metre. "Še malo, 
še malo," se sliši medsebojno 
vzpodbujanje. 

Trenutek zmagoslavja... 
Na vrhu smo točno ob 12.30, 

pod nami leži celo gorstvo, svet-
lomodro nebo, posejano z belimi 
kepicami, odseva v jezercih ob 
vznožju gore. Nekaj minut nemo 
občudujemo "raj" pod seboj. 
Občutek, ko kjub visokim go-
ram v okolici ne vidiš na celot-
nem obzorju nobene višje točke, 

je zares neverjeten. 
Kot večina odprav tudi sami 

naredimo na vrhu nekaj posnet-
kov. Nekaj minut trajajočemu 
poziranju s plakati sponzorjev 
sledi predajanje toplim sončnim 
žarkom, nato pa sestop v dolino. 
V primerjavi z vzponom je ses-
top veliko lažji, vsaj kar se tiče 
potrebnih moči. Vendar pa je 
prav ta misel pogosto vzrok za 
številne nesreče. Povečini utru-
jeni gorniki po osvojitvi vrha 
kar pozabijo, da jih čaka enako 
dolga pot še v drugo smer. Zato 
moramo vedno predviditi prav 
vse potrebno - od fizične 
pripravljenosti hrane do drugih 
potrebščin - tako za vzpon kot za 
sestop. Nekaj metrov pod vrhom 
se spustimo v pravi "smuk" po 
zasneženih belih poljanah. V 
primerjavi s počasnim in napor-
nim vzpenjanem čez snežišče 
kar zdravimo. V pičlih desetih 
minutah smo na robu ledenika. 
Ob pogledu na razmehčano 

površino hitro ugotovimo, da 
prečenje ne bo tako enostavno 
kot dopoldan. Drug od drugega 
oddaljeni nekaj metrov, kar je 
predvsem iz varnostnih razlo-
gov, se podamo čez ledenik. Pri 
takšni hoji se namreč teža poraz-
deli na večjo ploskev in je 
možnost vdora ledene skorje na 
površini ledenika manjša. 

Brez večjih težav prečimo les-
ketajočo se ledeno površino in v 
slabi uri smo na sedlu. Šele sedaj 
se pred nami v vsej svoji veličini 
pokaže dolina Benasque. Visoki 
grebeni, ki zapirajo podolgovato 
udorino, dajejo temu pogledu še 
dodaten čar. Toda kljub prostra-
nim pogledom so naše oči uprte 
v številne balvane, ki nam zapi-
rajo preglednost nad potjo. 
Glavni problem pri sestopanju je 
tukaj zlasti orientacija. Skladovi 
kamenja ali možici, kot se ime-
nujejo markantna znamenja ob 
poti, so vidni povečini le tedaj, 
ko se vzpenjamo. Pravi problemi 

pa nastopijo ob sestopanju, saj so 
ta znamenja izven našega vidne-
ga polja. Toda kljub manjšim 
problemom z orientacijo za-
nesljivo, predvsem pa varno ses-
topimo v dolino. 

Ob ponovnem dotiku s tistim, 
kar po prvih korakih proti cilju, 
ki te nesejo vse višje in višje, za-
pustiš v dolini, se zaveš uspeha 
oziroma veličine svojega dejanja. 
Ponovno pristanemo na tistih 
trdnih tleh, ki vsak dan nosijo 
težo naših idej in življenjske 
energije. A le redki so dnevi, ko 
se dejansko odcepimo od teh 
vsakdanjih tal in zakorakamo 
višje in vse višje ... 

Uspešen vzpon na Pico de 
Aneto, najvišji vrh Pirenejev, 
pomeni za ptujske planince os-
vojitev že drugega najvišjega 
vrha gorstev na stari celini. 
Hkrati pa je to prispevek k inter-
nacionalizaciji mlade države 
Slovenije in konec koncev tudi 
staroste med slovenskimi mesti -
našega Ptuja. Številni ljudje, ki 
smo jih s pomočjo reklamnega 
materiala, daljših ali krajših po-
govorov seznanjali z našimi ide-
jami in kraji, od koder prihaja-
mo, so bili prav navdušeni. Čep-
rav se sliši malce utopično, bo 
morda v naslednjih letih prav 

naključen sogovornik iz Be-
nasqueja, Barcelone ... obiskal 
Slovenijo ali celo Ptuj. Ne sme-
mo namreč pozabiti, da se veliko 
bodočih obiskovalcev seznani z 
za marsikoga novimi deželami 
prav iz neformalnih pogovorov. 

Tako lahko nesporno pozdra-
vimo odločitev podjetij, ki del 
sredstev namenijo odpravam v 
tujino in s tem posredno prispe-
vajo svoj delež k širitvi naše mla-
de države v svet. Med taka 
podjetja sodijo tudi Talum iz 
Kidričevega, glavni sponzor 
odprave, in nekatera druga 
podjetja. Še posebej pa moram 
poudariti pomoč Kristine Šam-
perl Purg in Toneta Purga, ki sta 
nam tudi letos priskočila na 
pomoč in tako pokazala svojo 
naklonjenost mladim in njiho-
vim idejam. 

Vsem bralcem Tednika, ki ste 
spremljali zapis z naše odprave 
in se boste morda podali po 
naših stopinjah, pa velja misel 
znanega slovenskega alpinista 
Nejca Zaplotnika, ki je vodilo 
tudi našemu delu: "Kdor išče 
cilj, bo ostal prazen, ko ga bo do-
segel. Kdor pa najde pot, bo cilj 
vedno nosil v sebi. 

P T U J / ALI SE DOVOLJ P O Z N A M O ? 

Ali drug drugega dovolj poznamo? Ali dovolj cenimo tisto, kar naredi nekdo med nami? Ali se zavedamo, da so nekateri izmed nas veliko prispevali v slo-
vensko in svetovno zakladnico? In ali nismo morda premalo ponosni na te svoje tako rekoč sovaščane, po katerih nosijo danes imena ulice in trgi na Ptuju 
in tudi drugod? 
o teh vprašanjih je razmišl jala tudi učiteljica s lovenskega 
jezika Viktorija Dabič, ko je v okviru letošnjega projektnega 
tedna popeljala učence Po Potrčevi poti. In meni la je, da bi 
pisatelju Ivanu Potrču in drugim velikim osebam, doma iz 
naš ih krajev, morali posvečati več pozornosti . Pa ne le v 
šolah, pač pa tudi kasneje in še predvsem v turistični 
ponudbi . 

Ivan Potrč je pisatelj, ki ga 
seveda pozna vsak Slovenec. 
Ptujčani , bližnji sosedje, bi ga 
morali še prav posebej. Pomis-
limo za hipec: kje pa je 
pravzaprav bil rojen ta zname-
niti slovenski mož? Samo dva 
kilometra iz Ptuja, na Štukih. 
Ver jamem, da si marsikdo 
težko prikliče v spomin njego-
vo rojstno hišo. Preprosto zato, 
ker zanjo ne ve, kljub temu da 
se je po vsej verjetnosti že veli-
kokrat peljal mimo. 

Učiteljica Viktorija Dabič je 
popeljala do nje nekaj učencev iz 
osnovne šole Ljudski vrt: "Na-
jprej sem skušala učence nav-

dušiti, da bi prebrali nekaj odlo-
mkov iz Potrčevih kratkih 
zgodb, ki neverjetno lepo pripo-
vedujejo o življenju na vasi. Po-
tem smo se podali iz šole do nje, 
vmes opazovali druge zanimi-
vosti in celo brali posamezne od-
lomke. Tako so se učenci lahko 
vživeli v Potrčevo zgodbo o ko-
ruznih snopih, okoli katerih so 
se nekoč igrali otroci. In te snope 
smo tudi videli, morda na istih 
njivah, kot so stali v času 
Potrčevega otroštva. Potrčeva 
rojstna hiša je obnovljena, še 
vedno pa je tam - zajeza, vodna 
pregrada, ki je skoraj dve stoletji 
služila za poganjanje mlina. 

Danes mlina ni več." 
Viktorija Dabič odkriva v oko-

lici Ptuja še več "Potrčevih" poti. 
Ena je gotovo "Gunžarjev otok", 
predel ob Dravi, kjer se je mladi 
Potrč kopal in kjer je doživljal 
svoje prve ljubezni. "Pred časom 

sem srečala celo gospo, ki jo je 
pisatelj v svoji zgodbi lepo popi-
sal," pripoveduje Viktorija 
Dabič. "Sicer pa imajo naši kraji 
še nekaj velikih mož. Eden je 
Matija Murko, doma z Drstele, 
ki je očitno več pomenil v svetu 
kot doma, na Ptuju. Pred krat-
kim smo si ogledali tudi njegovo 
domačijo, na kateri je spominska 
plošča, pa tudi tamkajšnji 
domačini so pripravljeni prijaz-
no sprejeti skupine in jih celo 
pogostiti. Tu so še Franc Ksaver 
Meško iz Ključarovcev pri 
Ormožu, Ivan Cimerman, Fran-
ce Forstnerič s Pobrežja pri Ptu-
ju, Alojz in Miha Remec s Ptuja, 
minorit Oroslav Caf in drugi." 

Viktorija Dabič je prepričana, 
da bi lahko velike može vključili 
ne le v vzgojo in pouk otrok, pač 
pa tudi v turistično ponudbo 
Ptuja. "Najprej bi morali 
domačini resnično spoznati svo-
je bližnje velike Slovence, vedeti 
bi morali, po kom nosijo imena 
posamezne ulice. Bilo bi dobro, 
da bi izdali tudi kakšen pri-
ročnik o tem, pa o drugih zna-
menitostih, kot so sekvoja, gin-
kobiloba, še komaj vidni grado-
vi, naše šege in navade. 
Današnjega turista ne privlačijo 
več le gostilne, pač pa si želi 
spoznati še kaj več. Če svojih na-
jboljših ne bomo predstavljali 
sami, kdo jih bo?" 

M i l e n a Z u p a n i č 

Potrčeva domač i ja stoji s a m o dva ki lometra od Ptuja 
ob cesti proti iS^ariboru prek Vurberka. ^ 

KIDRIČEVO / VIII. REVIJA PIHALNIH ORKESTROV 

ie frlfe orlretfrf 
V celo vrsto najrazl ičnejših prireditev ob koncu leta - takih 
in "takih" - se j e minulo soboto, 16. decembra, uvrstila tudi 
8. medobčinska revija pihalnih orkestrov. V dvorani v 
Kidričevem sta jo družno pripravila Zveza kulturnih orga-
nizacij Ptuj in domači pihalni orkester. 

Prireditve, ki je že tradicional-
na, so se tokrat brez običajnih 
gostov iz Slovenske Bistrice in 
Ormoža udeležili le trije orkestri 
z območja nekdanje občine Ptuj , 
in sicer: Pihalni orkester Pros-
vetnega društva Podlehnik, ki ga 
vodi Mari ja Feguš, Pihalni or-
kester Ptuj pod dolgoletnim in 
uspešnim vodstvom prof. Anto-
na Horvata (mL!) in domačin. 
Pihalni orkester Talum, ki ga 
zadnja leta vodi Štefan Garkov. 

Občinstvu, ki ga tudi to pot ni 
manjkalo, se je vsak od sodelu-
jočih orkestrov predstavil s tre-
mi skladbami izključno tujih 

avtorjev, kot so: Josip Grgasovič, 
Hans Schmidt, Franz von Sup-
pe, Pietro Mascagni, Giuseppe 
Verdi itd. itd. Pred nedavnim 
umrlega slovenskega skladatelja 
Bojana Adamiča, ki je med dru-
gim tudi zelo veliko pisal za pi-
halne orkestre vseh kategorij, pa 
se s kakšno skladbo iz njegovega 
zajetnega opusa ali vsaj z besedo 
hvaležnosti ni spomnil prav 
nihče. A to le mimogrede! 

Kot že rečeno, revija pihalnih 
orkestrov je pri nas že tradicija. 
Lepo! Tudi čas te priljubljene 
prireditve - december je tradici-
ja. A bi prav o slednjem veljalo 

tehtno razmisliti, kajti prav letos 
se je glede na izvajalsko šibkost 
dveh sicer razmeroma dobrih or-
kestrov pokazalo, da je revija 
prekmalu, da je v času, ko se je 
po poletnih počitnicah vadbena 
sezona šele dobro začela. Zato bi 
jo kazalo raje premakniti na 
poznejši čas. Mogoče na april, 
maj ali celo na konec vadbene 
sezone, s čimer bi orkestri imeli 
na voljo veliko več pripravljalne-
ga časa za osvojitev na novo 
sprejetega programa kot sedaj! 
Saj konec koncev revija v našem 
primeru ne pomeni prav nič 
drugega kot pregled dela v 
tekoči sezoni! 

Ob koncu prireditve, ki je po-
tekala bolj v prijetno domačem 
kot v manifestativnem vzdušju, 
sta priznanja za sodelovanje v 
imenu Zveze kulturnih organi-
zacij Ptuj podelila predsednik 
Franc Lačen in strokovna sode-
lavka Nevenka Gerl. 

IC 

LJUTOMER / 30 LET LJUTOMERSKEGA OKTETA 

č l a n i okteta: Franc Jureš, Harry Steržaj , S tanko Se-
ver, Božo Mlinarič, Branko Fifnja, Jože Dunaj , Anton 
Marinič, IS îro Steržaj in Mirko Prelog. 

"Pred tridesetimi leti je bil v Ljutomeru ustanovljen oktet, ki 
je zrastel iz želje, da se ohrani lepa s lovenska pesem. V naši 
občini smo letos že počastil i 100. obletnico rojstva skladatel-
j a in g lasbenega pedagoga Slavka Osterca. Obe obletnici 
pričata, da je pr ieškemu človeku glasba že od nekdaj veliko 
pomeni la , bila j e sestavni del njegovega življenja in od tod 
moč, da se ohranja," je nas s lavnostnem koncertu Ljuto-
merskega okteta dejala predsednica Z K O Ema Tibaut. 

Prvi umetniški vodja in usta-
novitelj okteta je bil mag. Ivan 
Vrbančič. Trije izmed sedanjih 
članov - Miro Steržaj, Božo 
Mlinarič in Mirko Prelog - so 
sodelovali pri kulturnem pos-
lanstvu okteta vse od začetka do 
danes. Na svoji bogati umetniški 
poti so pevci vložili veliko ener-
gije in prostega časa v vaje in 
nastope. Bili so dobrodošli 
gostje v domovini, a tudi v 
Nemčiji, Avstriji, Češki, 
Madžarski. 

Ob 30-letnici so v Ljutomeru 
pripravili slavnostni koncert, na 
katerega so povabili še pet okte-

tov in z njimi proslavili svojo 
obletnico. Umetniški vodja Mir-
ko Prelog je dejal, da je Ljuto-
merski oktet pomemben de-
javnik duhovne in kulturne po-
dobe Ljutomera in Prlekije, zato 
ga je vredno ohraniti. Izrazil je 
upanje, da jim bodo mladi in 
mlajši radi sledili. 

Ob tej priložnosti so posamez-
nikom za večletno nastopanje 
podelili Gallusove značke, naziv 
častnega člana K U D Ljutomer 
pa sta prejela Julka Bezjak in 
Franjo Stebih. 

v k 



PTUJ / NOVE OBČINE - NOVI PROBLEMI 

Ali bo Mladika brez 
podružniinih šol? 

Odkar smo državo reorganizirali v množico manjših 
občin, so se pojavili problemi tudi tam, kjer jih ni nihče 
pričakoval: v osnovnem šolstvu. Sovpadli sta dve dejstvi: da 
obiskujejo sedaj učenci mnogokrat šolo v sosednji občini, 
matična občina pa mora plačevati stroške iz svojega pro-
računa drugi občini, drugo dejstvo pa je, da se šole pripravl-
jajo na uvedbo devetletnega pouka in bi j ih večino bilo po-
trebno dograditi. Čeprav bo polovico stroškov krila država, 
majhne občine druge polovice denarja ne bodo mogle spravi-
ti skupaj. V nebo vpijoč primer je Zavre, kjer bi morala za 
novo šolsko poslopje občina nameniti kar celoten proračun 
treh let. Kaj pa ceste, vodovodi in vse drugo? Sicer pa drugje 
ni veliko bolje. 

Ali se bodo, denimo, učenci 
iz Trnovske vasi in Vitomarcev 
zmeraj vozili v dvajset kilome-
trov oddaljeno šolo na Ptuju, 
kljub temu da imajo v svoji 
občini kar tri šolske zgradbe? V 
Trnovski vasi in Vitomarcih 
sta sedaj dve šoli, obe po-
družnici ptujske Mladike. V 
petih razredih imata po 88 ozi-
roma 98 učencev, kar pomeni, 
da obiskuje oddelek v pov-
prečju 17,5 oziroma 19,6 učen-
cev. V občini Destrnik-Tmov-
ska vas pa deluje tudi popolna 
osnovna šola na Destmiku, ki 
jo obiskuje 245 učencev ali v 
povprečju 17,5 učencev na od-
delek. Pouk tukaj je enoizmen-
ski. Mladika ima skupno 661 
učencev ali v oddelku pov-
prečno 24,5 učencev, pouk na 
nižji stopnji je dvoizmenski. 

Vsakodnevna vožnja na Ptuj je 
za 11- do 14-letne šolarje gotovo 
naporna, glede na svoje mestne 
vrstnike so takoj v podrejenem 
položaju. Na drugi strani pa je 
res, da imajo morda pri pouku v 
mestni šoli nekoliko prednosti 
zaradi obiska mestnih priredi-
tev, ki bi jih iz domače vasi obi-
skovali malo težje, prav tako pa 
domače šole še nimajo telovad-
nice, ki jo Mladika seveda ima. 

Mestna občina ima v svojih 
šolah veliko prostorsko stisko, v 
vseh treh šolah v mestu pa vsaj 

delni dvoizmenski pouk. Ptuj 
dograjuje že dve šoli in še bo mo-
ral graditi. Tako se zastavlja 
vprašanje, ali bo mestna občina -
tudi zaradi učencev iz Trnovske 
vasi in Vitomarcev - gradila k 
Mladiki celo prizidek. 

Pristojni iz obeh občin in rav-
natelji so že večkrat razpravljali 
o tem, ali se bodo učenci iz 
Trnovske vasi in Vitomarcev ne-
hali voziti v ptujsko Mladiko. 
Slišati je bilo, da naj bi se to zgo-
dilo že s prihodnjim šolskim le-
tom. Kaj smo izvedeli? 

Župan občine Destmik-
Trnovska vas, Franc Pukšič, 
meni: "Vsekakor si prizadeva-
mo, da bi lahko otroci obiskovali 
šolo čim bližje svojemu domu, 
kar pomeni osemletko v svoji 
občini. Pri tem se mi zdita ena-
kovredni obe lokaciji - Vitomar-
ci in Trnovska vas. Ne razumem 
pa države, ki predvideva, da 
bodo male občine, kot je naša, 
zmogle financirati polovico 
gradnje novih šolskih prostorov. 
To pomeni zastoj v razvoju 
osnovnega šolstva, opuščanje se-
danjega standarda. Dokler naši 
učenci ne bodo imeli doma do-
brih pogojev, naj ostanejo v Mla-
diki. Nikakor ne pride v poštev 
selitev že prihodnjo jesen." 

Ravnateljica Mladike, Marija 
Šumandl, je povedala: "Ravnali 
bomo tako, kot bosta odločili 

občini. Nikakor ne želimo otro-
kom slabših pogojev, kot jih 
imajo pri nas. V Vitomarcih 
imajo že sedaj vse pogoje za 
prvih šest razredov in dvorano, v 
kateri bi lahko telovadili, v 
Trnovski vasi pa bi bila potreb-
na manjša dozidava. Mladiki je 
potrebno za devetletletni pouk v 
vsakem primeru usposobiti 
mansardne prostore. Tako bi 
pridobila naša šola 6 učilnic, 
prostor za knjižnico, medioteko 
in računalniško učilnico. S tem 
bi lahko prešli na enoizmenski 
pouk. Za usposobitev mansarde 
bi potrebovali nekaj manj kot 
100 milijonov tolarjev." 

Kristina Šamperl Purg je na 
oddelku za družbene dejavnosti 
mestne občine odgovorna tudi 
za področje šolstva. Povedala je, 
da se na občini prav sedaj dogo-
varjajo za vrstni red investicij v 
ptujskem šolstvu za prihodnja 
leta in tudi o tem, kaj bo z učenci 
iz Trnovske vasi in Vitomarcev 
v prihodnje. Trnovčani želijo os-
tati doma, a domača šola za 
osemletko nima pogojev, prese-
litev na bližnjo destrniško šolo 
pa se jim ne zdi optimalna. Za-
kaj ne, nam ni uspelo izvedeti, 
dejstvo pa je, da na Destrniku 
obiskuje sedaj oddelek v pov-
prečju le 17,5 učenca, k šoli pa 
naj bi spomladi dogradili prizi-
dek in športno dvorano. Nemo-
goče si je predstavljati, da si bo 
po tej investiciji lahko občina 
Destrnik-Trnovska vas pri-
voščila gradnjo še ene šole v so-
sednji vasi. Napaka bo, če ne 
bodo destrniške šole dogradili 
tako, da bi lahko sprejela vse 
okoliške učence. Sicer pa mora 
soglasje za kakršnokoli odločitev 
tako ali tako dati ministrstvo za 
šolstvo v Ljubljani, to pa seveda 
odobri tudi denar za nadgradnje 
in novogradnje. 

Milena Zupanič 

DESTRNIK / PRED ZAČETKOM GRADNJE ŠOLSKEGA PRIZIDKA 

Telovadnica - največja želja 
Destrniški šolarji si novo telovadnico in nekaj speciali-

ziranih učilnic želijo že dalj čas, v zadnjih mesecih pa se 
njihove želje uresničujejo. Sedanja šolska zgradba je sta-
ra že sedemdeset let. V času počitnic je dobila novo 
strešno kritino, z gradnjo prizidka pa sej i obeta še temel-
jita prenova. V prizidku bo športna dvorana, nekaj spe-
cializiranih učilnic, knjižnica s čitalnico in večnamenski 
prostor s kuhinjo. Za lepšo in prijaznejšo prihodnost 
Destrnika so se s prošnjo na vse krajane obrnili tudi otro-
ci in učitelji. 

Po prvih izračunih naj bi in-
vesticija stala nekaj več kot 
228 milijonov tolarjev, od tega 
naj bi polovico prispevala 
država, preostali del pa bodo 
morali zbrati v občini. 

"Prizidek je že nujno potre-
ben, saj sistem šolskega dela v 
zadnjem času zahteva mnogo 
več. Za naše otroke - letos jih 
imamo 245 - je na šoli premalo 
prostora, poleg tega moramo 
poskrbeti še za prostor mali 
šoli, telovadnico pa imamo že 
dalj časa urejeno v sosednji 
dvorani. Urejeno šolo zahteva 
tudi prehod na devetletno 
šolanje. Na Destrniku delam 
že nekaj let in vedno sem ver-
jela, da se bodo naše želje po 
novi telovadnici uresničile; se-

daj lahko le rečem, da smo za-
res na vrsti mi. Začetek 
gradnje naj bi bil spomladi, 
zadnja usklajevanja v Ljublja-
ni pa bodo še ta teden," je ob 
obisku povedala ravnateljica 
Marta Krivec. 

Učenci in učetelji so v krat-
ko zloženko zapisali: "Pred 
nami je večja naložba v šolski 
prostor. K naši šoli bomo pri-
zidali športno dvorano in dru-
ge prepotrebne prostore, ki jih 
nujno potrebujemo za sodob-
nejši pouk. Le z njimi bomo 
dali znanju moč, da bodo naši 
otroci še uspešnejši v na-
daljnem šolanju in na delov-
nih mestih. Telovadnica je 
naša največja želja in naše san-
je, pomeni zdravo življenje. 

Pomagajte nam uresničili našo 
željo." 

DELO V PROJEKTNIH 
SKUPINAH 

Destrniški učenci so nekaj 
šolskih uric v minulem tednu 
namenili projektnemu delu v 
skupinah, vsak razred pa je 
imel svojo tematiko. 
Cetrtošolci so spoznavali svoj 
kraj in izvedeli veliko zanimi-
vega - od tega, kdaj so dobili 
prve električne in vodovodne 
priključke, do prvih asfaltira-
nih cest, najstarejših hiš in 
društev. Projektno delo pred-
stavili na panojih. V nekaterih 
razredih so pisali in risali o 
novi telovadnici, tretješolci pa 
so spoznavali naravo. Izvedeli 
so skrivnosti o zemlji, njeni 
zgradbi, si ogledali prerez 
zemlje v nekdanji gramoznici 
v Svetincih, za starše pa pri-
pravili dan odprtih vrat. 

Zabave in užitkov na snegu 
jim ni manjkalo tudi v teh 
dneh, ko so imeli na sporedu 
zimski športni dan, v praz-
ničnih dneh pa še karaoke in 
praznično krašenje svojih učil-
nic. 

Tatjana Moherico 

PREJELI SMO / DELO MLADINSKEGA ODDELKA KNJIŽNICE 

Malo denarja - veliko dela 
Knjižnica je kulturna ustanova, ki skrbi za temeljni dobrini in obliki slehernega na-

roda: materni jezik in izobrazbo. Bogata knjižnica Je ogledalo in merilo omikane 
družbe. Otroci pa so naše bogastvo, radi dodajamo. 

Pesnik Tone Pavček je izjavil: "Če ne bomo 
brali, nas bo pobralo!" In zi se mi, da nas bo jelo 
pobirati v prihodnjem letu; vsaj tako sledi iz 
članov v Tedniku (Zahtevki štirikrat presegajo 
kulturni proračun. Tednik, 12. 10., in Kultura, 
razpeta med politiko in denarjem, 30. 11.), kjer 
dejavnost mladinskega oddelka knjižnice Ivana 
Potrča ni niti omenjena in je izražen strah pred 
utemeljevanjem denarnih zahtevkov knjižnice. 

Mladinski oddelek knjižnice, ki ga obiskujete 
2700 aktivnih članov (cicibani, šolarji, vzgoji-
teljice, učiteljice, študentje, šolske knjižničar-
ske in knjižničarji), praznuje letos 40-letnico 
ustanovitve. Jubilejno leto mineva tiho in 
skromno (denarne zagate!), a vendar radostno 
in delavno, saj je naokrog leto, odkar poslujemo 
v zares imenitnih prostorih (Prešernova 35), ki 
nas uvrščajo med najlepše otroške knjižnice 
tudi preko državnih meja. V oddelku je po med-
narodnih bibliotekarskih standardih sistema-
tično urejenih 36000 knjižnih enot, čitalnica s 
skromnim izborom časopisov in revij (denar!) 
ter priročna knjižnica. Pravljična soba je pose-
ben, velik otroški prireditveni prostor, kjer po-
tekajo različne prireditve za male in velike. 

Vendar sta privlačnost in številčnost le vzpo-
redna dejavnika "bogate knjižnice". Mladinski 
oddelek je v slovenskem prostoru priznan tudi 
po pestrih aktivnostih za mlade bralce. Le-te so 
osnovna dejavnost vsake knjižnice (vzgoja, 
bralna motivacija in vzpodbude, popularizacija 
kvalitetne literature, metodika bralnega pristo-
pa ...) ter jih izvajamo navkljub denarni in ka-
drovski stiski (npr.: enako dejavnost, a le 12000 
knjig in manj bralcev izvaja v eni izmed mari-
borskih otroških knjižnic 7 zaposlenih, nas je 
5). Tako je v 1. polletju tega leta obiskalo 
PRAVLJIČNE IN BIBLIOPEDAGOŠKE 
URE (slednje so namenjene predvsem otrokom 
v bralnem obdobju) 2311 otrok v organiziranih 
skupinah. Številne tematske pravljične ure smo 
pripravili po željah učiteljev in knjižničarjev 32 
osnovnih šol bivše občine Ptuj. Osnovnim 
šolam in vrtcem smo pripravili kulturne dneve 
in vodstvo po knjižnici. 

Vsak mesec rešujejo naši bralci LITERAR-
NO UGANKO, ki temelji na avtorju, ilustra-
torju, prazniku, jubileju, kulturnem dogodku v 
ožjem in širšem prostoru, Nagrajene obdaruje-
mo s pomočjo prijaznih in rednih sponzorjev 
(Petlja, E-shop, Mladinska knjiga, Ptujska ti-
skarna). 

Med redne oblike dela z mladimi bralci sodi 
RAZSTAVNA dejavnost. Letos se je zvrstilo že 
10 zanimivih knjižnih razstav; Pozdrav prazni-
kom bo prihodnja, božično-novoletna razstava, 
ki bo trajala do prvega delovnega dne pri-
hodnjega leta. 

Vsako leto sodelujemo v MEDNARODNEM 
KNJIŽNEM KVIZU, ki ga organizira ustanova 
za pospeševanje branja iz Mainza ter združuje 
večino evropskih držav. Letošnji kviz smo iz-
vedli v sodelovanju s knjižničarji osnovnih šol 
in ga je uspešno rešilo 280 otrok. 

Prvič smo v tem letu izvedli MEDOBČIN-
SKI KNJIŽNI KVIZ za tričlanske ekipe višjih 
razredov osnovnih šol. Prireditev je navdušila 
vse sodelujoče in je edina takšne vrste v Slove-
niji. Finale tekmovanja je potekalo v studiu ra-
dia Ptuj, večino sredstev pa je prispevala Nova 
Kreditna banka Maribor - Podružnica Ptuj. V 
prihodnjem letu bomo kviz razširili tudi na 
nižjo stopnjo osnovne šole, saj bo zajemal pril-
jubljeno temo: pse in mačke. 

Dejavnost za mlade bralce organiziramo tudi 
izven knjižničnih zidov: obiskujemo šole (zakl-
juček Bralne značke) in vrtce. Prav tako smo 
uvrstili med redne oblike dela pravljične ure 
(biblioterapija) v otroškem oddelku Bolnišnice 
Ptuj, kjer jih obiščemo enkrat tedensko. 

Vse naštete akcije (izvzeti so LITERARNI 
POPOLDNEVI oziroma srečanja otrok z avtor-
ji) bi v prihodnjem letu zahtevale 1.200.000 to-
larjev. Seveda delavci knjižnice zagotavljamo, 
da bomo pridobili tudi sponzorje ter da bomo z 
denarjem varčno in smotrno ravnali. 

Liljana Klemenčič, 
vodja mladinskega oddelka Knjižnice Ivana 

Potrča Ptuj 

S P O D N J A POLSKAVA / POIMENOVANJA ŠOLE PO ANTONU INGOLIČU 

ImCf zapisano v snih 
Prvi december 1995 bo ostal v trajnem spominu krajanom, 

še posebej pa učencem osnovne šole Spodnja Polskava. Na 
rojstni hiši pisatelja in domačina Antona Ingoliča so odkrili 
spominsko ploščo in po njem poimenovali tamkajšnjo 
osnovno šolo. Ravnateljica Cvetka Belca je ob tej priložnosti 
dejala, da je to zanje velika obveza. 

Slovenjebistriški svet ima po-
leg drugih imenitnih mož in 
žena dva pripovednika, ki sta tej 
pokrajini in njenim ljudem po-
svetila vso pisateljsko ustvarjal-
nost. To sta Anton Ingolič in 
pohorski pravljičar Jože 
Tomažič. Po svoji dognanosti in 
številu napisanih knjig izstopa 
Anton Ingolič (1907 - 1992), ki je 
prehodil razgibano življenjsko 
pot. Z več kot petdesetimi knji-
gami se uvršča med najplodovi-
tejše slovenske pisatelje, znan pa 
je tudi po tem, da je snov njego-
vih črtic, novel, povesti in roma-
nov izjemno raznovrstna. Lahko 
bi rekli: nič mu ni tuje. 

Dr. Janko Čar, ki je govoril ob 
odkritju spominske plošče, je 
poudaril, da so Ingoliča zanima-
le usode lukarjev, viničarjev, 
kajžarjev, obrtnikov, splavarjev, 
gozdarjev in še mnogih drugih. 
Usode njegovih junakov ga ne 
zanimajo le po literarni plati, 
temveč so v tesni zvezi z re-
sničnimi dogodki in ljudmi. 
Zato ga pisateljska radovednost 
žene na splave, k našim izseljen-
cem, da osebno spozna njihove 
stiske, potuje po svetu od Sibiri-
je do Afrike in Amerike. 

"Ko odkrivamo spominsko 
ploščo na rojstni hiši Antona In-
goliča, je to izraz spoštovanja do 
našega rojaka, kot ga izkazujejo 
krajevna skupnost, šola in 
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občina, hkrati pa se zbuja v nas 
sodobnikih in častilcih, sopotni-
kih in prijateljih Antona Ingo-
liča želja, da bi zlasti mladi rod, 
ki je zapisal njegovo ime na svo-
jo šolo, ljubil svojega velikega 
rojaka, da bi se iz njegovih del 
učil ljubezni, srčne dobrote, 
poštenosti, delavnosti in vztraj-
nosti, pa tudi zvestobe naši slo-
venski domovini," je sklenil svoj 
nagovor dr, Janko Čar, predsed-
nik občinskega sveta v Slovenski 
Biastrici. 

Krajani, šolarji, sorodniki ter 
drugi povabljeni gostje so se po 
odkritju spominske plošče napo-

tili v osnovno šolo, ki je od tega 
dne dalje poimenovana po Anto-
nu Ingoliču. 

Na proslavi, ki jo je povezovala 
pisateljeva nečakinja Danica 
Godec, je govoril slovenjebi-
striški župan dr. Ivan Žagar, 
peli so pevci moškega pevskega 
zbora Obrtnik iz Slovenske Bi-
strice, igrala domača godba na 
pihala, nastopili so spodnjepol-
skavski šolarji, nekaj besed o pi-
satelju in prijatelju Antonu In-
goliču pa bi moral povedati še 
pesnik Tone Pavček, a se žal za-
radi bolezni svečanosti ni mogel 
udeležiti. Poslal pa je pismo, ki 
ga je povezovalka prebrala pris-
otnim in v katerem je ob drugih 
lepih besedah o človeku in pisa-
telju, ki ga je imel Tone Pavček 
nadve rad, zapisano tudi tole: 
"Anton Ingolič je iz svojega ime-
na storil domala vse, kar je 
možno storiti, da ime ne zbledi v 
povprečnosti, ne utone v pozabo. 
Storil je, da se ga spominjamo 
mnogi, ki smo imeli srečo, da 
smo bili njegovi sodobniki, z ve-
seljem in hvaležnostjo. Spomin-
jajo se ga rodovi njegovih učen-
cev slovenskih šol. Spominjajo 
se ga in ga obnavljajo bralci nje-
govih številnih in dobrih knjig 
doma in po svetu. Zapisal je to-
rej svoje ime v srca mnogih in na 
strani slovenske književnosti, 
zdaj pa ga zapisuje tudi na vašo 
šolo." 

Vida Topeiovec 



OBČINA GORIŠNICA / 1. SREČANJE PODJETNIKOV IN GOSPODARSTVENIKOV 

Obiina kot veliko podjetle 
Na sedežu občine Gorišnica so se minulo soboto občinski svetniki ter po-
vablieni gospodarstveniki srečali z lastniki podjetij ter samostojnimi 
podjetniki gorišniške občine. Razpravljali so o strategiji gospodarskega 
razvoja Republike Slovenije ter vidikih razvoja drobnega gospodarstva, 
obrti in turizma v občini Gorišnica 
Srečanja se je od približno 150 povabljenih samostojnih 
podjetnikov in lastnikov podjetij udeležilo le 33, kljub temu 
pa pomeni dober začetek njihovega medsebojnega povezo-
vanja in sodelovanja. 

V predstavitvi razvojnih stra-
tegij posameznih panog ter raz-
pravi, ki je sledila, so ugotovili, 
da so z nedavnim zagonom 
proizvodnje v podjetju EME v 
Dolanah tudi v občini 
Gorišnica nastali zametki in-
dustrije, medtem ko so drobno 
gospodarstvo, obrt in turizem 
še zmeraj glavni nosilci gospo-
darskega razvoja občine. 

Posebej so poudarili potrebo 
po hitrejšem in učinkovitejšem 
povezovanju in sodelovanju 
podjetnikov ter razvoju okolju 
prijaznih dejavnosti, ki bodo od-
pirale nova delovna mesta. 

Občinski svetniki so pozvali k 
ustvarjanju pozitivne klime v 
drobnem gospodarstvu, kjer je 
med posameznimi podjetniki še 
zmeraj moč zaznati precejšen 
razkorak. Zavzeli so se, da bi tis-
tim, ki imajo željo, idejo, 
predvsem pa že dosežene rezul-
tate, s katerimi lahko potrdijo 
uspeh svoje dejavnosti, stali ob 
strani ter jim nudili pomoč pri 
izobraževanju in kreditiranju. 

Gorišniške samostojne podjet-
nike in lastnike podjetij še zme-
raj najbolj motijo finančna ne-
disciplina, siva ekonomija ter 
slaba informiranost. Zato so 

med drugim predlagali sestavo 
odbora, v katerem bodo pred-
stavniki posameznih gospodar-
skih panog, ki bodo načrtno 
skrbeli za zbiranje informacij ter 
povezovanje med podjetniki. 

Povabljeni gospodarstveniki iz 
mariborske Gospodarske zbor-
nice, ptujskega Biroja za stra-
teški razvoj BISTRA ter stro-
kovnjaki s področja gospodar-
skega svetovanja so zbranim od-
govorili na vprašanja glede po-
gojev za doseganje razvojnih cil-
jev. Predvsem pa so opozorili na 
izdelavo poslovnih načrtov v 
podjetništvu, katerih priprava 
mora biti v skladu s standardi, ki 
zagotavljajo njihovo uresničitev. 

Tekst in foto: DS 

ZDRAVSTVENI D O M PTUJ / PREDSTAVITEV LASERJA V 
ZOBOZDRAVSTVU 

Ze dobrega pol leta je ptujsko zobozdravstvo korak pred drugimi s tem, 
ko so se v OE Zobozdravstvo v ptujskem zdravstvenem domu odločili naj-
prej za poskusno, zdaj pa za redno uporabo laserja v stomatologiji. 
Dr. Jožica Reberc, spec. pedontologinja ter vodja oddelka OE Zo-
bozdravstvo, nam je na predstavitvi dela z laserjem povedala, da 
njegova raba v zdravstvu ni novost. Njegove prednosti dobro poz-
najo predvsem okulisti in dermatologi, medtem ko pomeni laser v 
zobozdravstvu novo pridobitev. Dodala je še, da so se zobozdravni-
ki v ptujskem zobozdravstvenem domu prvi v Sloveniji odločili za 
delo z njim ter da sta se z dr. Tanjo Tantegel že dodobra spoznali s 
prednostmi njegove rabe. 

Laser twinlight dental so raz-
vili v ljubljanski Fotoni, edini 
proizvajalki laserjev pri nas. Po-
sodili so ga ptujskim zobozdrav-
nikom, v času testiranja pa se je 
pokazalo, da so pacienti zelo za-
dovoljni. Z njim odstranjujejo 
karies, kar je po besedah Tanje 
Rupnik, mag. fizike, ki se v Fo-
toni ukvarja s trženjem, novost 

tudi v svetu - uporablja se šele 
zadnja tri leta. Razen tega je na-
menjen tudi kirurškim posegom 
na mehkih delih ustne votline. 
Zatrjuje, da je bolečin bistveno 
manj oziroma jih sploh ni več. 

Rupnikova je še povedala, da 
poleg ptujskega laserja obstaja še 
eden, ki ga v centru za stomato-
loške raziskave na Inštitutu 

Jožefa Štefana uporablja dr. 

Dušan Šušteršič. Fotona pa je 

doslej pripravila že več seminar-

jev, na katerih slovenske zoboz-

dravnike seznanjajo z delom z 

laserjem. 
Za konec omenimo še, da gre 

pri uporabi laserja za nadstan-

dardni poseg, ki ga mora pacient 

posebej plačati. Podatek več, da 

sta zdravje in napredek nekaj 

vredna in da oboje tudi nekaj 

stane. 
Tekst in foto: DS 

P T U J / SREČANJA SKUPINE A L - A N O N 

Idrvienje sorodnikov in 
priiateliev alkoltoliliov 
Vsak ponedeljek ob 19. uri se v pevski sobi v prostorih minoritske-
ga samostana na Minoritskem trgu v Ptuju srečujejo člani družin-
ske skupine AL-ANON, ki jo sestavljajo sorodniki in prijatelji al-
koholikov. Člani drug z drugim delijo izkušnje, moč in upanje za 
reševanje skupnih težav. 

Al-anon ima en sam interes: 
POMAGATI ALKOHO-
LIČNIM DRUŽINAM. Teh 
pa je na širšem območju Ptuja 
izredno veliko. 

Vsi, ki živijo ali so živeli in se 
srečevali s problemom alkoho-
lizma, so bili osamljeni in zavrti. 
V skupnosti Al-anon pa so prišli 
do spoznanja, da noben položaj 
ni resnično brezupen in da lahko 
najdejo zadovoljstvo, celo srečo 
ne glede na to, ali alkoholik še 
pije ali ne. Ker je alkoholizem 
družinska bolezen, se bo življen-

je v družini ob ravnanju po Al-
anonovem programu zagotovo 
izboljšalo. Brez takšne duhovne 
pomoči je življenje z alkoholi-
kom za večino izmed družinskih 
članov nevzdržno. Al-anon je 
anonimna skupnost. Ve, kar kdo 
pove na skupinskem srečanju ali 
iz oči v oči, mora ostati zaupno. 
V skupnost so vsi prišli z enako 
stisko, vse jih druži isti problem 
- alkohol. 

Ne bo odveč, če ob tej pri-
ložnosti zapišemo še nekaj o 
anonimnih alkoholikih, ki sicer 

še nimajo svoje skupine v Ptuju, 
je pa pred kratkim začela delali 
skupina v Mariboru, ki se 
srečuje vsak ponedeljek ob 
19.30 uri v prostorih Karitasa v 
Ulici Vita Kraigherja 2. Najbol-
je je, da se med anonimne alko-
holike vključijo vsi tisti, ki pri 
sebi opazijo, da jih uživanje al-
kohola spravlja v težave in da si 
zaradi tega delajo skrbi. Gre za 
moške in ženske, ki so ugotovili 
in si priznali, da uživanja alko-
hola ne morejo več nadzorovati. 
Anonimni alkoholiki imajo en 
sam cilj: da sami ostanejo trezni 
in da drugim alkoholikom, ki 
pri njih iščejo pomoč, pomagajo 
k treznosti. 

M G 

O R A / I O Z / 1 1 . SEJA SVETA 

Rebalans ofrčin-
skega proračuna 
Na zadnji seji občinskega sveta je bila najobsežnejša in ena zanimivejših 
točk odlok o spremembi odloka o proračunu občine Ormož za leto 1995. 
Država je letos zelo pozno sprejela proračun, občine pa bi 
morale vedeti, s koliko denarja razpolagajo, vsaj do avgusta. 
A so bile dokončne številke predvsem pri zagotovljeni porabi 
znane šele 15. oktobra, zato je do rebalansa prišlo tako poz-
no in je bil sprejet po hitrem postopku. 

Župan Vili Trofenik je poslo-
vanje občine predstavil v števil-
kah. Proračun občine Ormož, ki 
je znašal 973 milijonov tolarjev, 
se je povečal za 70 milijonov. 20 
milijonov je bilo presežka pri za-
gotovljeni porabi. Občina je do-
segla na prebivalca 36.231 tolo-
larjev, kar je 94,2 odstotka pov-
prečne porabe na prebivalca v 
Sloveniji. Takšna poraba dviga 
Ormož nad 90-odstotno pov-
prečje. Če pa bi rangirali 147 slo-
venskih občin, bi se znašli na 24 
mestu. Prihodki iz premoženja 
se povečujejo za 16 milijonov, 
predvsem na račun najemnin, ki 
jih plačujejo državne službe za 
najem občinskih prostorov. 
Občina in država sta se namreč 
končno sporazumeli za najemno 
pogodbo in višino najemnine, ki 
celo presega ceno, določeno s 
pravilnikom. Bistveno so se 
povečali tudi prihodki iz naslova 
sofinanciranja. Po prvi varianti 
je občini v ta namen pripadlo 16 
milijonov tolarjev, po zaključku 
natečajev pri ministrstvih pa jim 
je uspelo pridobiti čez 30 milijo-
nov. Prihodki od davkov in dru-
gih dajatev se po obsegu ne spre-

strani občine in od novega delo-
dajalca. Kmetijstvu so namenili 
2 milijona za sofinanciranje mli-
na v Savcih. Drobno gospodarst-
vo je dobilo milijon, po pogodbi 
z banko pa je občina zagotovila 
kredit v višini 28 milijonov, za 
katerega se zainteresirani že 
lahko potegujejo. 9 milijonov je 
namenjenih dodatnim projek-
tom za ceste v Miklavžu in Sre-
dišču. Največja vsota gre z no-
tranjim prestrukturiranjem na 
področje stanovanjskega fonda 
za nakup socialnih stanovanj. V 
občini je 70 prosilcev za takšna 
stanovanja in deset družin bo 
svoj stanovanjski problem kma-
lu rešilo. 

Precej časa in energije so svet-
niki namenili tudi razpravi o us-
tanovitvi lokalnega glasila. Naj-
večji pomisleki so bili okrog 
ekonomske upravičenosti in 
preživetja takšnega glasila, zato 
bodo do naslednjič izdelali še 
natančno finančno analizo. Svet 
je potrdil tudi predloge komisije 
za letošnje plakete in listino 
občine Ormož. Plakete bodo 
prejeli: pesnik in pisatelj, doktor 
teologije Stanko Janežič ter ob 
100-letnici delovanja PGD 
Trgovišče in Velika Nedelja. 
Listino pa letos prejme Anton 
Bolkovič. 

v k 

S L O V E N S K A BISTRICA / DEVETA SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Na seji bistriškega sveta so poleg sprejetja predloga rebalansa 
občinskega proračuna za leto 1995 svetniki namenili največ časa 
problematiki širitve osnovnošolskega prostora v občini. V obrav-
navi je bilo še nekaj poročil: o stanovanjskem gospodarstvu, delu 
sklada štipendij za nadarjene študente ter o delu komisij za 
naložbo na pokopališču Slovenska Bistrica, postavitve spominske-
ga obeležja pri bunkerju na Zgornji Bistrici ter komisije za opre-
deljevanje do denacionalizacijskih zadev, pri katerih je zavezanec 
za vrnitev premoženja občina. Imenovali so tudi nove člane svetov 
osnovnih šol Šmartno, Črešnjevec in Oplotnica ter Centra za soci-
alno delo. 

Svetniki so soglasno sprejeli 
predlog rebalansa proračuna 
občine Slovenska Bistrica, po 
katerem znašajo predvideni 
prihodki za leto 1995 nekaj 
manj od poldruge milijarde to-
larjev. Z rebalansom se je pro-
račun zvišal za dobrih osem od-
stotkov, v številkah pa za 118 
milijonov tolarjev. Z nekoliko 
varčnejšo porabo občinskega 
denarja bodo v letošnje prihod-
ke lahko uskladili z odhodki, 
čeprav bo to predvsem na po-
dročju urejanja prostora in 
varstva okolja ter gospodarske 
infrastrukture nekoliko težje. 

Precej časa so svetniki name-
nili razpravi o študiji Pregled šol-
skega prostora na področju osnov-
nošolskega programa izobraževanja 

v občini Slovenska Bistrica za ob-
dobje 1995 - 2000. 

"Na lanskoletnem natečaju mi-
nistrstva za šolstvo in šport pri 
sofinanciranju naložb v šolski 
prostor so sodelovale osnovne 
šole Oplotnica, Poljčane, Tinje, 
Pohorskega odreda, v po-
daljšanem roku pa še Spodnja 
Polskava s predlogom dozidave 
prostorov za pouk. Med šolami, 
ki jim primanjkuje prostora je 
tudi osnovna šola Laporje. 
Prejšnji bistriški izvršni svet je 
podprl prve štiri prijave, mi pa 
smo sedaj, upoštevajoč skoraj 
stoletne demografske podatke, 
pripravili študijo o dodatnih šol-
skih prostorih," je povedala Iva 
Soršak, vodja oddelka za 
družbene dejavnosti pri sloven-

minjajo in znašajo okrog 158 mi-
lijonov. Opazna pa je razlika v 
strukturi prihodkov. Za 11 mili-
jonov se je zmanjšal delež iz tak-
se mejnega prehoda. Letos se 
občina ni dodatno zadolžila. 
Odprti so trije manjši krediti. 
Občina je še vedno zadolžena z 
obveznicami, ki bodo zapadle 
junija in decembra. 

Naši južni sosedje imajo rek, 
ki pravi, da od presežka ne boli 
glava. Vendar ni zmeraj tako. S 
presežkom 70 milijonov se ne da 
delati čudežev, še posebej če so 
sredstva strogo namenska. Raz-
poredili so jih takole: 2 milijona 
sta bila namenjena za stroške 
svetniških klubov, 6 milijonov 
dodatnih sredstev za pokrivanje 
materialnih stoškov v šolstvu, 9 
milijonov za otroško varstvo 
(poračun obresti za izplačane 
prenizke plače leta 92). Kultura, 
šport in zdravstvo niso dobili 
nič. V občini so celo uspelo 
znižati stroške zdravstva, saj so s 
poostrenimi kontrolami uspeli 
znižati uradno število nezaposle-
nih v občini z 900 na 500. Pogos-
to so bili delavci zavarovani dva-
krat - kot brezposelna oseba s 

jebistriški občini. Posebej pereč 
problem v občini, ki je do sedaj 
reševala problematiko osnov-
nošolskega prostora z občinskim 
samoprispevkom, je vprašanje 
telovadnic, saj imajo zadovoljivo 
rešen pouk telesne vzgoje le na 
treh šolah: v Slovenski Bistrici, 
na Tinju in Laporju. Da bi do-
končno rešili te zagate, bi v 
občini v naslednjih petih letih 
potrebovali poldrugo milijardo 
tolarjev. Ministrstvo za šolstvo 
in šport sofinancira le 50 odstot-
kov tistih naložb v šolski pros-
tor, za katere bo občina zbrala 
preostali del sredstev. Ker pa v 
občini denarja ni, ga bo potreb-
no zbrati na kakšen drug način, 
mogoče tudi s samoprispevkom, 
so razmišljali nekateri svetniki, 
drugi pa so bili mnenja, da naj bi 
občina v ta namen razpisala 
občinske obveznice. Po dolgi 
razpravi so svetniki študijo sicer 
podprli, vendar pa se sprva niso 
mogli poenotiti, v kakšnem raz-
merju naj bi v občini zbirali pre-
ostalih 50 odstotkov sredstev. 
Ob koncu so izglasovali, da mora 
25 odstotkov sredstev zbrati 
občina, 25 pa krajevna skupnost. 

Vida Topolovec 



PO MASIH KRAJIH 

GORISNICA 

Zhfoporoiema Arnuš 
Zlato poroko sta prejšnji teden 

v krogu družine in prijateljev 
praznovala Angela in Anton 
Amuš iz Gorišnice 18. Obred 
zlate poroke je opravil župnik 
Ivo Holobar. 

Anton se je rodil 2. januarja 
1915 na Spodnji Hajdini, Ange-
la, rojena Nemec, pa 10.3.1921 v 
Gorišnici. Poročila sta se 25. no-
vembra 1945. V Gorišnici sta si 
zgradila skromen in topel dom. 
Zal ju je kmalu prizadela velika 
tragedija: sin Darko se je smrtno 
ponesrečil med služenjem 
vojaškega roka. 

Anton je delal kot čevljar, na-
zadnje je bil zaposlen v Čevljars-
ki delavnici Kidričevo. Angela 
je celo življenje kmetovala in se 
ukvarjala z gospodinjstvom. Ob 
tem pa je našla izziv v ustvarjan-
ju izredno lepih izdelkov iz vse-
ga, kar raste v naravi. Ljubezen 

Anton in Angela Arnuš. 

do zemlje in vsega lepega ji je 
privzgojila njena mati Katarina. 
Z veliko ljubeznijo sta vrata svo-
jega doma pred mnogimi leti 
odprla majhnemu dečku z 
Destrnika, ki jima ljubezen 

Foto: Laura, Gor išnica 

vrača in pomaga po najboljših 

močeh. 

Še veliko zdravih in zadovol-
jnih let! 

MG 

UPRAVNA ENOTE PTUJ / ORGANIZIRANOST KRAJEVNIH 

Na Ptulskem 19 
krajevnih uradov 

Občane obveščamo, da je Vlada Republike Slovenije dala soglasje k organizaciji Upravne 
enote Ptuj. Naloge državne uprave se opravljajo na sedežu upravne enote v mestu Ptuju in 
v 19 krajevnih uradih - izpostavah. 

Število in sedeži krajevnih uradov so določeni 
glede na število prebivalcev, obseg dela, prometne 
zveze in stroške vzdrževanja. Predvsem stroški 
vzdrževanja so bili vedno velik problem. V obdob-
ju zadnjih deset - petnajst let se v prostore kra-
jevnih uradov ali njihovo opremo ni investiralo -
ne s strani prejšnje občine ne s strani krajevnih 
skupnosti, čeprav so bili prostori krajevnih uradov 
v obupnem, skoraj neuporabnem stanju, nepri-
merni tako za delo kot za sprejem strank. V letu 
1995 je Upravna enota zagotovila sredstva za pre-
novo nekaterih krajevnih uradov. Ob tem se zah-
valjujemo za dobro sodelovanje in pomoč župa-
nom novih občin. V celoti so prenovljeni prostori 
v krajevnih uradih Hajdina, Juršinci, Zetale, Sto-
perce, Destrnik, Zavrč, v drugih krajevnih uradih 
pa so bila opravljena manjša dela, ki so jih delno fi-
nancirale tudi nove občine. 

Krajevni uradi pokrivajo območje znotraj posa-
mezne nove občine. Na območju manjših občin je 
ustanovljen en krajevni urad, v večjih občinah, ki 
ležijo pretežno na ravninskem delu in imajo dobre 
prometne zveze, sta ustanovljena dva krajevna ura-
da, po trije pa so ustanovljeni v občinah, ki so pre-
težno hribovite in imajo slabše prometne zveze. 
Glede na specifične teritorialne razmere ima Up-
ravna enota Ptuj izmed 58 upravnih enot v Slove-
niji največje število krajevnih uradov. 

Število in območje krajevnih uradov po 
občinah: 

1. območje Mestne občine Ptuj: 
- Matični urad Ptuj (območje mesta Ptuja in 

prejšnje matično območje Grajena), 
- Krajevni urad Hajdina (matično območje 

Hajdina), 
- Krajevni urad Markovci (matično območje 

Markovci); 
2. območje občine Zavrč: 
- Krajevni urad Zavrč (matično območje Zavrč); 
3. območje občine Juršinci: 
- Krajevni urad Juršinci (matično območje 

Juršinci); 
4. območje občine Dornava: 
- Krajevni urad Dornava (matično območje Dor-

nava), 
- Krajevni urad Polenšak (matično območje Po-

lenšak); 
5. območje občine Gorišnica: 
- Krajevni urad Gorišnica (matično območje 

Gorišnica), 
- Krajevni urad Cirkulane (matično območje 

Cirkulane); 
6. območje občine Kidričevo: 
- Krajevni urad Kidričevo (matično območje 

/-idričevo in prejšnje matično območje Lovrenc 

na Dravskem polju), 
- Krajevni urad Cirkovce (matično območje Cir-

kovce); 
7. območje občine Majšperk: 
- Krajevni urad Majšperk (matično območje 

Majšperk in prejšnje matično območje Ptujska 
Gora), 

- Krajevni urad Žetale (matično območje Žeta-
le), 

- Krajevni urad Stoperce (matično območje Sto-
perce); 

8. območje občine Videm: 
- Krajevni urad Videm (matično območje Videm 

in prejšnje matično območje Dolena), 
- Krajevni urad Podlehnik (matično območje 

Podlehnik), 
- Krajevni urad Leskovec (matično območje 

Leskovec); 
9. območje občine Destrnik - Trnovska vas: 
- Krajevni urad Destrnik (matično območje 

Destrnik), 
- Krajevni urad Trnovska vas (matično območje 

Trnovska vas), 
- Krajevni urad Vitomarci (matično območje Vi-

tomarci). 
Krajevni uradi, ki so priključeni k drugim (Gra-

jena, Dolena, Ptujska Gora, Lovrenc na Dravskem 
polju), bodo prenehali delovati z 31.12.1995, zato 
pa se bo v letu 1996 povečalo število delovnih dni 
na preostalih devetnajstih krajevnih uradih. O de-
lovnem času krajevnih uradov bodo občani 
obveščeni po opravljenem pogovoru z župani 
občin z območja Upravne enote Ptuj , pri čemer bo 
v največji meri upoštevan obseg dela na posamez-
nem uradu in število zaposlenih matičarjev. Kljub 
zmanjšanju števila krajevnih uradov bo zaradi 
spremenjenega delovnega časa dostopnost do kra-
jevnih uradov na območju posameznih občin večja 
oziroma bo določeno večje število delovnih dni. 

V krajevnih uradih se opravljajo predvsem nas-
lednje upravne naloge: vodenje matičnih knjig in 
izdaja izpiskov, prijavno-odjavna služba in spre-
jem vlog za upravno enoto. Ni pa več v pristojnosti 
upravne enote overjanje listin in podpisov. Prav 
tako ni več v pristojnosti upravne enote izdaja 
zdravstvenih spričeval za živino, kar je v pristo-
jnosti veterinarske organizacije, s katero pa se lah-
ko posamezna občina dogovori o kraju in času iz-
dajanja omenjenih spričeval. 

Kljub precejšnjim organizacijskim spremem-
bam v državni urpavi se bomo v Upravni enoti 
Ptuj potrudili, da bo dostopnost in učinkovitost na 
zunanjih krajevnih uradih v letu 1996 čim večja. 

Načelnik Upravne enote Ptuj: 
M e t o d Grah 

LANCOVA VAS 

Petdeset skupnih /ef 
Antona in Cetiliie Hentak 

11. novembra je minilo na-
tanko 50 let, ko sta na marti-
novo leta 1945 Cecilija in 
Anton Hentak iz Lancove 
vasi v cerkvi sv. Vida rekla 
DA in združila svoji 
življenjski poti. Dan po ob-
letnici so se na njunem 
domu zbrali otroci, vnuki in 
pravnuki ter ožji sorodniki 
in slovesno proslavili njun 
visoki jubilej. 

Cecilija, rojena Kra jnc 
1917. leta, je gospodinja , An-
ton, roj 1915, pa se je izučil za 
kolarja in ta poklic ga je vodil 
mnogokje po domovini in 
svetu. Po vojni je delal v In-
validskem podje t ju P tu j in 
nato do upokoj i tve v Kme-
t i js tvu Dravsko polje. V skup-

nem živl jenju sta zgradila hišo 
inkup i l aman j šokmet i jo . Rodi-
lo se jima je pet otrok, danes pa 

ju razveseljuje osem vnukov in 
pe tpravnukov. 

JB 

Cecili ja in Anton Hental< ob 50-letnici skupnega življenja 

MIKLAVZEVANJA PO NAŠIH OBČINAH 

n/KUhna 

^'ridnih 
otn^ 
Prvo decembrsko 
obdarovanje se je v 
začetku meseca že 
začelo, tokrat je za da-
rove poskrbel sv. 
Miklavž. Sprehodimo 
se na kratko po naših 
občinah in spomnimo 
na prireditve, ki so jih 
pripravili vsem prid-
nim otrokom. 

v župn i j i sv . O ž b a l t a 
s o o t roc i z g o s p o Je l -
k o Š e š e r k o o b 
m i k l a v ž e v a n j u v d v o r a -
ni ž u p n i j s k e g a d o m a 
pr ipravi l i ig r ico S v e t i 
M i k l a v ž n a Ptu ju . Z a -
pel i s o š e o t roc i , ki s o -
d e l u j e j o v s k u p i n i 
L a m p i c a , s k i t a ro p a 
s t a j ih s p r e m l j a l a A l e n -
k a in p . S t a n e . 

Ker je župn i j a sv. O ž b a l -
ta vel ika, so pr ipravi l i v 
t o rek tri p reds tave z 
o b d a r o v a n j e m , v s r e d o 
p a so z igr ico ter p r iho-
d o m Mik lavža razvesel i l i 
tud i v a r o v a n c e D o m a 
u p o k o j e n c e v n a Ptuju ter 
v Mure t i nc ih , m a l e bo ln i -
ke na o t r o š k e m o d d e l k u 
p tu j ske bo ln išn ice , o t r oke 
v D i j a š k e m d o m u ter v a -
r o v a n c e Z a v o d a dr. M a r -
j a n a Bo rš tna r j a v Dornav i . 

N a d a Jurkovič 

V Juršincih je Miklavža pozdravi lo kar 181 malčkov. 
IVliklavževanje so pripravili člani Slovenske l judske stranke 
skupaj z občino Juršinci. TM 

V Leskovcu je krajevna skupnost pod pokrovitel jstvom 
trgovine Leska in soudeležbi staršev organizirala 
miklavževanje, ki se ga je udeležilo več kot 65 predšolskih 
otrok, v soboto, 2. novembra, v farni cerkvi. Kulturni pro-
g ram je pripravila osnovna šola. 

Gorišniški Miklavž je v organizacij i SKD in pod pokrovi-
tel jstvom občinskega sveta ter ob pomoč i mnogih spon-
zorjev razveselil otroke, ki živijo na območ ju župnij sv. Bar-
bare in sv. Marjete, 5. decembra v kulturni dvorani v 
Gorišnici. Med prvimi sta prejela spomin na sv. Miklavža 
župan Slavko Visenjak in predsednik obč inskega sveta 
Stanko Vojsk z željo, da bi celotni svet in služba občine 
Gorišnica vodili in delali za blaginjo svojih občanov in 
države Slovenije. 

Foto: Laura 



UHtelji pomagajo ohranjati slovensko identiteto 
Lahko bi dejali, da smo že skoraj pozabili na čase, ko so šola in učitelji imeli velik ugled, bili 
pa so tudi mnogo bolj cenjeni kot danes. V tistih časih so se ljudje zavedali, da ima šola 
poleg izobraževalne tudi osrednjo vlogo pri kulturnem in družabnem življenju. 
Toda tudi še danes so šole in slovenski učitelji zelo cenjeni. V tujini namreč, kjer živijo 
naši rojaki. Mnogi med njimi si spoloh ne morejo predstavljati, kakšno bi bilo brez nje 
življenje v novi domovini. Brez učenja slovenščine med Slovenci, ki živijo po svetu, bi 
mnogi med njimi pozabili svojo identiteto. 
V Winterthuru v Švici smo obiskali učitelja slovenske dopolnilne šole Vladimira Donaja, 
ki izhaja iz naših krajev - iz Gorišnice. V teh dneh bo izšel njegov jezikovni priročnik, ki 
bo v tujini v veliko pomoč tako učencem kot učiteljem. 

Pred prihodom v Švico je 
imel bogate izkušnje v pedago-
škem delu, saj je šestnajst^ let 
poučeval slovenski jezik v Črni 
na Koroškem in na različnih 
šolah v Velenju. 

"Šola, na kateri sem učil, je 
imela redne stike s šolo dopol-
nilnega pouka pri Stuttgartu. Z 
ministrstva za šolstvo so izrazili 
željo po učitelju slovenskega jez-
ika v tujini, ker jim jih je v 
tistem času manjkalo. In tako 
sem se podal v tujino," je pove-
dal na začetku najinega pogo-
vora Vladimir Donaj. 

TEDNIK: Kakšni so bili 
vaši začetki? Verjetneje bilo 
malce drugače kot poučeva-
nje v Sloveniji. 

Vladimir Donaj: "Čeprav je 
bil to zame nov izziv in sem v 
pedagoškem delu imel bogate 
izkušnje, je bilo vse drugače. 
Zelo je bilo naporno. Na za-
četku me je najbolj motilo to, 
ker je bila skupina otrok tako 
heterogena in so zelo različno 
obvladali slovenski jezik. Tudi 
njihove sposobnosti dojemanja 
jezika so se zelo razlikovale za-
radi velike starostne razlike in 
prav slednje je bilo najtežje. 
Težko si predstavljamo, da bi v 
Sloveniji bili v enem razredu 
otroci od male šole pa vse do 
osmega razreda. Spomnim se, 
da sem bil po štirih urah brez 
trohice energije. Pozneje je bilo 
lažje: navadil sem se in nehal 
primerjati z vsem tistim, kar 
sem počel prej v Sloveniji, tem-
več sem se vživel v drugo oko-
lje. Danes vem, kaj lahko in 
smem od otrok pričakovati, kaj-
ti tudi učitelj mora prilagoditi 
svoja pričakovanja in zahteve. 
Vedno iščemo neke kompromi-
se med tem, kar otroci zmorejo, 
in svojimi pričakovanji. Vsi sku-
paj pa se v trenutnih situacijah 
vedno znova učimo. V Švici 
poučujem tretje leto, prej pa 
sem pet let učil v Nemčiji." 
^ TEDNIK: Koliko otrok v 
Švici obiskuje dopolnilni 
pouk slovenskega jezika in 
koliko vas je učiteljev? 

Vladimir Donaj: "Letos je v 
dopolnilni šoli slovenskega jezi-
ka vpisanih 180 otrok, ki so raz-
porejeni v 20 oddelkih v vseh 
kantonih. V enem razredu je od 
devet do trinajst šolarjev. Pona-
vadi je to zaradi različne staro-
sti zelo pisana druščina. Na no-
vo pa je odprt oddelek v sosed-
njem Liechtensteinu. Sam. imam 
šest oddelkov. Redno smo za-
posleni trije učitelji — zraven 
mene še Marjanca Klepac in 

Slavka Pogač. Zraven rednih 
programov osnovne šole imamo 
tudi dva oddelka srednješolcev 
ter skupino odraslih." 

TEDENSKO PREVOZIM 
800 KILOMETROV 

TEDNIK: Švica je sicer 
majhna dežela, pa vseeno 
verjetno ni v vsakem mestu 
možnosti za slovensko šolo. 
V kakšnih razdaljah so od-
delki te šole? 

Vladimir Donaj: "Na srečo ni 
potrebno staršem voziti svojih 
otrok daleč, saj so oddelki slo-
venskega jezika v vseh večjih 
krajih. Drugače pa je za nas, ki 
poučujemo, saj delamo dnevno 
zelo velike razdalje, tudi do 180 
kilometrov. V enem tednu pre-
vozim 800 kilometrov. Sem po-
tujoči učitelj, saj poučujem v 
Winterthuru, Klotnu, Luzernu, 
Ziirichu, v nemškem Freiburgu. 
To pa je v zimskem času in v 
razgibanem prometnem vrvežu 
zelo naporno. Zavedam se, da 
me otroci čakajo, in ne smem si 
privoščiti zamude. Ponavadi si 
vzamem vedno nekaj časa za 
'nepredvidene' situacije." 

TEDNIK: Pouk je enkrat 
tedensko. Na katere težave 
največkrat naletite pri svo-
jem delu? 

Vladimir Donaj: "Prav zaradi 
tega, ker je pouk samo enkrat 
na teden in ni neke kontinuitete 
dela, povzroča mojim učencem 
precej preglavic pisanje, branje, 
govorjenje, skratka sporočanje. 
Od enega do drugega tedna ve-
liko pozabijo, saj mnogi med 
njimi doma sploh ne govorijo 
slovensko in je to njihov drugi 
materni jezik. Vsi obiskujejo 
švicarsko šolo in jim vsakodnev-
ne šolske obveznosti vzamejo 
veliko časa. Naš pouk poteka v 
popoldanskem času ali ob sobo-
tah. Učenje slovenščine je zanje 
kot kapljice v morje, razveselji-
vo pa je, da se te kapljice zbira-
jo in na koncu so rezultati. Pri 
otrocih opažam velik napredek. 
Lep je občutek, ko kdo v razre-
du po dolgem času učenja dobe-
sedno 'spregovori'. Takrat vem, 
da moj trud ni bil zaman. So pa 
tudi težave, nekako specifične 
za nas, ki poučujemo v tujini. 
Kot sem že omenil, je glavni 
problem heterogenost, saj 
učitelj ne more hkrati delati z 
vsemi učenci. Največkrat z eni-
mi delaš, drugi pa so med tem 
zaposleni z drugimi de-
javnostmi. Premalo je prav tega 
časa, ko dela učitelj z otrokom. 
Najbolj idealno bi bilo, ko bi se 

lahko posvetil vsakemu po-
samezniku in bi bila obravnava 
individualna." 

TEDNIK: Verjetno pa mo-
rate imeti tudi drugačen 
pristop, saj lahko napaka 
povzroči pri otrocih odpor. 

Vladimir Donaj: "Biti mo-
ramo zelo previdni. Ne smemo 
zahtevati preveč, prav tako ne 
smemo biti perfekcionisti. Če je 
pedagoški pristop nepravilen in 
če smo preveč kritični, lahko 
učenec zasovraži šolo. To pa je 
nekaj povsem drugega, kot so 
naši nameni. Naš namen je, da 
otroke naučimo osnov sloven-
skega jezika, zadovoljiti pa se 
moramo že z majhnimi uspehi." 

TEDNIK: Kakšen pa je let-
ni učni načrt? Čemu dajete 
večji poudarek? 

Vladimir Donaj: "Zelo različ-
no. Letos sem dal predvsem 
poudarek pisanju. Od Zavoda 
za šolstvo in šport imamo izde-
lan zelo pester učni načrt. Pri 
sestavi smo sodelovali tudi 
učitelji, ki učimo v tujini. Učni 
načrt je razdeljen na tri jezikov-
ne ravni: od 1. do 3., od 4. do 6. 
in od 7. do 9. razreda, učitelj pa 
ima znotraj njega precej svobo-
de. Največkrat gradi naprej in 
sam vidi, kje so pomanjkljivosti, 
kaj še mora dopolniti." 

»DOBER DAN, 
SLOVENŠČINA!*^ 

TEDNIK: Kakšno pa je 
sodelovanje z ministrstvom 
za šolstvo in šport v do-
movini? 

Vladimir Donaj: "Zelo dobro 
sodelujemo, poskrbijo za orga-
nizacijo pouka, za finaciranje. 
Zanimajo se za naše delo in 
znajo prisluhniti našim željam 
ter potrebam. Zavod za šolstvo 
in šport vj-.ako leto organizira 
enotedensk' seminar v domo-
vini za učitelje, ki poučujemo v 
tujini. Na njem si pridobimo no-
vo znanje, izmenjamo medse-
bojne izkušnje, literaturo in 
druga didaktična sredstva. 
Osebno v zadnjem času z mi-
nistrstvom veliko sodelujem, saj 
pripravljam nov učbenik, ki ga 
je finančno podprlo in izdalo 
omenjeno ministrstvo. Učbenik, 
ki sem ga imenoval. Dober dan, 
slovenščina!, bo ugledal luč sve-
ta ravno v teh prazničnih dneh." 

TEDNIK: Kakšna bo nje-
gova vsebina? 

Vladimir Donaj: "Pri pouku 
uporabljamo različne učbenike, 
ki jih uporabljajo tudi učenci v 
Sloveniji. Tako kot moji kolegi 

Slovenski učitelj Vladimir Do-
naj živi za Slovence v tujini. 

sem zelo pogrešal učbenik, ki bi 
bil prilagojen prav za učence v 
tujini. Moj učbenik je namenjen 
zlasti učencem druge jezikovne 
ravni, učbenik za prvo obdobje 
sestavljata Slavka Pogač in Mar-
janca Klepac. Pri pisanju učbe-
nika in delovnega zvezka so me 
vodila doosedanja spoznanja in 
izkušnje v poučevanju. Učbenik 
je razdeljen v tematske sklope, 
ki pa se povezujejo v celoto. 
Zraven jezika sem hotel priča-
rati tudi bogato kulturno izro-
čilo naše domovine. Izhajal sem 
življenjskih situacij v tujini — 
Švici. V tematskih celotah so 
vse tiste teme, ki jih vsebuje 
učni načrt, s poudarkom na jezi-
ku. Osrednji del sem namenil 
sporočanju. V zadnjem delu sta 
dodatek, ki usmerja učenca, in 
slovnica. V samih lekcijah se ni-
sem posebej posvečal slovnič-
nim kategorijam. Začetek vsake 
lekcije se začne z ljudsko pesmi-
jo ali slovenskimi pregovori, 
reki in mislimi. Še posebej je 

privlačen zaradi domiselnih ilu-
stracij Andreje Peklar, ki jih je 
uporabila iz knjige Velike misli 
malega muca, in Marjana 
Mančka, ki je opremil pregovo-
re." 

TEDNIK: Si učenec dopol-
nilne šole pridobi dovolj zna-
nja, da se lahko ob vrnitvi v 
Slovenijo vključi v pouk? 

Vladimir Donaj: "Izkušnje so 
zelo različne, odvisno od posa-
meznika. Veliko lažje je tistim 
otrokom, kjer je slovenščina že 
i)d malega njihov materni jezik, 
težje pa je tistim, ki živijo v 
mešanih zakonih in je slo-
venščina njihov drugi jezik. Iz 
dosedanjih izkušenj ugotavljam, 
da jim manjka terminologija pri 
biologiji, kemiji in drugih pred-
metih, ker tega v dopolnilni šoli 
nimamo. Veliko lažje je za otro-
ke, če se vrnejo v domovino v 
nižjih razredih, pozneje je po-
trebno vložiti veliko več truda 
in dodatnega učenja. Včasih pri 
tem izgubijo kakšno leto. Toda 
dejstvo je, da brez učenja slo-
venskega jezika v tujini mnogi 
med njimi ob vrnitvi ne bi mogli 
v slovensko šolo." 

TEDNIK: Verjetno je tudi 
pri vas šola tako kot v do-
movini središče kulturnega 
in družabnega dogajanja. 

Vladimir Donaj: "Čeprav ni-
mamo svojih šolskih zgradb ta-
ko kot v Sloveniji, to zelo drži. 
Mnogi starši ostanejo kar z 
otrokom pri pouku in mu tako 
pomagajo pri njegovem učenju. 
Tudi sami pri tem spoznajo veli-
ko novega in ostanejo v stiku s 
Slovenijo. Prav tako kot v do-
movini tudi mi pripravljamo in 
organiziramo kulturne progra-
me za razne proslave ter pri-
reditve, ki jih imajo slovenska 

društva. Nekatere so že postale 
tradicionalne. Na nastopih otro-
ci zelo suvereno nastopajo, vsa-
ko leto pa izvajajo zahtevnejši 
program. Kot zelo uspešno se je 
izkazalo različno projektno 
delo, pri katerem sodelujejo 
tudi starši. Na Unteribergu pri-
pravimo tudi skupno prireditev 
s slovenskimi društvi in starši, 
kar je posebno doživetje. So-
delujemo tudi z nekaterihii šo-
lami iz Slovenije in se srečuje-
mo enkrat v Švici, drugič v Slo-
veniji. Doslej se je na teh 
srečanjih spletlo že veliko prija-
teljskih vezi. Otroci se pozneje 
tudi obiskujejo, si dopisujejo, 
obdarujejo ... in zelo radi se po-
hvalijo, če se spomni nanje 
kakšen prijatelj iz domovine." 

TEDNIK: Kako pa vas 
sprejemajo švicarske obla-
sti? Je tudi med Švicarji za-
nimanje za slovenski jezik? 

Vladimir Donaj: "Doslej ni-
smo naleteli na kakšne posebne 
težave. Zanimivo je mogoče to, 
da smo v brošuri, kjer so zapi-
sane tudi vse šole iz drugih dr-
žav, letos prvič obravnavani kot 
samostojna država Slovenija, ne 
več v sklopu držav, ki so nastale 
po razpadu Jugoslavije. 

Da, zanimanje za slovenski je-
zik se je med Švicarji v zadnjih 
letih nekoliko povečalo. Slavka 
Pogačeva ima v svoji skupini 
okrog deset odraslih, največkrat 
so to partnerji Slovencev, nekaj 
pa jih je tudi zaradi poslovnega 
interesa. Poučevanje slovenšči-
ne je zraven tega, da tako 
ohranjamo identiteto med tukaj 
živečimi Slovenci, prav tako po-
membno tudi zato, ker jo tako 
približamo Švicarjem." 

Tekst in fotografije: 
Marija blodnjah. 

Velik uspeh za mlado Ptujčanko 
Pfujčanka Barbara 

Cenčič se je uvrstila v fi-
nale fekmovanja Max 
Facfor International 
obraz leta '95, med šest 
finalistk tega tek-
movanja. To ji je uspelo 
med 247 prijavljenimi 
dekleti. Uspeh jo je 
dobesedno šokiral. Tek-
movanje se je končalo ta 
konec tedna z izborom 
zmagovalke, vendar 
rezultatov še nismo iz-
vedeli. Če po bo Bar-
bara po tem tekmovanju 
imela več dela kot 
manekenka, toliko bolje, 
pravi. Letos končuje 
srednjo šolo, pri študiju 
pa ji bo vsak tolar prišel 
še kako prav. 

Leto, ki se izteka, je 
tako prineslo ptujskih 
dekletom prve uspehe 
na manekenskem odru 
in tudi sicer. 

MC 

Barbara Cenčič. Foto: OM 

KULTURNIM DRUŠTVOM IN SKUPINAM 
NA OBMOČJU ZKO PTUJ 
Razpis za podelitev priznanj ZKO Ptuj 
ZKO Ptuj objavlja razpis priznanj za 
uspešno delo v ljubiteljski kulturi v letu 
1995. Razpis velja za območje ZKO 
Ptuj, ki obsega vseh devet novonastallh 
občin. 
ZKO Ptuj razpisuje naslednja priznanja; 
- posebno priznanje ZKO občine Ptuj 
- bronasto plaketo ZKO občine Ptuj 

- srebrno plaketo ZKO občine Ptuj 

- zlato plaketo ZKO občine Ptuj 

Predloge z utemeljitvami pošljite na 
ZKO Ptuj s pripisom "Odbor za 
priznanja" do 8. 1. 1996. Priznanja bodo 
podeljena na proslavi ob slovenskem 
kulturnem prazniku na Ptuju. 

Za ZKO Ptuj: 

Nevenka Gerl Skupina učencev slovenskega doponilnega pouka v Luzernu s svojimi starši pošilja pozdrave bral-
cem Tednika. 
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Do potrdila o preizkusu znanja 
s 1500 do 2500 markami 

Čeprav so podrobnosti o tej aferi v interesu preiskave za 
zdaj še skrite javnosti, so ponarejena spričevala oziroma 
dokumente kupovali tisti samostojni podjetniki posamezniki, 
ki za opravljanje neke dejavnosti niso izpolnjevali izobraz-
benega pogoja. Zato v tem trenutku ni niti toliko pomembno, 
kje bi po veljavnih predpisih morali opravljati preizkus zna-
nja, ali na Obrtni zbornici Slovenije ali na Gospodarski zbor-
nici. Dejstvo ostaja, da brez potrdila o preizkusu znanja de-
javnosti ne morejo opravljati. Najbolj so ponarejena spričevala 
kupovali samostojni podjetniki posamezniki, ki opravljajo 
bodisi trgovsko bodisi gostinsko dejavnost. Nekateri so tudi že 
odkrito povedali, da Imajo ponarejena spričevala, za katera so 
plačali toliko in toliko, niso pa jih še uporabili. S tem prav-
zaprav še niso storili kaznivega dejanja. Kaznivo dejanje se po-
javi, ko hočeš lažno potrdilo uporabiti. Pojasniti pa velja tudi 
to, da lažnih potrdil niso napisali na kateri od ptujskih šol, 
ampak da gre za organizirane posameznike Iz drugih okolij. 

POSKUS 
DISKREDITACIJE 
ZBORNICE? 

Na precej glasne govorice o 
vpletenosti Območne zbornice v 
zadevo, ki nikakor nočejo po-
jenjati, smo se vendarle odločili, 
da zvemo njihovo mnenje o 
tem. Predsednik zbornice Ro-
man Tomanič s trdnim prepri-
čanjem odgovarja, da gre za 
grobe dezinformacije, s kate-
rimi se skuša diskretirati delo 
zbornice. Prepričani so, da go-
vorice ne bodo porušile njihove 
stabilnosti, čeprav bi si v občini 
nekateri silno želeli, da bi bila 
zbornica oblatena in da so njeni 
delavci podkupljivi. Zato si želi-

jo, da bi bila preiskava čim prej 
končana in imena pravih kriv-
cev obelodanjena. 

Ne glede na to pa je senca na 
obrt in podjetništvo v Ptuju le 
padla. Nekdo je s takšnimi ali 
drugačnimi nameni izkoristil 
stisko ljudi, ki bi želeli v dejav-
nost, ne izpolnjujejo pa pogojev 
oziroma nimajo ustrezne izo-
brazbe. Prav gotovo pa zato od-
govornost 'kupcev' ni nič manj-
ša, saj so se za nakup spričevala 
oziroma potrdila o preizkusu 
zavestno odločili. 

ZAPOR DO TREH LET 

Kakšna kazen jih lahko do-
leti? 

"V dani zadevi gre za kršitev 
3. točke v zvezi s 1. točko 256. 
člena Kazenskega zakonika Re-
publike Slovenije. Kaznivo de-
janje spada v poglavje o kaznivih 
dejanjih zoper pravni promet — 
ponarejanje listin. Po tem členu 
sta kazensko odgovorna tako 
oseba, ki je ponaredila listino, 
kot oseba, ki jo je kupila in upo-
rabila oziroma poskusila upora-
biti. Oseba, ki je ponarejeno lis-
tino kupila in je ni uporabila 
niti poskusila uporabiti, ni ka-
zensko odgovorna," je povedal 
ptujski odvetnik Igor \lajnik, 
pri katerem smo se zanimali o 
posledicah ponarejanja listin in 
njihove uporabe. 

Zanimivo pri tem dogajanju 
je tudi to, da preiskavo poleg 
uradnih organov vodijo tudi ne-
kateri posamezniki, ki so tudi že 

"izbrali krivce". Nekatere vodi 
poklicna radovednost, drugi so 
se vključili, ker so ponarejene 
dokumente kupili. Oboji pa so 
prepričani, da gre za zadevo 
širših razsežnosti, če ne celo za 
državno. Prepričani so tudi, da 
zadeve odgovorni ne preiskuje-
jo v pravi smeri oziroma so bile 
v dosedanjih postopkih nareje-
ne nekatere napake. Ena teh 
naj bi bila, da hišnih preiskav 
pri domnevno vpletenih niso 
opravili hkrati. Seznanjeni pa so 
tudi že s kazenskimi ovadbami. 
Tako je vedno, ko o zadevah, ki 
burijo duhove, ni pravih infor-
macij takrat, ko bi si to nekate-
ri, tudi nepoklicani, želeli. Mi 
smo jo napisali nekaterim v po-
duk! 

Majda Goznik 

256. člen Kazenskega zakona Republike Slovenije 
se glasi: 

1. Kdor napravi krivo listino ali predrugači pravo 
listino z namenom, da bi se taka listina uporabila kot 
prava, ali kdor krivo ali predrugačeno listino uporabi 
kot pravo, se kaznuje z zaporom do dveh let. 

2. Poskus je kazniv. 
3. Če se dejanje iz prvega odstavka tega člena 

nanaša na javno listino, oporoko, javno ali uradno 
knjigo ali kakšno drugo knjigo, ki se mora voditi na 
podlagi zakona, se storilec kaznuje z zaporom do 
treh let. 

Veliko dela s članstvom 
Svobodnih sindikatov 
Dušan Detiček, sekretar krajevnega sveta Zveze svobod-
nih sindikatov v Slovenski Bistrici, ki v petnajstih sindika-
tih dejavnosti združuje več kot 5300 članov, ima od jeseni 
naprej obilico dela. Težavam, ki so se izmenično pojav-
ljale v različnih podjetjih, se pridružujejo tudi nezaposle-
ni. Njihovo število se je konec oktobra v slovenjebistriški 
občini nevarno približalo številki 3000. 

"Zadnji dve leti je problemati-
ka na našem območju izredno 
pestra, saj rešujemo vse v zvezi s 
stečaji podjetij v občini, s pre-
sežki delavcev, tudi tistimi, ki jih 
'dobivamo' iz mariborskega in-
dustrijskega bazena, prav tako 
pa je za člane sindikata vsak če-
trtek od enajste na voljo brez-
plačna pravna pomoč. In iskalcev 
pomoči je veliko. Največ dela pa 
je v sindikatih podjetij in to je 
tudi smisel našega sindikalnega 
dela. Čakanje v pisarni je zame 
neproduktivno, obenem pa sem 
vesel, da lahko grem med člane 
sindikata. Moja naloga je tudi, 
da vzdržujem povezavo z lokalno 
samoupravo in tako sem pogosto 
s predstavniki občine. Tako smo 
se sestali ob problematiki zapo-
slenih v zasebnem podjetju Fi-
nalko, pogovarjamo pa se tudi o 
tem, ali se bodo Gorenjevi Pro-
gramatorji selili iz mesta in obč-
ine ali pa bodo ostali," je svoj 
delavnik predstavil sekretarj KS 
ZSSS v Slovenski Bistrici Dušan 
Detiček. 

# Pri vašem poslu je veliko 
Individualnega dela s posamez-
nimi člani sindikata. 

Dušan Detiček: "Tega je res-
nično veliko. V sindikatu se za-
vedamo, da je pomemben vsak 
delavec, ti pa so pogosto v hudih 
stiskah, zato se moramo posvetiti 
vsakemu posamezniku, prisluhni-
ti njegovim problemom in jih po-
skušati reševati. Zgodi se, da 
problemov delavcev sindikat ne 
more rešiti, a jim vsaj svetuješ, 
saj marsikomu veliko pomeni že 
lepa beseda. V Slovenski Bistrici 
imamo na tem področju izredno 
dobre uspehe in veliko ljudi se s 
svojimi problemi in težavami 
obrača osebno name." 

# Ali delavci Iščejo brez-
plačno pravno svetovanje? 

Dušan Detiček: "Če si član 
sindikata in plačuješ članarino, 

imaš nekaj ugodnosti in med 
temi je tudi brezplačno pravno 
svetovanje, ki je organizirano 
na vseh ravneh. Ne gre samo za 
brezplačno svetovanje, temveč 
tudi brezplačno pisanje pritožb 
in zastopanje na sodiščih. V Po-
dravju tako zastopamo več kot 
20 tisoč svojih članov, v Sloven-
ski Bistrici pa okoli 1500. Teža-
va je počasnost dela sodišč. 
Tako so trenutno na delavsko-
socialnem sodišču v Ljubljani v 
obravnavi primeri iz leta 1992. 
Žal traja razrešitev takšnih spo-
rov potem tri do štiri leta." 

# Kaj menite, zakaj je to 
tako? Mogoče manjka sodnikov 
ali pa na teh sodiščih nI pra-
vega posluha za tovrstne pro-
bleme? 

Dušan Detiček: "Ne bi mogel 
reči, da ni posluha. Na zamudo 
vpliva sprememba sistema so-
dišč. Prej smo imeli sa-
moupravna delovna sodišča, se-
daj imamo delavsko-socialna 
sodišča in ob prehodu iz enega v 
drugi sistem, so sodniki iz prejš-
njih sodišč bežali, ker niso ve-
deli, kakšno bo stanje, ali bodo 
tovrstna sodišča še obstajala ali 
ne. Ko je bilo tega 'prehoda' ko-
nec, so za celotno Podravje ostali 
samo trije sodniki, ki so se uk-
varjali izključno z delavskimi 
problemi. Sedaj se stanje sicer iz-
boljšuje, vendar prepočasi. " 

VROČA JESEN V 
FINALKU IN ISKRI 

# Letošnja jesen je za vas 
kar vroča. Najprej seje zapleta-
lo pri zasebnem podjetju Final-
ko, nato pa pri Iskri — Relejih 
v Makolah. 

Dušan Detiček: "V Finalku 
smo sindikalno organizacijo us-
tanovili šele aprila letos, ker 
prej ni bila posluha niti s strani 
delavcev, še manj s strani delo-

dajalca — lastnika Vlada Mar-
keža, da bi se lahko pojavili v 
podjetju. Pa ne s stavkami ali 
rovarjenji, temveč da bi s skup-
no pomočjo poskušali reševati 
nastale probleme, ki so se pri 
Finalku pojavljali od lanske je-
seni. Že tedaj delavci niso red-
no dobivali plače. Poudariti pa 
moram, da pri Finalku ni prob-
lem višina plače, ta je za naše 
razmere zadovoljiva, celo nad 
kolektivno pogodbo, temveč 
njeno izplačilo. Ko delavci 
plačo dobijo, so z njo zado-
voljni. Problemi so z zamudami, 
ki trajajo po dva do tri mesece. 
Ko smo se letos aprila pojavili v 
Finalku, smo z dogovori nekako 
'izsilili' dve plači za april in maj, 
nato pa jih celo poletje ni bilo 
več. Potem se je pa začelo: 
napovedali smo stavko, jo pre-
kinjali, se dogovarjali in podob-
no. Vse napovedi stavk so bile 
legalne, po naših stavkovnih 
pravilih, tako da nam ne more 
nihče očitati, da smo delali 
mimo pravil in hoteli rušiti ali 
onemogočiti delovanje tega za-
sebnega podjetja, kot so nam 
med drugim očitali. Stalno smo 
bili pripravljeni na pisno zago-
tovilo delodajalca gospoda Mar-
keža stavko prekiniti. Verjeli 
smo njegovim obljubam, še po-
sebej ko smo se pri-sindikalnem 
vrhu, na ministrstvu in banki 

prepričali, kakšna sta poslovan-
je in perpektiva podjetja Final-
ko. Zadnja stavka v Finalku je 
trajala neprekinjeno 32 dni. 
Zahtevali smo samo dve plači 
— za junij in julij — in polovico 
regresa. Plačo za junij so delav-
ci dobili 17. oktobra, 23. pa so 
dobili izplačilo regresa v višini 
62.000 neto izplačila. Ko so do-
bili junijsko plačo, smo skupaj s 
stavkovnim odborom ocenili, da 
bi stavko lahko prekinili, in to 
se je tudi zgodilo. Sočasno smo 
izvedeli, da se je v sanacijo Fi-
nalka vključila tudi SKB Banka 
iz Ljubljane. Delavci so dobili 
vse, kar jim je bil Finalko 
dolžan izplačati. 

0 Nekatere največje težave 
zaposlenih v Finalku ste po-
magali reševati s pomočjo 
Centra za socialno delo obči-
ne Slovenska Bistrica In ob-
činskega odbora Rdečega 
križa. 

Dušan Detiček: Res je, s po-
močjo Centra za socialno delo 
smo dodelili najbolj ogroženim 
delavcem enkratno pomoč, ob-
činski odbor Rdečega križa pa 
je stavkajočim, teh pa je bilo 
več kot 90, dal pakete s prehra-
no in drugim. Hvaležni smo 
Rdečemu križu, saj nam je v po-
dobnih akcijah že velikokrat po-
magal. Vendar to ni rešitev za 
vse nastale probleme, temveč v 
stalnem in redno izplačanem 
osebnem dohodku. Sindikatu je 
v vseh pogajanih Šlo v prvi vrsti 
za to, da ohranimo vsa ta delov-
na mesta. V obeh firmah, v Fi-
nalku in Iskri Relejih, je več kot 
500 delovnih mest." 

V zadnjih dveh letih je moral 
Dušan Detiček kot sekretar 
krajevnega sveta ZSSS v slo-
venjebistriški občini često nas-
topati kot "dežurni gasilec", še 
posebej tam, kjer je podjetje šlo 
v stečaj. Kot meni sam, vsi ste-
čaji v bistriški občini niso bili 
nujno potrebni; pri tem je mis-
lil predvsem na kmetijsko druž-
beno podjetje Ritoznojčan. Me-
nil je, da bi se marsikje dalo še 
kaj urediti in rešiti drugače. 

Vida Topolovec 

Dušan Detiček, sekretar KS 
ZSSS v Slov. Bistrici. Foto: VT 

Ptuj - zakladniia 
avtomobilske 
pločevine in kaosa 
Prišel je december. In z njim zima. Prišel je tudi 
Miklavž, prišel bo Božiček In nemara tudi dedek 
Mraz. In staro mestno jedro, naš kulturni in turistič-
ni biser, naš ponos in sramota hkrati, nas s praz-
nično dekorirano podobo nagovarja, da je pred na-
mi čas preskoka v srečnejše leto 1996. Vsaj upamo 
lahko tako. 

In kljub temu do staro 
mestno jedro daje praz-
nični videz, pa lahko 
sprehod po ulicah v sta-
rem mestnem jedru ozna-
čimo za ledeno zasneže-
no avanturo, polno skriv-
nosti in presenečenj. Saj 
človek, ki bodisi naključ-
no bodisi namerno zaide 
v srednjeveško nedrje me-
sta, nikoli ne ve, kje preži 
tista nepričakovana ne-
varnost, ki možno roman-
tično doživetje zimskega 
Ptuja spremeni v drama-
tično in bog ne daj tudi 
tragično. 

Sprehod po zimsko idi-
ličnem starem mestnem 
jedru se lahko kar naenk-
rat spremeni v nadvse ne-
varno romanje, saj popot-
niku skozi mesto preti 
nevarnost tako rekoč na 
vsakem koraku, tako na 
tleh kot v zraku. Tudi naj-

I opreznejše lahko prese-
I neti ''nevarnost od zgo-
I raj" — nenaden snežni 
i plaz z bližnje hiše ali me-
I ter in več dolga ledena 

sveča, ki na robu strehe 
daje sicer idilično, a tudi 
nadvse nevarno podobo. 

I In ko k temu dodamo še 
I promet, je predstava po-
j polna. Le-to bi lahko v 
j filmskem žargonu označili 
I za kriminalko, grozljivko, 
I dramo, tragikomedijo, pa 
' tudi za politični triler. V 

takšni predstavi e moč 
prepoznati tudi elemente 
fantastike, saj je sprehod 
po starem mestnem jedru 
lahko tudi sinonim za 
"narobe svet". V takšni 
resnični in žalostni prav-
ljici hkrati so avtomobili 
parkirani na pločnikih, 
kjer je le mogoče, in peš-
ci hodijo po cestah. A po 
cestah krmarijo svoje jek-
lene hišne ljubljence šo-
ferji, ki vedo, da so ceste 
predvsem njihove, zato se 
temu primerno obnašajo. 
Pri tem pa se seveda ne 
vprašajo, zakaj pešci ho-
dijo po cestah. 

Prometni kaos v mestu 
doseže svoj absurdni vi-
šek ravno v teh romantič-
no pobeljenih dneh. In ta-
krat, ko bi kontrola in red. 

morala biti še toliko 
večja, je ravno obratno. V 
razmerju med avtomobi-
listom in pešcem velja ne-
sentimentalen zakon moč-
nejšega, kar pomeni, da 
je avtomobilska pločevina 
zavladala mestu in njenim 
prebivalcem. 

Ptuj je kljub promet-
nemu kaosu, nad katerim 
se jezijo tudi vozniki, še 
vedno prava Meka za av-
tomobiliste, ki si lahko za 
manj kot sto tolarjev na 
uro kupijo tisti alibi, ki-jim 
omogoča parkiranje v 
najožjem starem mestnem 
jedru, kjerkoli je fizično to 
pač mogoče. Na žalost je 
znotraj zapornic skoraj 
vse mogoče. In tako "za-
porniški red", ki naj bi 
prispeval k ureditvi kaosa 
v starem mestnem jedru, 
žal ta nered samo legaliz-
ira. Bržkone bi težko de-
jali, da se podoba pro-
metnega kaosa bistveno 
ne razlikuje na obeh stra-
neh zaporniških meja. In 
navsezadnje, kdo je zunaj 
in kdo je znotraj? 

Kakorkoli: beli Ptuj je 
predvsem Ptuj za avtomo-
biliste in manj tudi za 
pešce. V kraljestvu avto-
mobilske pločevine ob-
lastniki premalo razmiš-
ljajo o problemih in ne-
varnostih, ki v zimskih 
dneh spremljajo osnovno-
šolce na poti v šolo, ko 
morajo le-ti namesto po 
pločnikih, ki so pokriti s 
parkiranimi avtomobili ali 
očiščenim snegom s cesti-
šča, hoditi po cesti. In ka-
ko prijazno je mesto do 
vseh ostarelih ljudi, no-
sečnic, mamic z otroškimi 
vozički, do vseh hendike-
piranih in navsezadnje do 
čisto "normalnih" ljudi. 
Čigavo mesto je torej 
Ptuj? Med slogane o Ptuju 
moramo zapisati tudi te-
ga: Ptuj — zakladnica 
avtomobilske pločevi-
ne in kaosa!^ 

Aleš Gačnili 

Utrinek iz vsakdanjega življenja v pobeljenem Ptuju. Foto: Aleš 
Gačnik 



V 

'̂Čudovito poslanstvo, čeprav naporno'̂  
Ferenc Hajoš, prvi veleposlanik Republike Slovenije na 
Madžarskem, je bil pred tem vodja soboške enote te-
meljnega sodišča v Lendavi ter stalni prevajalec in poga-
jalec v uradnih stikih med Slovenijo in Madžarsko. Je pri-
padnik madžarske narodnostne skupnosti v Pomurju. 
Z njim in njegovo ženo smo se pogovarjali v ormoškem 
hotelu Jeruzalem ob enem redkih obiskov Slovenije, od-
kar je veleposlanik v Budimpešti. V tej vlogi so njegovi 
obiski doma možni le z dovoljenjem. V Budimpešti živi 
tudi hči, ki študira ekonomijo In dobesedno uživa v 
madžarskem okolju, sin pa se je po šestih mesecih bi-
vanja na tujem raje odločil za študij v Ljubljani. 
Ferenc Hajoš je pogodbeni diplomat, čigar mandat traja 
po zakonu o zunanjih zadevah štiri leta. Kot diplomat je 
skoraj vedno na očeh, kot bi bil na neke vrste odru. Je v 
stalnih stikih s predstavniki Madžarske, Interese svoje 
države pa zastopa tudi v stikih z drugimi diplomati celega 
sveta, ki so v Budimpešti. 
Njegovo In delo drugih slovenskih diplomatov prve gen-
eracije po osamosvojitvi je gotovo pionirsko in bo tako 
tudi ostalo. Sposobnost ih znanje diplomatov gradita po-
dobo države v okoljih, v katerih delajo. 

Rodil se je leta 1935 v Bu-
dimpešti , sicer pa sta oče in 
mati stalno živela v Lendavi. 
Osnovno šolo in nižjo gimnaz-
ijo je obiskoval v Lendavi, 
višjo gimnazijo, ki je trajala 
takrat še pet let, pa je končal 
leta 1953 v Murski Soboti. 
Takrat je bil v veliki dilemi, za 
kaj se odločiti: ali izbrati 
glasbo ali pravo. Zaradi ugod-
nejših možnosti se je odločil 
za študij prava v Zagrebu. Po 
diplomi se je vrnil v Lendavo, 
kratek čas delal v Mariboru, 
sodniški izpit pa je opravljal v 
Ljubljani. Potem je nekaj časa 
služboval na sodišču v Murski 
Soboti, kjer se je tudi glas-
beno zelo razdajal — eno leto 
je vodil murskosoboški sim-
fonični orkester . Znoval se je 
vrnil v Lendavo, kjer je bil na-
jpre j predsednik sodišča, nato 
pa ob reorganizaciji sodstva 
vodja enote murskosoboškega 
temeljnega sodišča. Na tej 
funkciji je ostal do odhoda v 
Budimpešto leta 1991. 

TEDNIK: Kako je prišlo 
do vašega imenovanja za ve-
leposlanika? 

F. Hajoš: "Slovenska vlada 
in par lament sta se odločila, 
da mi zaupata to funkcijo. 
Veliko sem deloval in sode-
loval na različnih srečanjih 
med Slovenijo in Madžarsko 
kot prevajalec. Lahko bi re-
kel, da sem bil navzoč pri vseh 
pomembnejš ih dogodkih, ki 
so potekali med Slovenijo in 
Madžarsko. Ker sem se ukvar-
jal s pravnim položajem manj-
šin v Sloveniji, sem veliko de-
lal pri vzpostavljanju stikov in 
povezovanju Slovenije z ob-
mejnimi županijami — želez-
no in žalsko. Vzpostavil sem 
tesne stike s porabskimi Slo-
venci. Nekaj časa sem bil 
predsednik društva pravnikov 
Pomur ja . Pomagal sem soust-
varjati temelje sodelovanja 
med slovenskimi, madžarski-
mi in avstrijskimi pravniki. 
Skupaj z drugimi sem sode-
loval pri začetkih srečanj 
manjšin sosednjih dežel, ki še 
danes t ra ja jo . To so te med-
narodne izkušnje, ki so mi po 
vsej verjetnosti pomagale do 
veleposlaniškega mesta. Sode-
loval sem tudi v delu sloven-

ske ustavne komisije pred vo-
litvami leta 1990. To so bili v 
bistvu prvi koraki v suver-
enost Slovenije, izredno zani-
mivi trenutki. Za mesto vele-
poslanika se nisem prijavil, 
odločitev o tem sta sprejela 
slovenska vlada in parlament. 
Formalno sem deklariran kot 
Madžar, izhajam iz mešanega 
zakona. Mama se je rodila na 
Humu pri Ormožu, kamor še 
vedno rad zahajam." 

ZAČETEK V HOTELU 

TEDNIK: Kaj lahko pove-
ste o diplomatskem man-
datu? 

F. Hajoš: "Lahko rečem, da 
sem zelo zadovoljen, da mi je 
bilo zaupano mesto vele-
poslanika, ker je to izreden iz-
ziv, čudovito poslanstvo, če-
prav izredno naporno. Slo-
venija je nova država, ki je 
skoraj na vseh področjih mo-
rala začeti čisto na novo, tudi 
na diplomatskem. Svoje delo 
sem začel v hotelu, potem sem 
dva meseca delal v prostorih 
Ljubljanske banke, nakar smo 
najeli prostore. Od leta 1991 
do letos, ko smo se končno 
vselili v lastno veleposlaništvo 
in rezidenco, smo se trikrat 
selili. Sedaj imamo naposled 
le normalne razmere za delo, 
imamo košček slovenskega 
ozemlja v Budimpešti . Ozem-
lje, na katerem stoji vele-
poslaništvo, se namreč šteje 
za slovensko ozemlje. Zgrad-
bo veleposlaništva smo gradili 
leto in pol. Veleposlaništvo v 
Budimpešti je po sistemizaciji 
eno manjših. Poleg mene in 
mojega namestnika, ki oprav-
lja tudi posle konzula, imamo 
še prvega sekretar ja in voja-
škega atašeja. 

Da je Slovenija danes v 
Budimpešti cenjena, se je po-
kazalo tudi na uradni otvoritvi 
veleposlaništva, kjer se zbralo 
okrog 350 gostov, med ka-
terimi so bili tudi predsednik 
Republike Madžarske, pred-
sednik parlamenta, zunanji 
minister, nekateri drugi minis-
tri in drugi gostje ter tako 
rekoč vsi veleposlaniki, ak-
reditirani v Budimpešti. Vele-
poslaništvo je uradno odprl 

slovenski zunanji minister Zo-
ran Thaler , navzoči pa so bili 
tudi podpredsednik slovenske 
vlade in minister za ekonom-
ske odnose in razvoj Janko 
Deželak, predsednik Gospo-
darske zbornice Jožko Čuk, 
predstavniki gospodarstva in 
mnogi drugi. 

Veliko dela smo imeli v teh 
letih pri ustvarjanju podobe 
Slovenije, kajti kljub temu da 
je Madžarska sosednja država, 
do nastanka Slovenije skoraj 
nihče ni vedel nič o njej. Po-
gosto so jo zamenjevali s Sla-
vonijo ali Slovaško. To se do-
gaja še danes, vendar vse 
manj . Smo v stalnih stikih z 
drugimi veleposlaništvi. Gre 
za vsebinske in druge stike. 
Sodelujemo z madžarsko vla-
do, posameznimi ministrstvi 
in gospodarstvom. Sedaj z za-
dovoljstvom ugotavljamo, da 
ima naše delo vedno več sa-
dov. To se je pokazalo tudi ob 
oktobrski promociji sloven-
skega gospodarstva v Budim-
pešti." 

TEDNIK: Veleposlanik ste 
v mestu, kjer ste se tudi 
rodili. Kaj vam to pomeni? 

F. Hajoš: "Tega se v bistvu 
zavedam le v toliko, d a j e tako 
zapisano v rojstnem listu. 
Čutim se Lendavčana, v Len-
davi sta živela tudi oče in 
mati, v Lendavi bom živel tudi 
po upokojitvi. Zna jo pa to 
izredno ceniti Madžari , zlasti 
še predsednik republike in 
vlade. To pa gotovo prispeva 
tudi k dobrim odnosom med 
državama." 

ŠE PREMALO 
MENJAVE MED 
DRŽAVAMA 

TEDNIK: Kakšni so odnosi 
z Madžarsko? 

F. Hajoš: "Državi imata do-
bre odnose. Resnih proble-
mov na politični ravni med 
državama ni. Kot problem bi 
izpostavil stanje na področju 
gospodarskega sodelovanja in 
v prometu. Letos bo menjava 
med državama dosegla 400 
milijonov dolarjev, kar jc ob 
50 milijonih leta 1991 seveda 
napredek. Vendar imata drža-
vi še veliko možnosti za go-
spodarsko dopolnjevanje. Me-
njava bi morala biti na jmanj 
milijardo dolarjev letno. Po 
sklenitvi sporazuma o prosti 
trgovini med državama se je 
menjava znatno povečala. Tu-
di članstvo v Cefti bo k temu 

prispevalo. Možnosti so zlasti 
v višji obliki sodelovanja in 
skupni ponudbi v turizmu, in-
vesticijskih vlaganjih in po-
dobno." 

TEDNIK: Kaj lahko pove-
ste o prizadevanjih za izbolj-
šanje prometne povezave 
med državama? 

F. Hajoš: "Stanje na infras-
t rukturnem področju je katas-
trofalno. Nimamo avtocestnih 
povezav, ni direktne železni-
ške povezave, premalo je tudi 
modernih mejnih prehodov. 
Vse to je velika ovira za us-
pešnejše sodelovanje med dr-
žavama. Telekomunikacijsko 
pa sta državi dobro povezani. 

Glede ceste smo se z Mad-
žarsko prvotno dogovarjali, da 
bi ta sekala slovensko-mad-
žarsko mejo pri Pincah. Dr-
žavni zbor R Slovenije pa je 
sprejel "severno varianto" 
avtoceste mimo Maribora in 
Murske Sobote in po tej vari-
anti smer čez Pince ne us-
treza, temveč nekje pri Dolgi 
vasi ali Genterovcih. To pa 
Madžarska zavrača, ker po-
meni daljšo traso na njihovi 
strani. O tem vprašanju pogo-
vori še tečejo. Vsekakor se ne 
bi smeli odpovedati načrtu, da 
v okviru tako imenovanega 5. 
evropskega koridorja (Barce-
lona — Trst — Koper — 
Ljubljan — Maribor — slo-
vensko-madržarska meja — 
Budimpešta — Kijev) poveže-
mo avtocestna sistema obeh 
držav, ki se na obeh straneh 
že gradita. 

TEDNIK: Koliko se kot ve-
leposlanik srečujete z našimi 
ljudmi? Po kaj prihajajo? 

F. Hajoš: "Obiskov imamo 
na veleposlaništvu veliko. Tu 
ne gre samo za kontakte na vi-
soki ravni, državne in druge 
tovrstne obiske, pogosto pri-
hajajo tudi naši državljani 
zaradi majhnih problemov. V 
Budimpešti dnevno izgine tu-
di do 40 avtomobilov, sloven-
ski so zelo cenjeni. Za or-
ganizirane kriminalce, ki jih je 
Budimpešta polna, so sloven-
ski avtomobili, ki so običajno 
tudi brez alarmnih naprav, 
dokaj lahek plen. Zato bi ta 
pogovor izrabil za to, da bi 
vsem, ki pr ihajajo na Madžar-
sko, svetoval, naj bodo pre-
vidni. V avtomobilih naj ne 
puščajo ničesar, še zlasti ne 
dokumentov. K nam pogosto 
pr ihajajo zaradi ukradenih 
potnih listov, da jim izdamo 
potne liste za enkra tno po-

tovanje in denar, da se vrnejo 
domov, če ostanejo brez vsega 
— brez dokumentov in de-
narja ." 

TEDNIK: Kaj pa lahko 
poveste o slovenski manjšini 
na Madžarskem? 

F. Hajoš: " Z Zvezo Sloven-
cev na Madžarskem imamo 
redne stike, sodelujemo na 
vseh pomembnejših priredit-
vah in aktivnostih porabskih 
Slovencev. Slovenija in Mad-
žarska sta sklenili sporazum o 
varstvu slovenske manjšine na 
Madžarskem in Madžarske 
manjšine v Sloveniji. V skladu 
s tem sporazumom skušamo 
tudi v stikih na najvišji ravni 
storiti vse za ohranitev in raz-
voj tukajšnje slovenske manj-
šine. Letos so bile ustanov-
ljene nove lokalne in državne 
slovenske manjšinske samou-
prave. Z zanimanjem sprem-
ljamo, kako se bodo uveljavile 
v vsakdanji praksi." 

TEDNIK: Kako se povezu-
jete z drugimi veleposla-
ništvi in veleposlaniki, ki so 
v Budimpešti? 

F. Hajoš: "Enkra t letno se 
srečamo vsi veleposlaniki, ko-
likor nas je v Budimpešti . 
Sprejemi na veleposlaništvih 
so ob državnih praznikih, po-
tem pa so še številna srečanja 
in prireditve ob različnih pri-
ložnostih. Te sprejeme si ljud-
je predstavljajo kot zelo 
zabavne, ampak niso. Vse se 
dogaja stoje. Lahko bi rekli, 
da gre na teh sprejemih za 
izrazito delovno vzdušje, saj 
so to priložnosti za pogovore 
in izmenjavo izkušenj. V Bu-
dimpešti obstaja tudi klub 
veleposlanikov, ki govorijo 
madžarsko. To je najatraktiv-
nejši veleposlaniški klub v 
Budimpešti. Z menoj vred go-
vori madžarsko 18 tujih vele-
poslanikov, med njimi ruski, 
kitajski finski, mongolski in 
angleški ter seveda vsi iz so-
sednjih držav. Sestajamo se 
vsaj enkrat mesečno, vedno v 

drugem veleposlaništvu. Na ta 
srečanja vabimo tudi pred-
stavnike madžarske vlade, mi-
nistre in druge funkcionarje . 
Naša srečanja so v bistvu iz-
menjava izkušenj. Doslej smo 
obiskali tudi že vse sosednje 
države, bili smo tudi v Slo-
veniji. Tuji diplomati so bili 
nad njo izredno navdušeni. 
Pokazali smo jim Rogaško 
Slatino, Bled, Postojno in 
Lendavo." 

DOSLEJ PODPISALI 
TRIDESET 
MEDDRŽAVNIH 
POGODB 

TEDNIK: Boste tudi po iz-
teku mandata ostali v diplo-
matski službi? 

F. Hajoš: "To je odvisno od 
zunanjega ministrstva in vla-
de. Jaz bi podaljšanje z ve-
seljem sprejel. Do konca man-
data mi je ostalo dobrega pol 
leta. Upam, da so z mojim 
tukajšnjim delom v Sloveniji 
zadovoljni. D o sedaj smo pod-
pisali 30 meddržavnih po-
godb. Tudi to je nekaj, da 
med državama ni resnih pro-
blemov, tisto pa, kar je odpr-
to, poskušamo urediti. Med 
državama zadnje čase poteka 
uspešno kulturno sodelovanje. 
Naj omenim samo številne 
razstave in uspešen nastop 
Slovenskega okteta, ki je imel 
neponovljivi koncert . Madžari 
in tuji diplomati so bili dobe-
sedno očarani." 

TEDNIK: Kakšno bo praz-
novanje bližajočih se praz-
nikov na slovenski ambasadi 
v Budimpešti? 

F. Hajoš: "V počastitev Dne-
va neodvisnosti bomo imeli 
manjši sprejem za Slovence, ki 
delajo in živijo v Budimpešti. 
Upamo, da bomo za božič in 
novo leto počivali, saj ponavadi 
za praznike, ki niso istočasno v 
obeh državah, delamo." 

MajJa Goznih 

Kaj postrežejo na sprejemih v slovenskem veleposla-
ništvu v Budimpešti? 
Dokler niso imeli lastnih prostorov, so bili sprejemi bolj 
redki, ob državnih praznikih ponavadi v kakšnem hotelu. 
Trudijo pa se, da bi Slovenijo in njeno kulturno 
dediščino čim bolje predstavili. Veleposlanikova žena je 
povedala, da pridejo v poštev slovenske specialitete kot 
del slovenske kulture. Obvezno so to meso iz tunke, 
zaseka, lendavski pereči, poseben kruh iz dveh pletenih 
kit, nekaj podobnega našim pletenicam. Na sprejemu 
običajno ponudijo dvanajst do trinajst različnih jedi. 

Ferenc Hajoš. Foto: OM 

Veleposlanik z ženo Marijo ob obisku predsednika Milana Kučana 
in predsednika Madžarske Arpada Goncza na slovenskem vele-
poslaništvu. 

Slovensko veleposlaništvo v Budimpešti. 

Da veleposlaništvo živi in dela nemoteno v družabnem 
smislu, v glavnem skrbi veleposlanikova žena Marija. 
Njej je prepuščeno, da odloči in poskrbi za zunanjo 
ureditev zgradbe, notranjo ureditev prostorov, levji 
delež pa opravi ob raznih srečanjih na ravni držav, vele-
poslaništev in ob drugih priložnosti. Pomembni so tudi 
sprejemi, ki se jih udeleži slovenski veleposlanik skupaj 
z ženo, če je le mogoče. Za sprejeme se je potrebno 
izbrano obleči in tudi paziti, da se z garderobo ne 
ponavljaš. Tudi od tega, kako se oblačiš, je odvisna po-
doba dežele. Žena veleposlanika Ferenca Hajoša, ki je 
diplomirana pravnica, se za sprejeme najraje obleče v 
Murine obleke, ki so zelo cenjene tudi na Madžarskem. 



Karate bojevnik - Beli galeb 
Akademija borilnih športov v Ptuju je izdala roman Karate 
bojevnik — Beli galeb. Iz recenzije: "Prvi slovenski karate ro-
man Vam bo odkril svet borilnih veščin, japonske kulture in 
tradicije ter skrivnosti, ki jih poznajo samo največji mojstri. 
Spremljali boste zgodbo mladega karateista, ki stopi na stezo 
samurajev, japonskih bojevnikov, in izvedeli, kdo je Beli galeb. 
V romanu, ki se odvija v Ljubljani, nastopa vrsta osrednjih 
likov, kot so prijatelja Robert in Lino, nasilni trener Viktor, 
lepa Nataša, maščevalni rocker Javo, japonski inštruktor 
Shioda in drugi. 
Napeto in razburljivo branje novega žanra na slovenskih tleh." 

— Gospod Vogrinec, od 
kod ste jemali snov za ro-
man? 

"Iz svojih izkušenj, pa 
tudi iz pripovedovanja 
drugih mojstrov karate-
ja. Med poznavalci bo-
rilnih veščin kroži veliko 
zanimivih zgodb. Zdelo 
se mi je škoda, da bi se 
pozabile. Zato sem jih 
nekaj vključil v roman." 
— Torej je zgodba romana 
resnična? 

"Resnične so izkušnje, 
ki jih roman posreduje. 
Sama zgodbo, predvsem 
njen potek, je zaradi učin-
ka dramatičnosti na pol 
izmišljena, polovica pa 
se je res tako zgodila." 
— V vašem romanu je 
Čutiti pridih mističnosti. 

" Č e mislite na sator/ 
oziroma razsvetljenje, po-
tem to drži. Pojem sato-
ryja kot najvišjega ideala 
v karateju je v borilne ve-
ščine prinesel zen. Ven-
dar v tem ne vidim nič 
mističnega. Potreba po 
duhovnem razvoju je da-
nes vedno bolj izražena, 
končni cilj pa je tudi po 
mojem mnenju satory." 
— Ali tudi vi sami trenirate 
karate? 

"Da. Februarja 1996 
bo natančno 20 let, od-
kar sem prvič oblekel ki-
mono. " 

— Menda ste mojster kar v 
treh borilnih veščinah? 

"Da, v karateju, kendu 
in aikidu." 
— Mnogi karate in borilne 
veščine povezujejo z na-
siljem. Koliko je v tem res-
nice? 

"Takšno popačeno sli-
ko je ljudem posredova-
la filmska industrija, ki 
jo je zanimal samo zu-
nanji, tehnični aspekt 
veščine, saj se je na-
jbolje prodajal, a je bil 
oropan vsake filozofske 
in duhovne vsebine. Fu-
nakoshi Cichin, oče ja-
ponskega karateja, je 
rekel: "Karate ni sente 
nachil" ali "V kareteju ni 
prvega napada!" S tem 
je utemeljil defenzivnost 
karateja. Kljub narašča-
joči športni tendenci se v 
karateju še vedno glavni 
poudarek posveča disci-
plini duha in samokon-
troli." 
— Boste napisali še kak-
šen roman o borilnih ve-
ščinah? 

"Pravkar pišem nada-
ljevanje Karate bojevni-
ka. Naslov je Dvoboj. V 
načrtu imam še tri 
zgodbe iz te serije." 
— Kako je razvito literarno 
področje borilnih veščin? 

"Precej slabo. Erick 
von Lustbader je napisal 
sedem romanov, ki so v 
hipu postali svetovne us-
pešnice. Na žalost ni-
mamo slovenskih prevo-
dov. Obstaja tudi serija 
mesečnih romanov o 
Nin ji, ki jo pišejo različni 
ameriški (Dereck Finne-
gan, Vayd Barker) in ja-
ponski (Seiko hiamanda, 
Yoneyma Rvuichi) avtor-
ji. DrugI del pa ni." 
— Na prvi pogled se zdi, 
da karate in pisateljevanje 
ne gresta skupaj? 

"Nasprotno. V tradiciji 
borilnih veščin sta ta 

dva pojma tesno pove-
zana. Japonci takšnemu 
načinu delovanja pravijo 
"taken no michi" ali 
"steza meča in pisate-
ljevanja". Tudi Funako-
shi Gichin je šel po tej 
stezi. Izhaja iz zahteve, 
imenovane bushi no na-
sake, kar pomeni, da 
mora bojevnik gojiti než-
nosti v srcu. V nasprot-
nem primeru postane 
bussa ali grobijan. Zato 
so se vsi veliki samuraji 
in akademiki karateja 
ukvarjali z umetnostjo." 
Ideal steze borilnih ve-
ščin ali BUDO-a ni, da 
se postane samo meijin, 
mojster borilnih veščin, 
ampak tacujin, popolno 
človeško bitje." 
— Ali ste zraven omenje-
nega romana še kaj napi-
sali? 

"Da. Napisal sem mla-
dinski roman Maturanti, 
dve drami Konec šolske-
ga leta in Shogunovi sa-
muraji, dve radijski igri, 
več kratkih zgodb in 
strokovno delo Karate 
med športom in tradi-
cijo. Razen nekaj zgodb 
od naštetega nisem še 
nič objavljal." 
— Kdaj ste v sebi odkrili 
pisatelja? 

"Želja po pisanju se mi 
je pojavila v srednji šoli 

in me precej intenzivno 
spremljala skozi študij-
ska leta. Ljubezen do pi-
sane besede sem odkril 
že zgodaj, natančneje v 
otroštvu, ko sem se sre-
čal s prvimi pravljicami. 
Mislim, da so vplivi iz 
okolja tudi precej po-
membni. Na primer v os-
novni šoli sem imel zelo 
dobrega učitelja sloven-
ščine Jožeta Kodriča, ki 
nam je znal približati 
književnost in nas navdu-
šiti za pisano besedo." 
— Kdo je vaš najljubši pi-
satelj? 

"Roger Zelazny. Naj-
bolj mi je všeč njegov 
roman Gospodar svetlo-
be. Pri srcu pa mi je tudi 
Voshikava Eiji." 
— Imate tudi najljubšega 
pesnika? 

"Seveda. In to kar dva, 
Byrona in Bashoja. Na 
splošno mi je všeč ob-
aobje romantike. Japon-
ska haiku poezija pa je bi-
la zame pravo odkritje." 
— Za konec še malce ne-
navadno vpfa^anje. V čem 
vidite Vešitev sveta? 

"Človek je gospodar 
sveta, vendar s svojim 
blagom ravna skrajno 
neodgovorno. Namesto 
da bi varoval živeljenje, 
ki ga obdaja, ga uničuje 
in se predaja material-
ističnemu cinizmu. Ver-
jamem v moč posamez-
nika in v njegovo vlogo 
pri oblikovanju sveta, 
kajti družba je sestavlje-
na iz posameznikov, in 
če se vsak zase trudi biti 
boljši človek, živeti mo-
ralno in humano, potem 
bo tudi svet boljši in lep-
ši. V preoblikovanju po-
sameznika vidim tisto 
glavno odrešilno moč. 

— Gospod Vogrinec, naj-
lepša hvala za pogovor. 

Jofo Zorčič 

Roman Karate bojevnik — Beli galeb lahko naročite 
na naslov: 
Akademija borilnih športov, Gregorčičev drevored 5, 
62250 Ptuj 
Cena: 2.100 SIT + poštnina 
V drugi polovici januarja 1996 bo dostopen tudi v 
knjigarnah. 

V miru rasti žitni klas 
Peter Vesnjak s Turškega 

Vrha je pred nedavnim izdal 
knjižico svojili pesmi, prve-
nec z naslovom V miru rasti 
žitni klas. V njej je objavil 40 
pesmi iz svoje zakladnice 
številnih zapisov, ki so plod 
tridestih let avtorjevega živ-
ljenja. 

Za ustvarjanje ga navdi-
huje življenje okoli njega, 
predvsem življenje v Halo-
zah, pomembnejši dogodki, 
ljubezen do žene in otrok ter 
narava. Žitni klas v naslovu 
je simboličen in vključuje 
vse, kar je nujno potrebno za 
življenje: pitno vodo, nero-
dovitno prst, rast in žetev 
plodov, celo peko kruha in 
ljubezen do vsega okoli sebe 
mu simbolizira najžlahtnejši 
cvet — pšenica. V zbirki na-
jdemo tudi pesem z naslo-

vom Žitni klas, v kateri se 
prepletata življenjska radost, 
ljubezen in trpljenje. Kot po-
sebej izrazito in razkrivajočo 
bi lahko omenili pesem z 

naslovom Haloški otrok 
1953, v kateri pripoveduje 
Vesenjak o svojem revnem 
življenju pred štirimi de-
setletji, življenju, ki ga danes 
skorajda niti v Halozah več 
ne najdemo. Iz vseh pesmi 
veje mnogo ljubezni do vse-
ga, kar njihovega avtorja ob-
daja, predvsem pa do njego-
vih rodnih Haloz. 

Peter Vesenjak, ki je bil 
rojen y Pestikah leta 1945, 
danes pa živi v Turškem Vr-

hu, je zaposlen v Upravni 
enoti Pttij kot matičar v 
Zavrču. Pesmi je pisal dobra 
tri desetletja, preden se je 
odločil izbor štiridesetih ob-
javiti. Knjižico je izdal v sa-
mozaložbi, vendar ob pomo-
či številnih sponzorjev. 
Uvodno besedo je napisala 
profesorica Marija Svetel-
šek, z umetniškimi ilustraci-
jami pa je knjižico opremil 
Franc Simonič. 

» biltena Zupanič Peter Vesenjak 

V samoti se 
zgodi veliko 
lepega 
Osamljenost ni le Izkustvo, ki si ga človek 
pridobi s samoto. Osamljeni smo lahko 
sredi ljudi. In mnogi se počutijo še posebej 
osamljeni v prazničnih dneh. 

Dr. Manca Košir 

O tem nam je profesorica 
novinarstva dr. Manca Košir 
dejala: 

"Najprej bi rada poudarila 
I razliko med osamljenostjo in 

samotnostjo oziroma med 
i človekovim občutkom, da je 
; sam, in tem, da je osamljen. 
! Če je človek sam v samoti, je 
j to čudovito, ker samo v sa-
I moti, v miru in tišini lahko 
i slišimo svoj notranji glas in se 
I prepoznamo ter zavemo. Za-
I radi tega je samota nujno po-
j trebna za človekovo duhovno 
: rast, za njegovo orientiranost 
j v življenju in za njegov stik z 
i drugim, v katerega naj stopi 
I kot neko prebujeno bitje. 
I Občutek, da smo osamlje-

ni, sicer človeka onesrečuje, 
še huje pa je to, kako velik-
okrat ljudje ta občutek pre-
ganjajo tako, da prav nasilno 
vstopajo v neke odnose — 
želijo zapolniti notranjo 
praznino z nekimi površnimi 
zabavami, praznimi stiki in 
tako naprej, ker se bojijo 
svoje samote. Zato se mora-
mo najprej sprijazniti s sa-
moto in svojim mirom, ki ga 
potrebujemo, in si dopove-
dati, da bomo znotraj sebe 
našli odgovor na bistveno 
vprašanje o življenju, in tudi 
sreča se bo zgodila znotraj 
nas. Nikar si ne pomagajmo 
s površnimi pomagali, zato 
da ne bi bili osamljeni, ker 
to velikokrat vodi v odvis-
nost in ne v pristne, osreču-
joče odnose, po katerih vsi 
hrepenimo." 

— Posebej boleča oblika 
osamljenosti je tudi osamlje-
nost v partnerskem odnosu 
in v družini. Ste vi kdaj 
osamljeni? 

Dr. Manca Košir: "Ne, ni-
; sem, in to ravno zaradi tega, 

ker ne gojim iluzije, da bi me 
morali osrečiti moj partner 
ali moji otroci. Nimam ga 
zato, da bi me osrečeval, 

: temveč ga ljubim zato, ker le 
^ z njim lahko rastem in v nje-
; govem odnosu lahko tudi 
] sebe prepoznavam ter pre-
' poznam njega. On je moja 
' objektivna realnost, on me 
I uči živeti. Tudi otrok nisem 
: rodila zato, da me bodo osre-
1 čevali, temveč me učijo ži-
I veti. So moji najboljši učite-
I Iji. V teh odnosih z njimi 

sploh ne morem biti osamlje-
na, ker je naš odnos tako poln 
ter osrečujoč in vsi skupaj 
tudi veliko vlagamo vanj." 

— Glavno orožje za pre-
' ganjenje osamljenosti je go-

vorjenje. Vsi si želimo pogo-
vor in zdi se nam, da ko smo 
v komunikaciji, nismo več 
osamljeni. Kaj menite vi, ki 
se ukvarjate z množičnimi 
občili in sami radi veliko go-
vorite? 

Dr. Manca Košir: "Res je, 
veliko govorim — toda ve-
liko tudi molčim. Prepričana 
sem, da je še vedno več ti-
stega časa, ko sem sama s se-
boj in molčim, kot pa govor-
jenja. Imam dneve, ki si jih 
vzamem samo zase, in takrat 
skoraj ne spregovorim nobe-
ne besede. Občutek, da je 
treba govoriti, izvira iz po-
manjkanja potrebe po res-
ničnem pogovarjanju. Ta po-
govor pa je tak, da te nekdo 
vidi, sliši, da nekdo upošteva 
tebe takšnega, kot si, četudi 
ti ne bo rekel nobene be-
sede. Tega odnosa je pre-
malo in od tod izzvira obču-
tek osamljenosti. Recimo 
dogaja se, da je nekdo z dru-
gim štiriindvajset ur na dan, 
pa ga ta sploh ne vidi. Za to 
smo najprej dolžni drugega 
pogledati, mu prisluhniti, se 
obrniti k njemu in ga upo-
števati v svojem življenju. 
Nikoli naj vas ne bo strah 
samote, ker se samo v sa-
moti lahko zgodi veliko le-
pih stvari." 

— Kaj pa menite o osam-
ljenosti med prazniki? 

Dr. Manca Košir: "Sama 
se praznikov zelo veselim. Be-
seda praznik pomeni izpraz-
niti. Najprej moramo izpraz-
niti svojo dušno posodo zato, 
da jo bomo potem lahko na-
polnili. V polno posodo nam-
reč ne gre nič več. Zato je 
praznik čas za tišino, za ti-
hoto, za izpraznjenje od iluzij, 
slepil, histerij, od vsega tiste-
ga, kar nas vsak dan obkroža 
in v čemer živimo svoj vsak-
danjik. Tako bomo lahko pri-
pravili prostor za luč. 

Sicer še ne vem, kako bom 
preživela letošnji božič. Mo-
goče bom pazila svojo vnučko 
in bo šla hčerkina družina k 
polnočnici. Drugače pa bo ok-
rog mene veliko tišine. In 
moji najbližji, ker njim po-
svečam svoj prosti čas ter svo-
je praznike. V tem času si 
vzemimo čas drug za drugega. 

Vsem bralcem Tednika pa 
želim, da se jim zgodi v teh 
dneh veliko lepega." 

T^Lsl in fotografija: 
M. Sloanjah 



Ptujski radioamaterji 
v svetovnem vrhu 

Radioklub Ptuj , ki je lansko 
leto slavil 40-letnico, že od 
leta 1954 navdušuje s svojo ra-
dioamatersko dejavnostjo 
predvsem mlade ljudi. Precej 
je takih, ki so se prav zaradi 
dela v klubu tudi poklicno 
zapisali elektro- in radioteh-
niki. V štiridesetih letih ob-
stoja pa so uspeli vzpostaviti 
več deset tisoč zvez z ra-
dioamater j i po vsem svetu. 

Radioklub Ptuj t renutno 
šteje 78 članov, ki delujejo v 
treh sekcijah. Dve sta na 
Ptuju in ena v Cirkulanah. V 
njihovih vrstah je dvajset op-
era ter jev najvišjega — prvega 
— razreda s pravico dela na 
vseh radioamaterskih frekven-
cah. Drugi člani so drugega in 
t re t jega razreda s pravico dela 
na UKV (ultrakratkih valo-
vih) in samo treh kratkova-
lovnih frekvencah. Polovica 
članov je mlajša od 25 let. 

DOMAČI IN 
MEDNARODNI USPEHI 

V času delovanja je klub 
sodeloval na številnih doma-
čih in mednarodnih radioa-
materskih tekmovanjih. Zadn-
jega uspeha so se člani veselili 
še nedavno tega, ko so prejeli 
rezultate lanskoletnega sve-
tovnega tekmovanja radio-
amater jev. Postopek zbiranja 
podatkov ter njihova obdelava 
sta namreč zelo dolgotrajna. 

tako da so rezultati objavljeni 
s precejšnjo zamudo. V lan-
skem letu se je od ptujskih ra-
dioamater jev najbolje izkazal 
Sandi Špindler (njegov pre-
poznavni znak je S520P) . V 
svetovni konkurenci je v tele-
grafiji na frekvenci 3,5 MHz v 
kategoriji mala moč dosegel 
prvo mesto. Sandiju je uspelo 
v času, ki je bil tekmovalcem 
na voljo, vzpostaviti 903 zveze 
v 67 državah sveta. S tem je 
bil hkrati tudi najuspešnejši 
Evropejec. Še pred tem, okto-
bra lani, pa je na tekmovanju 
v telefoniji na frekvenci 3,7 
MHz v kategoriji mala moč 
zasedel četr to mesto na svetu, 
medtem ko je bil v evropskem 
merilu tretj i . 

Marko Vidovič je prav tako 
eden uspešnejših članov ptu-
jskih radioamater jev. V letu 
1994 se lahko pohvali s prvim 
mestom na svetu, ki ga je os-
vojil na mednarodnem tek-
movanju v radioteleprinter-
stvu, imenovanem Alessandro 
Volita RTTY. Maja letos pa 
je bil na istem tekmovanju 
tretji v svetu. 

Poleg tega se lahko člani 
Radiokluba Ptuj pohvalijo še 
z mnogimi drugimi uspehi, ki 
so jih v minulih letih dosegali 
tako na domačih kot na med-
narodnih tekmovanjih radio-
amater jev. V letu 1994 so na 
tekmovanju za pokal Zveze 
radioamater jev Slovenije v 
kategoriji radioklubov zasedli 
10. mesto, v kategoriji osebnih 
postaj pa drugo. 

BRUNO UUBEC, S51M 
Pravijo, da Slovenija pre-

more zek) ma lo vrhunskih op-

Sandi Špindler (S520P}, lanski 
svetovni in evropski prvak v te-
legraf i ji na frekvenci 3,5 MHz v 
kategoriji mala moč. 

erater jev na področju radio-
telegrafije. Za to je toliko bolj 
v spodbudo podatek, da priha-
ja eden teh prav iz ptujskega 
radiokluba. Bruno Ljubeč je 
svoje znanje potrdil s član-
stvom v najboljših in elitnih 
svetovnih združenjih radio-
amater jev. Je član SHSC (Su-
per High Speed Club) — klu-
ba, ki ima sedež v Belgiji in 
združuje najožjo svetovno 
opera tersko elito na področju 
radiotelegrafi je . Vsak član 
mora zadostiti zelo zahtevnim 
kriteri jem hitrosti sprejema in 
oddaje morzejevih znakov 
(vsaj 250 na minuto). Ob-
vladovati takšne hitrosti v ra-
dioamaterstvu pa se je po 
Brunovih besedah nemogoče 
naučiti, pač pa mora človek za 
to imeti dar, izredno koncen-
tracijo ter intelekt. Poleg Bru-
na je v Sloveniji kriterije za 
članstvo izpolnil le še en ra-
dioamater . 

Bruno Ljubeč je tudi član 
podobnega kluba s sedežem 
na Nizozemskem, to je VHSC 
(Very High Speed Club), kjer 
so kriteriji zahtevnosti nek-
oliko manjši, njegovega član-
stva pa so deležni le štirje 
Slovenci. 

Obsta ja še tretji klub, tako 
imenovani EHSC (Extremely 
High Speed Club). Za član-
stvo v njem so pogoji še neko-
liko zahtevnejši kot pri SHSC 
(300 in več znakov na mi-
nuto). Bruno pravi, da je po-
goje za vstop že izpolnil, po-
t rebuje le še predlog za član-
stvo. Tako bo najver je tneje 
pr ihodnje leto kot prvi Slo-
venec pridobil člansko mesto 
v tem elitnem svetovnem 
združenju radioamater jev. 
Bruno pa je tudi pobudnik us-
tanovitve Slovenskega vrhun-
skega telegrafskega kluba 
(STTC), v katerem bo tako 
domača kot svetovna elita. 

DENAR JE ZMERAJ 
PROBLEM 

Ob dejstvu, da se Radiok-
lub Ptuj preživlja z borimi 80 
tisočaki letnega proračuna, ki 
jih uspejo zbrati s članarino, 
so njihovi uspehi zavidljivi. Še 
do pred kratkim jim je z do-
tacijami pomagal občinski od-
delek za ljudsko obrambo, 
zdaj pravijo, da še tega ni. Za 
napredovanje in dosego vr-
hunskih rezultatov potrebu-
je jo sodobno elektroniko, za 
katero pa so največkrat sred-
stva primorani investirati kar 
posamezniki sami. Poleg tega 
so nekateri člani, sploh pa 
Bruno Ljubeč, zaradi svojih 
izrednih sposobnosti in cenje-
nosti v svetovnih radioamater-
skih krogih večkrat vabljeni 
na tekmovanja v tujino. Žal se 
jih zaradi pomanjkanja de-
narja običajno ne udeležujejo. 
U p a j o pa, da se bodo razmere 
sčasom spremenile in da bodo 
predvsem občinski možje našli 
posluh za ptujske radioama-

DS 

Bruno Ljubeč (S51M), eden 
redkih vrhunskih operaterjev 
na področju radiotelegrafije v 
Sloveniji. 

Brez strokovnjakov in objektov ni športa 
Veliko kritičnih besed je bilo izrečenih na račun Šport-
nega zavoda Ptuj in njegovega direktorja Stanka Glažarja, 
celo nezaupnice smo slišali. Nekateri pač ne razumejo, 
da tudi v športnih dejavnostih primanjkuje denarja. O 
vseh težavah, predvsem o delu športnega zavoda smo se 
pogovarjali z njegovim direktorjem Stankom Glažarjem. 

# Kako to, da ste se odlo-
čili prevzeti mesto direk-
torja Športnega zavoda? 

S. Glažar: " S p r e j e m tega 
mes ta je bil z a m e neke vrs te 
izziv. Ves čas sem bil akt iven 
špor tn ik , za to sem bil se-
z n a n j e n s p rob lemi , ki so 
težili špor tn ike (p res laba or-
ganizaci ja , f inančni p rob le -
mi) . Že l im doda t i tudi svoj 
pr i spevek k izbol j šanju raz-
m e r na pod roč ju špo r t a . " 
0 Kako bi predstavili 
Športni zavod Ptuj? 

S. Glažar: "Špor tn i zavod 
P t u j je javni zavod in j e us-
tanovl jen p o d o b n o kot drugi 
slovenski zavodi (agenc i je ) 
za izvajanje š p o r t n e dejav-
nost i in g o s p o d a r j e n j e z ob-
jekt i . Njegova de javnos t j e 
na p o d r o č j u špor ta o t rok in 
mlad ine , kakovos tnega in vr-
hunskega špor ta t e r špo r t a 
za vse ( rekreac i j e ) . De lu j e -
m o po usmer i tvah minis t r -
stva za šolstvo in špor t te r 
m e s t n e obč ine P tu j . " 

# Kako je s športnimi ob-
jekti v občini Ptuj? 

S. Glažar: " Z a d o b r o de lo 
v špor tu sta osnovna pogo ja 
s t rokovni k a d e r in ob jek t . 
Ž e l i m o izboljšat i v a d b e n e 
p o g o j e naš im špo r tn ikom ter 
j im zagotovi t i op t ima lne po-
go je za de lo . Zače l i smo z 
adap tac i j o mes tnega s tadio-
na, ki bo z names t i tv i jo 
sedežev, s e m a f o r j a in drugih 
nap rav l ahko služil svojemu 
n a m e n u . Z a n o r m a l e n p ro-
ces t r en inga in t e k m o v a n j bi 
bila p o t r e b n a a t le tska s teza 
iz u m e t n e mase . Mes tn i sta-
d ion j e og leda lo mes ta . N a 
P tu ju os ta ja velik p r o b l e m 
p o m a n j k a n j a pokr i t ih špor t -
nih ob jek tov , saj z a o s t a j a m o 
za s lovenskim povpreč j em. Z 

n a d g r a d n j o dvo rane Mlad ika 
so se uredi l i vadbeni pros-
tori za j udo , m e d t e m ko se 
dela za Namizno ten i šk i k lub 
in Klub bori lnih veščin pri-
b l ižuje jo koncu. Os t a j a p ro-
blem tekmovalnega športa 
( rokomet , odbojka , košarka) , 
saj je s p o d a l j š a n j e m vzgoj-
no- izobraževa lnega de la v 
dvorani C e n t e r špor t spet 
izgubil del svojih te rminov. 
P o t r e b n o bo razmišl ja t i o 
špor tn i dvorani v up rav l j an ju 
Špor tnega zavoda za p o t r e b e 
t ekmova lnega špor ta . Z a 
p o t r e b e rekreac i j e p lan i ra -
m o tudi u red i tev t r imske 
s teze v L j u d s k e m vr tu s pri-
pada joč im o b j e k t o m . " 

# Kako ocenjujete rezul-
tate naših športnikov v 
preteklem letu? 

S. Glažar: " G l e d e na vlo-
žena sredstva m o r a m reči , 
da i m a m o d o k a j v idne rezul-
t a t e naš ih špor tn ikov in ek ip 
na nivoju države in tud i iz-
ven naših m e j a . V i d n e rezul-
t a t e dosega jo p redvsem Ša-
hovski k lub. Kolesarski k lub. 
Pe ru tn ina , Namizno ten i šk i 
klub, J u d o klub te r posa-
meznik i m e d at let i in strelci . 
M e d kolekt ivnimi špor tn imi 
p a n o g a m i sta na ju spešne j š a 
R o k o m e t n i klub Drava , ki 
želi vrni tev v L d ržavno ligo, 
in N o g o m e t n i k lub Drava , ki 
j e s tabi len drugol igaš z žel ja-
mi p o n a p r e d o v a n j u v e l i tno 
ligo. Največj i n a p r e d e k v 
z a d n j e m o b d o b j u j e v iden 
tudi pri Ž e n s k e m r o k o m e t -
n e m klubu Ptu j , O d b o j k a r -
skem klubu Marse l , Plaval-
n e m klubu. Boksa r skem klu-
bu, Klubu ma lega n o g o m e t a 
Poetovio , Koša rka r skem klu-
bu, Klubu bori lnih veščin. 

Direktor Športnega zavoda Ptuj 
Stanko Glažar. Foto: Kosi. 

A e r o k lubu in neka te r ih 
drugih . 
# Kako poteka financiranje 
športa? 

S. Glažar: F inanc i r an j e 
špor tn ih druš tev in klubov 
p o t e k a iz p r o r a č u n a države, 
ki zagotavl ja m i n i m u m , za 
d rugo pa je p o t r e b n o zago-
toviti s redstva iz občinskega 
p r o g r a m a in las tnih virov. 
P ro računsk ih sreds tev za 
špor t j e p r e m a l o , za to b o m o 
v b o d o č e g lede na nac iona ln i 
p r o g r a m špor ta f inancira l i 
p redvsem mla j še selekci je , 
m e d t e m ko b o d o č lanske se-
lekcije p r e p u š č e n e sponzor-
j e m in d o n a t o r j e m , ki b o d o 
mora l i na j t i svoj in te res za 
p r o m o c i j o tudi v špor tu . 

# Zadnje leto je bilo na po-
dročju športa razburljivo in 
pestro, še posebej pri us-
tanavljanju nove Zveze za 
šport in rekreacijo. Kakšen 
je ob tem vaš komentar? 

S. Glažar: "Reč i m o r a m , 
da j e p rece j k lubov in članov 
p redseds tva Š p o r t n e zveze 
bilo nezadovol jn ih z de lom 
in špo r tno pol i t iko Špo r tne 
zveze, za to so ustanovil i no-
vo zvezo. M e n i m pa , da je 
p o t r e b n a ena , v e n d a r poš te -
na asociaci ja špor tn ih dru-
štev in klubov." 

# Pri Športni zvezi Ptuj je 
prišlo do izvolitve novega 
vodstva oziroma predsed-
stva in izglasovali so vam 
nezaupnico ... 

S. Glažar: " Z a r a d i o rgan i -
zacijskih s p r e m e m b na po-
dročju špor ta v državi so 
špor tne zveze izgubile del 
svojih pr is tojnost i , za to je 
bilo v z a d n j e m času v lokal-
nih medi j ih p rece j ' čudn ih ' 
in formaci j . O delu Š p o r t n e 
zveze Ptu j pr iča sklic skup-
ščine, k je r se je zbra lo le ne-
kaj članic od skupa j 62 klu-
bov in društev. Š p o r t n a zve-
za l ahko da je n e z a u p n i c o 
svojemu vodstvu, ne pa di-
rek to r ju Špor tnega zavoda . 
V e r j e t n o n e k a t e r e mot i , da 
se j e tudi v špor tu zače lo de-
lati bol j o rgan iz i rano , na os-
novi pravilnikov, kr i te r i jev in 
s t rokovnih a rgumen tov v in-
teresu špor ta , ne pa posa-
meznikov ." 

# Kakšna je vaša vizija 
športa na Ptuju in kako bo 
Športni zavod sodeloval pri 
tem? 

S. Glažar: " V s e m n a m je 
jasno , ka j je šport že^naredi l 
za p romoc i jo P tu ja . Ž e v de-
cembru^ bo okrogla miza na 
t e m o Šport na Ptuju, k j e r 
bodo vkl jučeni vsi, ki so kak-
orkoli povezani s š p o r t o m . 
Skupa j b o m o analiziral i sta-
n je te r pripravil i smern i ce za 
razvoj špor ta . " 
# Pripravljate se na izbor 
najboljšega športnika. Kako 
naj bi to potekalo — po ob-
jektivni ali subjektivni pre-
soji? 

S. Glažar: " I zbo r špor t -
nika j e de l ika tna stvar in kri-
t ike so bile vedno , saj vsak 
gleda iz svojega z o r n e g a ko-
ta. P o m e m b n o pa je , da so 
izoblikovani kri ter i j i , na os-
novi ka te r ih žiri ja v r e d n o t i 
rezul ta te . Izbor špo r tn ika 
P tu ja bo v j a n u a r j u 1996, 
za to vas že s eda j vab im na 
pr i red i tev ." 

Danilo Klajnšek 

Nenad Potočnjak - odveč v Ormožu 
Rokometni klub Ormož v 

drugi slovenski rokometni ligi 
- vzhod ni startal tako, kot so 
pričakovali njegovi zvesti 
navijači. Optimizem so gradili 
na prihodu bratov Alena in 
Nenada Potočnjaka iz ptujske 
Drave. To so res izločili iz 
pokalnega tekmovanja, prven-
stvo pa je že druga zgodba. 

Nenad Potočnjak je bil 
dober pri nekdanjem prvoli-
gašu, pri "svojem Ormožu" pa 
je igral zelo malo — bolje 
povedano nič. Tudi takrat , ko 
so igrali z zelo slabimi eki-
pami. Ni vrag, da bi v trenut-
ku pozabil igrati rokomet?! 

0 Proti Sevnici nisi zai-
gral, proti Radečam nisi niti 
odpotoval na srečanje, ampak 
spremljal svoj bivši klub Dra-
vo. Kaj je razlog za to, da nisi 
igral? 

Nenad: "Razloga ne vem. 
Nisem pridobil zaupanje tren-
er ja Ormoža. Vsega skupaj 
sem zaigral okrog 30 minut. A 
nimam časa čakati na klopi, 
sem že prestar igralec za 
takšne stvari. Naj raje sedijo 
mlajši. S tem se odprl mesto 
za mladega igralca." 

# Z bratom si prišel v Or-
mož kot okrepitev — od dokaj 
standardne igre pri Dravi do 
klopi ...? 

Nenad: "Res ne vem za raz-
log. Res je, da sem bil poško-
dovan; a sem poškodbo sabi-

Nenad Potočnjak. Foto: Danilo 
Klajnšek 

ral in se normalno vključil v 
proces treninga. Na treningu 
igram, na tekmi pa ne dobim 
svoje priložnosti. Enostavno 
me trener noče dati v igro. 
Povoda z moje strani ni." 

# Rezultati, kot jih je Or-
mož dosegel v prvih kolih, ni-
so zagotovilo, da bi lahko pri-
šel med prvih šest ekip, ki bi v 
naslednji sezoni zaigrale v 
enotni drugi rokometni l igi . . . 

Nenad: "Mogoče se t rener 
Ormoža Vlado Hebar boji 
moje igre v obrambi. Obram-
be nisem igral niti v prvoli-

. £a šu Dravi, ampak sem zame-
• njaVal^Ni ražlcgi , d5 žafaSi ' 

tega ne bi mogel igrati v 
Ormožu. Bila so srečanja, ko 
je pivot Ormoža dejal trener-
ju, naj ga zamenja , ker ne mo-
re igrati. Tudi takrat ni bilo 
prostora zame." 

% Če ne igraš, sledi dvoje: 
da menjaš okolje ali pa eno-
stavno nehaš igrati rokomet? 

Nenad: Poslal sem pisni za-
htevek za izpisnico, ker do 
ekipe Ormoža nimam nobenih 
obveznosti, nimam pogodbe, 
nimam nič. Dogovoril sem se 
z drugim klubom, da bom tam 
treniral, zato sem tudi za-

hteval izpisnico. Mislim, da še 
lahko igram in nekaj naredim 
v rokometu, toda dresa Or-
moža ne mislim več obleči." 

Žalostno je, da se odpoveš 
svojemu igralcu in rokomet-
nemu delavcu. Neno je v 
klubu delal kot t rener kade-
tov. Prostor zanj se bo 
vsekakor našel. Trma in pred-
vsem trdo delo bosta ver je tno 
demantirala vse tiste skeptike 
ali pa samo t rener ja Ormoža, 
da niso ravnali prav. 

Danilo Klajnšek 

JAVNI RAZPIS 
za vrednotenje športnih programov 

v Mestni občini Ptuj 
PROGRAM VADBE IN TEKMOVANJ mora vsebovati: 

1. naziv izvajalca z navedeno odgovorno osebo 
2. vsebino za populacijo, ki ji je vadba namenjena 

(starost, skupina, ekipa ali posameznik) 
3. kadrovska zasedba z navedbo strokovne kvalifikacije 
4. urnik in kraj vadbe 
5. poimenskih seznam vadečih 
Nepopolnih vlog in tistih, ki ne bodo imele v prilogi 

poimenskega seznama vadečih, ne bomo upoštevali. 
Programe vadbe nam posreduj te najkasneje do 27. DE-

CEMBRA 1995. 
Vse dodatne informacije dobite na telefon 771-745 ali v 

prostorih 5poFtnega2avoda Ptuj, Čučkova'5. • 
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Za knjižnico zmeraj 
zmanjka denarja 

v Matični knjižnici Lenar t 
se že več let ukvar j a jo s 
p ros to rsk imi p rob lemi . Kot 
je poveda la vod ja knj ižnice 
Breda Zorko, so upali , da bo 
obč ina Lenar t že letos začela 
akt ivnost i za g radn jo novih 
p ros to rov , saj imajo že deset 
let p r ip rav l j ene načr te . 

" V e n d a r smo v novih in-
vest ici jakih planih naše obči-
ne lahko zasledili , da je 
dograd i t ev p ros to rov načr to-
vana šele v letu 1999. Bo-
j i m o se, da bo ta rok še pre-
ložen, sa j iz dosedan j ih izku-
šen j vemo, da j e knjižnica 
v e d n o m o r a l a ods topa t i me-
sto drugim invest ic i jam," j e 
zask rb l j ena vodja knj ižn ice . 

Lena r ška knjižnica ima 
skora j 40.000 knjig in so 
z ložene na pol icah, mizah in 
povsod , saj ima jo zda j na 
r azpo lago le 163 kvadra tn ih 
m e t r o v p ros to ra , v to pa sta 
vštet i tudi či talnica in prav-
l j ična soba , ki ju u p o r a b l j a j o 
zda j tudi za d ruge pr i redi tve . 

" Č e se b o Zdravs tvena 
skupnos t presel i la v d ruge 
p r o s t o r e , b o m o tako pr ido-
bili v p r ihodnos t i pet man j -
ših p ros torov . V te bi pre-
selili up ravne p ros to re , sobo 
za razs tavo in pravl j ične ure , 
s e d a n j e spodn je p ros to r e pa 
bi uredi l i t ako , da bi imeli 
l očeno s t rokovno l i t e ra tu ro 
za odras le , uredi l i pa bi tudi 
mladinsk i odde lek . Z d a j j e 
ta n e u s t r e z n o o p r e m l j e n , saj 

m o r a j o na jmla j š i člani upo-
rabl jat i s topnice ali stole, da 
p r ide jo do že lene knj ige, saj 
so police v višini dveh me-
trov," je pojasni la Breda 
Z o r k o . 

Lenarška knj ižnica je 
znana po t em, da zelo d o b r o 
sode lu je z vsemi osnovnimi 
šolami in vzgojnovars tvenimi 
organizaci jami . V a n j o j e se-
da j vpisanih 4.720 bralcev, 
p rece j tudi iz sosednj ih ob-
čin. Lena r ška občina pa se 
do nj ih zelo mačehovsko 
obnaša , saj so za knj ižnično 
dejavnost le tos nameni l i le 
polovico sredstev, ki jih je 
zagotovilo republ i ško kul tur-
no ministrstvo. Z a r a d i tega 
so tako kot p re šn j a leta mor -
ali p rece j skrčiti svoj pro-
gram za novi te te in nabavo 
s t rokovne in š tudi jske l i tera-
ture . 

Poleg p ros to r ske stiske se 
s reču je jo tudi s p o m a n j k a n -
j em de lovne sile, saj zda j de-
la jo le tri delavke, čeprav bi 
p o veljavnih normat iv ih mo-
ralo delal i okrog sedem lju-
di. Tud i za to ni dena r j a , že 
drugič pa so izpadli pr i na te -
čaju za javna dela. Kl jub 
računalniški op remi zda j ni-
m a j o računa ln iško obde l ane -
ga gradiva. Pri t r eh zaposle-
nih z m o r e j o računa ln iško 
obde la t i le evidenco tekočih 
bralcev, je doda la Breda 
Z o r k o . 

Ptuj naklonjen likovnim amaterjem 
Menda bo držala trditev, da /ma/o 

Ijubiteliski likovniki na Ptuju lepe 
možnosti za uveljavitev. Leta 1988 je 
izšla monografiia, v kateri je mogoče 
spoznati 32 ptujsih ljubiteljskih lik-
ovnikov. Čez šest let so se člani lik-
ovnega združenia pri DPD Svoboda 
kar množično predstavili v pritličju 
ptujskega gradu, ob razstavi pa je 
izšel tudi katalog. "Njihovo" /e im-
p rov i z i r ano razstavišče na panoiih v 
najbolj reprezentančnem prvem nad-
stropju ptujskega magistrata pred 
županovo pisarno, na široko pa so 
jim odprta tudi druga ptujska razs-
tavišča. Ta trenutek na Ptuju raz-
stavljajo kar štirje ljubiteljski ustvar-
jalci: na magistratu so ng ogled slike 
Cecilije Bernjak, Rozina Šebetič je ra-
zobesila svoja dela na stopnišču 
Blagovnice, risbe Borisa Miočinoviča 
je mogoče videti v galeriji Florijan, 
akvarele Andreja Božiča pa v Mi-
heličevi galeriji. 

Zavidanja vreden položaj, še pose-
bej če ga primerjamo z možnostmi 
akademsko izobraženih slikarjev in 
kiparjev. Od šolanih ustvarjalcev v 
teh dneh na Ptuju razstavlja edino 
Albin Lugarič, in to priložnostno v 
improviziranem razstavišču banke. 
Stalna postavitev sodobne likovne 
ustvarialnosti na ptuiskem gradu se 
je že dolgo tega zaradi prostorske 
stiske morala umakniti iz muzejskih 
zbirk. Edino družino Kasimir-Oeltjen 
smo predlani v povsem specifičnem 
kontekstu vključili v zbirko glasbil na 

gradu. Od sodobnih del so na Ptuju 
stalno na ogled le še Miheličeve gra-
fike v prvem nadstropju Dravskega 
stolpa. Stara zamisel, da bi v mestu 
uredili galeriio "ptujskega" slikarstva 
in kiparstva 20. stoletja, ni zaživela 
niti v navezi z ustanavlianiem Mi-
heličeve galerije, ki so ji bile oblasti 
naklonjene. Zdi se, da je zamisel vse 
dlje od realnih možnosti. Mesto nima 
moči, da bi kulturni dediščini sta-
rejših dob postavilo ob bok sodobno 
likovno produkciio. V fondih grajske 
galerijske zbirke se polagamo sicer 
nabirajo dela 20. stoletia, tudi naj-
mlajši ustvarjalci, povezani s Ptujem, 
so v tej zbirki vedno bolj prisotni. 
Vendar slike Dušana Kirbiša, na pri-
mer, muzej posoja za opremo pisarn, 
menda z obrazložitvijo, da je to ed-
ina možnost za njihovo javno (ali je 
res javna?) prezentacijo. 

Praznino so napolnili ljubiteljski lik-
ovniki, ki so običajno nezahtevni pri 
pogojih in načinih razstavljanja. Iz-
jemno je že, če ob taki razstavi izide 
zloženka s kratkim besedilom, še bolj 
izjemen je katalog. Pogoste razstave 
Ptujčanom sicer omogočajo sproten 
vpogled v ljubitelisko likovno produk-
ciio, trajnejših sledi pa take razstave 
ne puščajo. Edino objave, še posebej 
če jih spremliaio reprodukciie, lahko 
tudi naslednjim generacijam predsta-
vijo uspehe (in tudi poraze) vsakok-
ratnega razstavljalca. Vprašanje je, 
kje so vzroki za tolikšno skromnost, 
ko gre za možnosti (in še večkrat ne-

možnosti) spremnih publikacij. Mor-
da je eden od odgovorov tudi v tem, 
da je večina takšnih razstav prodaj-
nih, in to tudi takrat, ko so postav-
Ijene v nekomercialnih razstaviščih. 

Tokrat v Dravskem stolpu v sose-
ščini Miheličevih grafik razstavila 
Andrej Božič. Božiča lahko uvrstimo 
med najbolj prizadevne člane ptuj-
skega združenja ljubiteljskih likov-
nikov. Njegova odlika so akvareli in 
krajinska motivika. Akvareli so med 
ljubiteliskimi slikarji pogosta tehnika. 
Akvarelne barve niso drage, mnogi 
pa živijo v zmotnem prepričanju, da 
je akvarel zaradi naglice, ki je potre-
bna pri delu, kar najprimernejša 
tehnika za ljubiteljsko slikanje in da 
je tudi enostaven. Prav zadnje pa ne 
drži. Akvarel ne dopušča popravkov, 
zato je malo slikarjev, ki jih lahko 
štejemo med velike mojstre te teh-
nike. Andrej Božič se zaveda, kako 
varljive utegnejo biti z vodo pome-
šane barvice. Zahtevne tehnike se 
loteva z veliko natančnosti in tudi z 
mnogo poguma. Pred leti je delal 
majhne in plahe krajinske zapise, ki 
so se polagoma spreminjali v vse 
pogumnejše liste papirja, prekrite z 
vedno živahnejšimi in vedno boli 
prelivajočimi se barvami. V zadniem 
letu so se povečali še listi, slikar je 
očitno potreboval večji zamah. Na-
jboljši Božičevi akvareli opuščajo pri-
povednost in se sproščeno predajajo 
enostavno nanešenim barvnim 
ploskvam. 

Marjeta Ciglenečki 

Podietništvo in 
management v kulturi 

v torek, 28., in sredo, 29. 
novembra, je končala uposab-
Ijanje na G E A Collegeu prva 
skupina slušateljev programa 
Podjetništvo in management v 
kulturi. Program je obsegal 
tale področja: Kultura, poli-
tika in sistem; Upravl janje s 
človeškimi viri; Funkcije man-
agementa in tehnike vodenja; 
Ekonomika in organizacija v 
kulturi. Zadnji del bo potekal 
v obliki seminarja na Dunaju 
in v Salzburgu od 8. do 11. 
j anuar ja 1996. 

Med devetnajstimi udele-
ženci v prvi skupini je s Ptuja 
sodelovala Branka Bezeljak 
Gla le r . 

Odsotnost podjetniških znanj 
v strokovnih umetniških vod-
stvih kulturnih hiš pri nas 
postaja vse večji problem. Že 
tako f inančno šibek resor si 
namreč ne more privoščiti de-
litve teh funkcij na dve osebi. 

Program je nastal iz analize 
pot reb in najnovejših spo-
znanj na področju manage-
menta . Modularno sestavljen 
program se tematsko prilagaja 
področjem scenske umetnosti , 
vodenju muzejev, galerij, arhi-
vov in fundacij ter direktor-

jem filmskih, radijskih in pro-
ducentsskih hiš. Slušatelji so 
bili ravnatelji muzejev, galerij, 
direktorji zavodov za varo-
vanje kulturne dediščine, di-
rektorji umetniških progra-
mov radia in vodje strokovnih 
služb ZKO iz vse Slovenije. 

Med predavatelji so bili 
vplivni znanstveniki in mana-
gerji s tega področja: dr. Neda 
Pagon, dr. Matjaž Kmecl, dr. 
Franc Černe, dr. Ivan Svetlik, 
dr. Veljko Rus,^ dr. Stane 
Možina, Vesna Čopič, Mitja 
Rotovnik, dr. Besim Spahič in 
še številni drugi. 

Program, ki ga je prva štu-
dijska skupina končala prejš-
nji teden, obsega 200 ur pre-
davanj, skupinskega dela, ok-
roglih miz in razprav. Na 
koncu so kandidati izdelali 
zaključno nalogo, ki je bila 
vezana na konkretno proble-
matiko v posameznih ustano-
vah ali občinah. 

Direktor Gea College Vili-
jem Pšeničny je na slovesni 
podelitvi poudaril, da vsi ti ob 
pomoči mentorjev izdelani 
projekti omogočajo takojšen 
prehod k dejanski realizaciji v 
posameznih ustanovah. B 

Zahvala za darove 
Minil je teden Karitas. V tistem tednu smo še posebej 

prosili ljudi dobrega srca za darove v nabirki živil po vseh 
trgovinah ptujske in završke dekanije. 

Vsi sodelavci Karitas se v imenu družin, ki so pomoči res 
potrebne, najlepše zahvalimo vsem dobrini ljudem in vsem 
delavcem v trgovinah. Rečemo lahko, da smo bili zado-
voljni (čeprav v nekaterih trgovinah ni bilo nič). Veseli 
smo, da lahko tem ubogim družinam nekaj damo. 

Vsem pa želimo vesele, blagoslovljene božične praznike! 
Sodelavci Karitas oheh JeLanij 

Ormož by night 
v Ormožu imajo ljudje radi glasbo. Veliko število otrok in 
odraslih se ukvarja s petjem in igranjem. Večino lahko 
vidimo ob proslavah in različnih slovesnostih. 

Pridiaarii na koncertu 

Nekaj pa jih deluje dobe-
sedno v podzemlju. Grajska 
klet je neke vrste porodniš-
nica mladih skupin, saj jim že 
leta nudi svoje vlažno in hlad-
no zavetje. Med vajami je v 
Uterhundu tako hladno, da 
najprej pomisliš na jetiko in 
pljučnico. Ko priredijo kon-
certe, masa obiskovalcev ogre-
je prostor, med vajami pa 
glasbeniki igrajo dovolj hitro 
glasbo, da se s fizičnim delom 
segrejejo. 

Večina skupin igra punk 
glasbo. To je glasbena zvrst, ki 
je nastala v začetku 70. let v 
Angliji in se kmalu razširila 
po Evropi. Zrasla je iz 
rock'n'rolla, še posebej po-
membna pa so besedila, ki iz-
ražajo odklanjanje tradicion-
alnih vrednot in zaskrbljenost 
nad lastno prihodnostjo. Na 
udaru so predvem politika, re-
ligija, nestrpnost in netoler-
antnost današnjega časa. Da-
nes obstaja že nič koliko ina-
čic punk glasbe in potrebna je 
že skoraj matura , da jih ločiš 
med sabo. V železni repertoar 
sodijo skupine Sex Pistois, 

The Clash, Dead Kennedys; v 
Sloveniji pa ne moremo mimo 
Pankrtov. 

Pridigarji so najstarejša 
Unterhund skupina, ki počasi 
postaja že ena ormoških leg-
end. Skupaj so začeli muzici-
rati leta 1988 in po več spre-
membah se je ustalila zased-
ba: Dabe (vokal, bas), Balki 
(kitara), Seba (klaviature), 
Miha (bobni) in Žaža (sakso-
fon, vokal). Po mali plošči 
Zadnji odcep za paleozoik, 
skladbah na treh CD kom-
pilacijah No border Jam in 
lastnem CD-ju Smeri razvoja 
so pravkar izdali svoj novi C D 
Počasne preproge, na katerem 
kot gosta nastopata še David 
in Matej . Po lastnih besedah 
fant je igrajo mamutski jazz 
core. Karkoli naj bi to že bilo, 
zveni veliko bolj pri jetno in 
melodično kot njihove sta-
rejše pesmi in komadi so zači-
njeni s sočnimi besedili. Nji-
hov vozni red za december je 
dodobra poln, saj so vabljeni 
na cel kup nastopov v Avstriji, 
Ljubjani, Mariboru, novo plo-
ščo pa bodo predstavili tudi 

na različnih radijskih posta-
jah. Prihodnje leto nam-
eravajo posneti tudi nekaj 
glasbenih videospotov. Spom-
ladi načrtujejo turnejo po 
Avstriji, Italiji in Nemčiji, je-
seni pa po deželah Beneluxa. 

Druga ormoška skupina, ki 
jo danes omenjamo, je Was-
serdicht. Obsta ja jo že skoraj 
leto dni in nameravajo v pri-
hodnjih dneh skupaj s skupino 
Scuffy dogs izdati LP ploščo, 
na kateri bo deset njihovih 
pesmi. -V načrtu pa imajo še 
nekaj projektov skupaj z dru-
gimi skupinami. "VVasserdicht 
sestavljajo: Dejan (vokal), 
Robi (bas). Marko (kitara) in 
Miha (bobni). Za razliko od 
Pridigarjev igrajo druge ormo-
ške skupine pristni hard core. 
In če bi Pridigarje lahko ime-
novali ciniki, potem so drugo 
skupine jeznih mladeničev. 

Noise Order vadijo skupaj 
od letošnjega aprila in imajo 
za seboj že tri koncerte. Nji-
hova glasba je prav tako jezna 

in glasna, besedila pa protesti-
rajo proti vojni in nasilju. 
Ekipo sestavljajo: Draš (kita-
ra), Kristjan (bas), Miha (bob-
ni), Dejan (pevec) in Čuri 
(vokal). Pripravljajo se na 
koncert v Ljubljani in Pulju. 

THC so šele na začetku 
glasbene poti in čas bo poka-
zal, ali imajo fant je kaj pove-
dati. Melodičen hard core 
igrajo: Urko (bobni), Simbi 
(bas), Ftič (kitara), Damjan 
(vokal) in Draš. Če bodo sku-
paj preživeli zimo, jih spom-
ladi čakajo prvi koncerti. 

Eden imajo svoj pr\'i kon-
cert že za sabo, če bo kakšen 
še sledil, pa bomo videli in 
slišali. Skupino sestavljajo: 
Kavrin (bobni), Beno (kitara), 
Megla (bas) in Grega (vokal). 

Pričakujemo lahko, da nas 
bodo ormoške skupine razve-
selile s skupnim božično-novo-
letnim koncertom. Četudi ne za 
vsako uho prijetna, se vendar 
sliši glasba iz grajske kleti. 

klemenčič 

Nikoli prevei 
previdnosti 

Z e n e k a j let sem obr tnik 
in neka jk ra t sem na svoji 
koži izkusil, kako z\'iti zna jo 
biti poslovni pa r tne r j i . Tudi 
p re j šn j i pe tek je bilo tako. 

Potreboval sem avtobus za 
prevoz do Duna ja in nazaj za 
dva dni. Zbral sem ponudbe 
pri prevoznikih. Iz turistične 
agencije Štajer tours Ptuj so 
me kar nekajkrat klicali po 
telefonu in dogovorili smo se, 
da nas na Duna j odpel je nji-
hov najboljši avtobus. 

S p r e d r a č u n o m , ki sem ga 
prejel po pošti , sem se na 
dan plačila names to na ban-
ki oglasil v Turist ični agen-
ciji S ta je r turs , k jer pa me je 
čaka lo p re senečen j e . Pre-
pr ičat i so me želeli, na j se 
seda j odločim za avtobus 
niž jega raz reda . Avtobus, za 

ka te rega smo se dogovoril i , 
so še enkra t oddal i in ena-
kega več n ima jo . O d vseh 
sladkih besed : "Prepr ičan i 
smo, da bos te z nami zelo 
zadovoljni in bos te z nami še 
potoval i !" je seda j os ta lo : 
"Poklicali b o m o šefa in vam 
bo on razložil ." 

Če bi p r ed račun plačal na 
banki , bi se pač mora l strin-
jati z av tobusom, ki je ostal 
na razpolago. Kdo ve, kolik-
okra t se j im je ta trik že 
posrečil . Na srečo j e bilo do 
po tovan ja še dobe r t eden 
dni tako, da sem lahko izbral 
d rugo možnos t . 

Tist im, ki želite potovat i s 
Š ta j e r tou r som Ptuj , pa spo-
ročam: Previdnost i ni nikoli 
preveč. Volgemut 



Na potezi so Apačani 
Upanja, da bo ptujska gimnazija pričela 1. septembra 
1997 šolsko leto v Izpraznjenih prostorih sedanje vojaš-
nice na Vlčavl, s tem pa zmanjšala neznosno prostorsko 
stisko sedanjega Srednješolskega centra, ni več. Na se-
stanku, ki ga je prejšnji teden sklicala ptujska občina, 
nanj pa povabila predstavnike tudi štirih državnih ministr-
stev, se je Izkazalo, da so bili roki za preselitev v pismu o 
nameri, ki so ga podpisali štirje državni ministri pred le-
tom In pol, postavljeni nerealno. 
Izteka se namreč leto, v katerem naj bi pridobili doku-
mentacijo tako za novi vojaški center v Apačah kot za 
preureditev sedanje vojašnice za potrebe Centra human-
ističnih dejavnosti. Pa je niso. Še več: za to ni doslej 
nihče namenil niti tolarja, potrebovali pa bi jih približno 
50 milijonov. Tako je Izdelava dokumentacije prestavljena 
v leto 1996 in 1997, sekretar za obrambo Boris Znidarič 
pa je zatrdil, da je preselitev učnega centra možna dve 
do tri leta po tem, ko bodo pričeli na novi lokaciji graditi. 
Vsak lahko izračuna, da bi tako v najboljšem primeru 
prišlo do preselitve vojske in torej tudi gimnazijcev leta 
2000. Pa tudi to še nI povsem gotovo ... 

Vojski sedanja lokacija tako 
rekoč sredi mesta ne ustreza, je 
ponovno povedal Boris Žni-
darič, kot najustreznejšo pa so 
izbrali območje blizu Apač, kjer 
je vojska že lastnik večine 
potrebnih zemljišč. Ta lokacija 
jim veliko pomeni tudi s strate-
škega stališča, vendar pa se slo-
venska vojska ne želi nikomur 
vsiljevati, je poudaril državni 
sekretar za obrambo. To po-
meni, da bodo poskusili prepri-
čati krajane v občini Kidričevo, 
da bi jim nova vojašnica pri-
nesla tudi marsikaj dobrega. Pr-
vič, septembra letos, jim to ni 
uspelo. S krajani se nameravajo 
ponovno pogovaijati v januarju. 
Navsezadnje pa je obramba 
država skupna skrb državljanov. 

Za svoje delo bi vojska po-
trebovala 120 hektarjev na 
desni strani reke Polskave, ki 
bi jih za javnost zaprla, je 
povedal sekretar za obrambo 
Boris Žnidarič, krajani pa bi 
po njegovem mnenju tudi 
marsikaj pridobili. Vojska bi 
zgradila novo javno cesto, 
napeljala plin, izboljšala tele-
fonijo in še kaj. Župan Kidri-
čevega je zatrdil, da velja ok-
tobrski sklep o tem, da krajani 
želijo omogočiti vojski bivanje 
v bližini Apač po pogoji, ki jih 
bo določila občina Kidričevo, 
ti pa se med drugim tičejo de-
litvene bilance z občino Ptuj . 

Če bi se vojska torej pre-
selila, bi se lahko v njene se-
danje prostore preselili poleg 

gimnazijcev še drugi zavodi in 
dejavnosti . Kompleks nam-
eravajo imenovati Center hu-
manističnih dejavnosti, je po-
vedal mag. Štefan Čelan s ptu-
jske Bistre, in po njegovem 
mnenju je oblikovanje takšne-
ga centra izziv za Ptujčane in 
Slovenijo v celoti. Ptuj bi tako 
prvi v Sloveniji skušal oblik-
ovati samoregenerat ivno 
znanstveno-kulturno okolje, v 
katerega bi sicer država in 
občina vlagali deset do pet-
najst let, v tem času pa bi se 
center usposobil za vpelje-
vanje komercialnih vsebin in 
postal regenerator razvoja 
ptujskega območja. 

Tako dr. Stojan Sorčan z 
Ministrstva za znanost in 
tehnologijo kot Ivo Svetina z 
Ministrstva za kulturo sta pro-
jekt podprla, hkrati pa opo-
zorila, da sta proračuna obeh 
ministrstev zmera j tanjša. 
Čeprav namerava ministrstvo 
za znanost in tehnologijo v 
začetku pr ihodnjega leta skle-
niti pogodbo o izpostavi Slo-
venske akademije znanosti in 

umetnosti na Ptuju (v začetku 
se bo ukvarjala z arheološkimi 
projekti), o kakšnih konkret-
nejših obljubah denar ja , s 
katerim bi ministrstvi podprli 
morebi tno novo znanstveno-
kulturno usmeritev Ptuja , ni 
bilo slišati. 

K preselitvi gimnazije bo 
seveda moralo naj izdatneje 
pomagati ministrstvo za šol-
stvo, vendar pa njegovega 
predstavnika tokrat na Ptuj ni 
bilo. Tako so še bolj obupano 
izzvenevale replike direkto-
rice Srednješolskega centra 
Mete Puklavec, ki je opozar-
jala, da je ptujski Srednješol-
ski center največja tovrstna 
ustanova v Sloveniji z največ-
jimi prostorskimi težavami. 
Dolgo tako več ne bo mogel 
delovati. Preselitev ene šole v 
sedanjo vojašnico bi bila pri-
dobitev ne le za Ptuj , pač pa 
za vse mlade, ki obiskujejo 
šole na Ptuju. Če to ne bo 
mogoče, bo pot rebno pričeti 
graditi novo zgradbo. 

MiJena Zupanič 

Ptujska občina pričakuje, da bo naposled pričela v 
njen razvoj vlagati tudi država. Samo v letu 1995 je 
za investicije v osnovnem šolstvu namenila 200 mili-
jonov tolarjev, država pa je kljub obljubi o 50-odstot-
nem sofinanciranju doslej dala samo 45 milijonov. 
Še bolj v nebo vpijoč pa je podatek, da je za inves-
ticije v kulturne objekte, ki so vendar tudi nacional-
nega pomena, država letos na Ptuj poslala samo 
milijon in pol tolarjev. 

Boiiini komert 
"Sveti dan je bil, rodil se je Izveličar. In zgodilo se je nekaj 

čudovitega. V betlehemskem hlavu je ležal v jaslih Izveličar, 
vseh bogastev gospodar. K njemu pa so prihajali v dolgi 
procesiji, od vseh strani, pastirji, kajžarji, hlapci, obloženi z 
grehi in življenja težo, in prinašali so mu darov, gospodarju 
vseh bogastev. Prišli so tudi trije kralji iz Jutrove dežele in so se 
mu poklonili, ko je ležal i' betlehemskem hlevu v jaslih. 
Ugledali so bili zvezdo in zahrepeneU so — veliko, komaj 
zavedno, pol razumljivo hrepenenje se je bilo vzdignilo kakor 
veter od juga in je zavalovalo po vsi božji zemlji." 

(Ivan Cankar, Hiša Marije Pomočnice) 

Božična zgodba, pripovedo-
vana, zapisana, uglasbena, na-
slikana ..., vedno znova in 
znova budi zvedavost in tople 
želje. Zgodba o pričakovanju, 
ljubezni, odkritosrčnosti in 
začudenju; pa tudi zgodba o 
oholosti in trdosrčnosti. 

Gost je Božičnega koncerta, 
ki ga tretjič pripravlja Društvo 
izobražencev Viktorina Ptuj-
skega, bodo pripovedovali na 
sebi ljub način: z glasbo. 

Mezzosopranistka Saška 
Kolarič, doma iz Središča ob 
Dravi, študira solopetje v 
Gradcu. Ptujčani smo jo že 
spoznali na koncertu v mi-
noritskem samostanu. Zbirka 
\Veinachtslieder nemškega 
skladatelja Petra Corneliusa so 
miniature za glas in klavir, ki 
tisočletno zgodbo skicirajo z 
intimno l jubkostjo in vedrino. 
Klavirska spremljava: Metka 

Žižek. Kot vsi otroci so tudi 
otroci O P Z sv. Jurija nad bo-
žično zgodbo vedno glasno 
navdušeni. Božično drevesce, 
lučke in predvsem jaslice so 
nenehen vir razigranosti. Pes-
mice, nežne in tople kot bo-
žični veter, bodo zapeli pod 
vodstvom Tatjane Rutar. 

Michael Praetorius, Charles-
Camille Saint-Saens, Max Re-
ger, Aleksander Vodopivec ... 
Božična zborovska dela iz re-
nesanse, 19. stoletja in današ-
njih dni navdušujejo viktori-
novce, ki pod vodstvom Sonje 
Winkler želijo to navdušenje 
tudi deliti. 

Spoštovani, prisrčno vablje-
ni na Božični koncert na bo-
žič, v ponedeljek, 25. decem-
bra, ob 19. uri v refektori ju 
minoritskega samostana na 
Ptuju. j ^ č . 

Srečanje po 30 letih v V i d m u pr i P tu ju je bilo 
16. d e c e m b r a lepo, saj smo 
se zbral i sošolci, ki smo 
1965. le ta končal i osnovno 
šolo. Ogleda l i smo si novo 
šolo, bili na sp r e j emu v 
cerkvi in s r ečan je končal i s 
p l e som Pri t reh l ipah. 

Ugotovil i smo, da smo kot 
z re lo vino: s ta re j še je , bol jše 
j e ... Mi še sicer n i smo stari , 
a m p a k smo generac i ja , ki je 
ne de l a jo več. D a je pr i re-
ditev t ako uspe la , imajo zas-
luge tudi naši sošolci, ki so 
pod je tn ik i in obr tn ik i , saj so 
kot sponzor j i f i nančno pod-
prli naše s rečan je . Bilo nas 
je 32 iz 8. A in 8. B odde lka . 
Skoda j e le, da niso prišli vsi, 
v e n d a r u p a m , da n a m bo to 
čez 10 let pr i p o n o v n e m 
s rečan ju uspe lo . 

Jože Šihila Foto: Laura 

Dobrodelni koncert 
za obdaritev 
prizadetih otrok 

Leto j e n a o k r o g in v re-
fek tor i ju minor i t skega samo-
s tana smo se p o n o v n o sre-
čali s skup ino Vera in luč iz 
P tu ja , ki je organiz i ra la do-
brode ln i koncer t za božično 
obdar i t ev o t rok s posebn imi 
p o t r e b a m i . 

Polna dvorana je p o n o v n o 
po t rd i la geslo večera : Podaj 
mi roko. Pesmi so sporoči le 
to , ka r ču t imo in pogos to ne 
z n a m o poveda t i , za to so bili 
izvajalci nag ra j en i s prisrč-
nim aplavzom. P o s e b n o se je 
izkazala skupina Ve ra in luč, 
ki že t r t j e le to de lu je v žup-
niji sv. Ožba l t a ter se je 
prvič j avno preds tavi la . V 
skupini so o t roc i in odrasl i iz 
osnovne šole dr . L judevi ta 

Pivka te r zavoda dr. M a r i j n a 
Bor š tna r j a Dornava . N a s t o p 
j e popes t r i l a solistka M a j d a , 
va rovanka zavoda . G lasben i 
včer je bil o b o g a t e n s sku-
pino BP — umetn i šk i v o d j a 
Boš t jan R ih t a r te r skup ino 
M a r a n — A t h a . 

V s e m sode lu joč im se is-
k reno zahva l ju jem, saj b o d o 
dar i la naš im učencem obo-
gatila božično doživet je . 
Sponzo r j em in da rova lcem 
ter obč inskemu o d b o r u So-
c i a ldemokra t ske s t r anke se v 
imenu učencev zahva l ju j em 
z nas lovom pesmi , ki j o j e 
predstavi l p. S tane : "Pustite 
mi, da sem drugačen". 

Ililda Slehovec,ravnateljica 
OŠ dr. Ljudevita Pivka, Ptuj 

Komu dati in komu vzeti 
8. d e c e m b r a so se sestali 

p reds tavnik i ku l turn ih us-
t anov in druš tev s p red-
stavniki m e s t n e občine 
P t u j in razpravl ja l i o sred-
stvih za ku l tu ro v letu 
1996. Kot je znano , je med 
p redv iden imi sredstvi in fi-
nančn imi načr t i , ki so jih 
posredova l i ku l tu rne inšti-
tucije in druš tva , velik raz-
korak : razl ika znaša pri-
bl ižno 600.000 mil i jonov 
to lar jev . 

Dogovori l i so se, da je 
p o t r e b n o n a j p r e j določiti 
s redstva , ki jih m o r a mest-
ni svet po zakonu oz i roma 
p o obveznos t ih , ki i zha ja jo 
iz us tanovi te l j s tva , zago-
toviti za r e d n o de lovan je 
p o s a m e z n i h s t ruk tur , za 
d ruga sredstva pa se izde-
lajo p r io r i t e t e . Te na j izha-
j a j o iz že dogovor jen ih ci-
ljev, P o s a m e z n e inst i tucije 
m o r a j o v dese t ih dneh pri-

; praviti k o n k r e t n e u t eme-
i Ijitve za svoje p rogramske-
' in investicijske p lane . 
I Kot p o m e m b n e na loge v 
j letu 1996 in v da l j šem ob-

dob ju so se izoblikovali 
predlogi , kot so: knj ižnica, 

I gledališče, N a r o d n i dom, 
I p tu jski g rad . Mestn i stolp, 
I p ros to r za mlade , šola 
I s tar ih obrt i , skrb za sloven-
: ski jezik, de lovan je druš tev 
j in a l ternat ivnih skupin. 
• Predstavniki ku l turn ih 
I us tanov so opozor i l i mest-
I ni svet, da so v bistvu izva-
I jalci nalog, ki j im jih bo 
; določil mes tn i svet s spre-
i j e m o m in pot rd i tv i jo s red-
i stev za kul turo . Opozor i l i 
I so tudi na to, da se neka t -

era sredstva p r i kazu j e jo za 
I kul turo , pa v ku l tu ro ne so-

di jo d i rek tno , saj so že fi-
I nanc i r ana iz drugih virov, 
• kot je Kuren tovan j e in Do-

b ro t e .slovenskih kmet i j . 

r avno t ako je tudi s Cen-
t rom in teresnih dejavnost i , 
ki po svoji de javnost i sodi 
v šolstvo. 

Po dese t ih dneh se p red-
stavniki ku l turn ih us tanov 
in d ruš tev ( razen Z K O , 
Gleda l i šča P tu j in Kid) se-
s tanka niso udeležil i (ver-
j e t n o so čakali vabilo Sek-
re t a r i a t a za d r u ž b e n e de-
javnost i ) , t ako da bo po t r e -
b n o na usk la jevan je poča-
kati do jut r i , ko je p o n o v n o 
sklican ses tanek . 

V e pa se že, da je po t r e -
b n o za r e d n o dejavnost s 
s t rani us tanovi te l ja zago-
toviti 128 mil i jonov tolar-
jev, t ako da za usk la jevanje 
o s t ane zgolj 31 mil i jonov. 
Tak izračun je n a r e j e n na 
osnovi zahtev minis t rs tev 
za f inance in ku l tu ro Re-
publ ike Sloveni je . 

Fl 

Izjava obiittskih svetnikov Trnovske vasi 
Po letu dni delovanja nove lokalne samou-

prave, v kateri smo bili krajani Destrnika, Trnov-
ske vasi in Vitomarcev prisilno združeni v obči-
no, saj so se krajani vseh treh KS na referen-
dumu izrekli za samostojne občine, ugotavljamo, 
da nam ni več omogočeno zastopati njihovih in-
teresov, pričakovanj in pravic. 

Postopki in dogodki prestopajo meje de-
mokatičnih političnih norm in prehajajo v dik-
taturo nad manjšino, čemur pa smo se dolžni 
upreti in zavarovati svoj kraj, kot smo ga vedno 
vedeli in ga bomo tudi tokrat! Po letu dni-. 
psihično izčrpavajočih maratonskih sej z drama-
tičnimi zapleti, prekinitvami, izsiljevanji, medse-
bojnimi žalitvami, nastavljanji pasti, podcen-
jevanji in medsebojnem obtoževanju se prepad 
med nami — predstavniki Destrnika in Trnovske 
vasi — žal le veča in prenaša v naša okolja. 

Nismo krivi, če je d/žavni zbor v zakonu 
določil nesrečni sedež nesrečne občine i' 
Trnovski vasi. Želimo in delovali bomo tako, da 
bo občina Destrnik imela sedež na Destrniku, 
Trnovska vas pa samostojno občino ali pa spre-

jemljivejšo povezavo s strpnejšimi in ustvarjal-
nejšimi parterji iz Vitomarcev — Sv. Andraža ali 
iz občine Lenart. Tako razumevamo razvoj 
lokalne samouprave, ki je bil potreben in se bo 
razvijal ločevanju, -nastajanju ter izginevanju 
občin po načelu volje ljudi in sposobnosti. 

Po letu dni volitev predsednika občinskega 
sveta, vmes je že izvoljeni predsednik iz Trnovske 

vasi zaradi opisanih razmer v delu sveta odstopil, 
nismo uspeli v zahtevi, da normalno sodelovanje 
ne dopušča centralizacije dveh ključnih mest — 
župana in predsednika — v istem kraju in isti 
stranki. To je eden od vzrokov našega nezado-
voljstva in razlog za odsotnost na zadnji seji 
občinskega sveta, ki ji odrekamo legitimnost, saj 
se je začela dve uri po napovedanem času in z 
izsiljeno sklepčnostjo, za katero je poskrbel 
župan s telefonskimi (neuspešnimi) in osebno in-
ter\'ancijo na domu dveh sebi naklonjenih 
članov sveta. Tudi stalne izjave o neurejenosti se-
deža občine so zavajajoče. Sedež te (trdno 
upamo, da začasne) občine in začasnega župana 
je občini primerno dostojno urejen s sredstvi KS 
Trnovska vas z namenom, da omogoči delo 
občinske upave, ne pa da postane Trnovska vas 
središče sveta. 

S to nasilno, ponovno prekpolnočno farso so 
bile pretrgane ene zadnjih vezi med svetniki De-
strnika in Trnovske vasi nič kaj svetniško. Pre-
pričani pa smo, da niso pretrgane tudi med 
ljudmi dobre volje obeh krajev! Tudi novolet-
nega srečanja z uvodno sveto mašo, ki jo kot 
bivši član ZK organizira (opravičujemo se 
mnogim spoštovanim članom za uporabo imena 
bivše zveze) župan, se ne bomo udeležUi! 

Svetniki občinskega sveta Trnovske vasi in 
podžupan iz Prnovs ke vasi 



Mariborčani so izdali 
Mariborčana, Ptujčani so 
si izborili Ptujčana, Ormo-
žani hočejo Ormožana. Ko 
bo časopisna evforija mi-
mo, bomo vsi spet povsem 
zadovoljni z dobrim starim 
jeruzalemčanom. 

Minuli teden je bilo eno 
najpogostejših vprašanj 
gotovo: "Kaj še vuni gre 
sneg?" Televizijskim zasvo-
jencem v Ormožu ni treba 
pogledati skozi okno, da 
bi odgovori l i na to vpra-
šanje. Pod okri l jem kabel-
ske televizije je bila nam-
reč ustanovljena posebna 
meteorološka služba, ki s 
sneženjem na ekranu svo-
je naročnike redno ob-

vešča o najnovejših vre-
menskih razmerah. 

V času predbožične mrz-
lice, ko se prerivamo po 
prepolnih trgovinah in vi-
jemo roke v obupu, ker 
nam manjka še darilce za 
tega in onega, se v trenut-
kih predaha vprašamo: Ja, 
po kdo je napravil takšno 
mučenje iz prijetnega dru-
žinskega in cerkvenega 
praznika?! Glede 8. mar-
ca, materinskega dne in 1. 
novembra, ko so cene rož 
zasoljene, je že jasno, da 
si jih je izmislil cvetličarski 
lobi. Kdo pa je Božič pos-
vetil kot potrošniški praz-
nik, pa s fantastično za-
mislijo in izvedbo odkriva 
izložba v Timi. 

Potem ko ste lahko pre-
brali vse o zadnji seji ob-
činskega sveta, kot poslas-
tico dodajamo še jedilnik. 
Kot je na vseh sejah obi-
čaj, so najprej postregli z 
jezikovo župo, ki je bila tu-
di tokrat precej začinjena 
in je nekaterim abonen-
tom že pošteno načela že-
lodec. Kot glavno jed so 
ponovno servirali špeh, ki 
je skupaj z drugo solato 
obsegal čez sto strani. Ker 
ni dovoljeno, da bi kaj pu-
stili na krožniku, smo ga 
vdano žvečili več ur. Po-
sladek pa je bil nekaj po-
sebnega. Skupaj s kavo 
smo namreč uživali v ro-
ladicah firme Triglav, ki 
svoj izdelek propagira s 
sloganom: Pecivo, ki ga 
lahko ponudite tudi na-
jboljšim prijateljem. Naj-
brž zato, ker pravi prijatelji 
gredo s teboj skozi dobre 
čase in ti stojijo ob stani 
tudi takrat, ko je treba stis-
niti zobe in pogoltniti pol-
trajne roladice. 

Večina bralcev najbrž ži-
vi v zmotnem prepričanju, 
da objav^ljamo jedilnik iz 
bogve kakšnih kritizerskih 
porivov. Pa ni tako! Raz-
logi so zelo sebične na-
rave. Novinarj i zaradi ter-
enske narave svojega dela 
živimo v zelo neurejenih in 
stresnih razmerah. Prehra-
na je zadnja stvar, na ka-
tero se spomnimo. To je 
tudi eden izmed razlogov, 
da ima vsak novinar, ki 

kaj da nase, do 40. leta 
več ran na želodcu kot los 
na glavi. Zaradi brzenja z 
enega sestanka na druge-
ga novinarje najlažje spo-
znate po tem, da nosijo 
neokusne torbice čudnih 
formatov in da se med po-
govorom s kakšno znano 
osebnostjo in ruskim bife-
jem vedno odločijo za 
slednje. Upam, da je sedaj 
vsem jasno, da gre tukaj 
za željo in potrebo po iz-
boljšanju delovnih in živ-
ljenjskih razmer. 

Doli, na dnu reke Drave, 
med kamenjem živijo tudi 
takšni smuči, kot je ta na 
sliki. Lepotec meri 90 cen-
timetrov, tehta 8 ki logra-
mov in se ponaša s pre-
merom 54 centimetrov. 
Na suho sta ga v nedelj-
skem mraku, po 20-minut-
nem boju, potegnila izku-
šena ribiška mačka Zlatko 
in Dejan Rižnar. Sicer pa 
je menda letos zelo dobra 
sezona in to ni osamljen 
primer zajetne trofeje. Da 
pa ne bi mislili, da gre za 
kakšno ribiško štorijo, 
pr i lagamo še fotografi jo. 

Potem ko smo že vsi po-
tihem žalovali, da ne bo 
več rokometnih derbijev 
med Veliko Nedeljo in Or-
možem, so nesebični Or -
možanci sosedom vlili no-
vo upanje. 

Foto: Ema Zalar 
viki lilemenčič 

Tesen izid glasovanja 
v nedeljo so v središki krajevni skupnosti izvedli svetovalni 

referendum, s katerim naj bi krajani izrazili svojo voljo o lokal-
ni samoupravi. Vabilu se je odzvalo 66,18 odstotkov upravičen-
cev. 57,54 odstotka jih je glasovalo za ustanovitev občine Sre-
dišče, 40,95 proti, drugi lističi pa so bili neveljavni. 

Običajno je med ljudmi čutiti naklonjenost tej ali oni rešitvi, 
pri nedeljskem referendumu pa ni bilo prevladujočega mnenja 
in v zraku je bilo čutiti, da je jjilo vse mogoče. To je pokazal 
tudi tesen izid referenduma. Referendum so izglasovali v Sre-
dišču in Godenincih, kjer je bilo čez 70 odstotkov upravičencev 
za ustanovitev lastne občine ob udeležbi, ki ni presegla 65 od-
stotkov. V drugih krajih je referendum pogorel, saj je v Obrežu 
bilo za novo občino le 39, v Grabah 47 in Šalovcih 30 odstot-
kov. Zanimivo je, da so to kraji z največjo udeležbo - v Grabah 
78 in v Šalovcih 84 odstotkov. 

Svetovalni referendum je za nami, iniciativni odbor za usta-
novitev občine Središče pa za začetek prihodnjega leta napove-
duje še "uradni" referendum. 

Vinograd je 
velika dobrota 
Krajevna skupnost^ projektni svet za 
celostni razvoj podeželja in kulturno 
društvo Beneclikt so v soboto pripravili 
tradicionalni Čolnikov dan. 

Na turistični kmetiji Se-
nekovič na Trsteniku je bi-
lo najprej strokovno pre-
davanje in srečanje bene-
diških vinogradnikov. 
Mag. Anton Vodovnik in 
mag. Tone Zafošnik sta 
ugotavljala, da je veliki 
narodni buditelj in vi-
nogradnik Dominik Čolnik 
že pred več kot sto leti v 
svojih strokovnih člankih 
zapisal nekatere zelo 
uporabne nasvete. Loni 
so v lenarški občini ob-
novili 23,7 hektarja vino-
gradov, od tega tretjino v 
Benediktu. Govorili so tu-
di o možnostih razvoja vi-
nogradništva in ugotav-
ljali, do je za to dejavnost 
še vedno premalo finanč-
nih sredstev. 

Marija Hernija-Masten 
je pripravila priložnostno 
razstavo pod naslovom 
Vinograd je velika do-
brota in z njo predstavila 
izjemno delo Dominika 
Čolnika. 

Zelo domiselno in v pri-
jetnem domačem vzdušju 

sp predstavili obnovljen 
Žižkov vodjnak pri svetih 
Treh kraljih. Kot je pove-
dal tajnik krajevne skup-
nosti Benedikt Milan 
Gumzar, jih bodo v okvi-
ru programa CRPOV ob-
novili še 53. Mag . S lav -
k o Lapajne^r ki strokov-
no spremlja obnovo slo-
venskogoriških vodnja-
kov, pa je ob tej prilož-
nosti govoril o njihovi 
vsestranski vlogi in po-
hvalil dobro sodelovanje 
z domačini. 

Letošnjo prireditev so 
sklenili s kulturnim pro-
gramom Vino, napitni-
ce in zdravi i ice v domu 
kulture Beneclikt; izvajali 
so ga člani kulturnega 
društva in osnovnošolci. 

Zelo žalostno podobo 
pa kaže Čolnikov dvorec 
v Drvanji, ki se že spre-
minja v ruševine. Verjetno 
si mladi težko predstav-
ljajo, da je v njem nekoč 
stanoval tako napreden 
in skrben gospodar. 

MS 

Ob domačih dobrotah Žižkove gospodinje in ubrani pesmi 
domačih fantov smo po dolgih letih lahko ponovno pokusili vodo 
iz tega vodnjaka. 

Vsak po svoje 
Približno takrat, ko je pred-

sednik vlade dr. Janez Drnov-
šek novinarjem optimistično 
govoril, da ne držijo ocene, da 
je Slovenija osamljena in da 
se o njej po svetu sploh nočejo 
pogovarjati, je predsednik So-
cialdemokratske stranke Slo-
venije Janez Janša (prav tako 
pred novinarji) ugotavljal, da 
se je v zadnjem letu in pol po-
ložaj Slovenije v mednarodni 
politični areni tako poslabšal, 
da Slovenija v svetu nima več 
pravega prijatelja. Drnovšek 
in Janša sta o "položaju Slo-
venije v svetu" govorila isti, 
pretekli teden. 

IZGUBLJENI V 
SKRAJNOSTIH 

Kot vidimo, so torej na slo-
venski politični sceni mogoče 
tudi takšne povsem kontradik-
torne ocene, pa ne samo ko 
gre za zunanjepolitično po-
dročje. Razlike v politiki in 
političnih ocenah se seveda 
nekaj -običajnega, pretiravnja 
v optimizmu ali pesimizmu pa 

očitno postajajo še ena izmed 
naših političnih specialitet. Za 
zdaj ni dokazov, da bi nam to 
posebej koristilo. 

Če bi bilo s položajem Slo-
venije v svetu res vse tako do-
bro, kot so nam dolgo dopove-
dovali predsednik vlade pa 
prejšnji in sedanji zunanji mi-
nister, potem seveda Slovenija 
ne bi imela tolikšnih težav z 
vključevanjem v Evropsko 
unijo, odprtih problemov s 
Hrvaško, negotovosti v zvezi z 
zapuščino nekdanje Jugosla-
vije itd. Zadnji čas je takšnega 
naivnega optimizma v vladnih 
vrstah sicer manj, čeprav se še 
vedno zdi, da marsikatera 
(optimistična) pričakovanja 
izhajajo iz bežnih (in nikogar 
zavezujočih) srečanj s posa-
mezniki velikimi in manjšimi 
državniki. 

Seveda pa to vse skupaj ne j 
mora biti povod za širjenje j 
malodušja (in psihoze), da ! 
Slovenije nihče ne razume, 
nihče ne mara. Če bi bilo ta- ^ 
ko, • se • pred nekaj" dr^evi' .v 6| 
Parizu (ob podpisovanju mi-

rovnega sporazuma za Bosno 
in Hercegovino) s slovenskim 
predsednikom vlade ne bi po-
govarjali ameriški predsednik 
Clinton, francoski predsednik 
Jacques Chirac, nemški kan-
cler Helmut KohI, španski 
premier Gonzales in britanski 
premier vlade John Major. In 
če bi bilo "nerazpoloženje" do 
Slovenije res tako "neprijate-
Ijsko", seveda tudi Janeza 
Janša nedavno ne bi tako lepo 
sprejeli v Londonu. 

Premier dr. Drnovšek je 
svojo tezo, da Slovenija sploh 
ni osamljena, utemeljil z izja-
vami uglednih in vplivnih ev-
ropskih in svetovnih državni-
kov, da podpirajo vključeva-
nje Slovenije v Evropsko uni-
jo, in z njihovo oceno, da je 
Slovenija najuspešnejša med 
državami, ki so kandidatke za 
polnopravno članstvo v EU. 
Drnovšek je tudi dejal, da so 
mu vsi politiki, s katerimi se 
je srečal, zagotovili, da se 
bodo za Slovenijo zavzeli tudi 
na vrhunskem srečanju v Ma-
dridu, in to se je tudi zgodilo. 

Janez Janša pa je svojo oce-
no, da "Slovenija v svetu prav-
zaprav nima več pravega pri-
jatelja", podkrepil s prepriča-
njem, da so "spremenjena raz-
merja v naši regiji v temelju 

spremenila zunanjepolitični 
položaj Slovenije, zapleti se 
pojavljajo pri vprašanju sukce-
sije, skrb zbujajoča pa je tudi 
blokada Slovenije v čakalnici 
za Evropsko unijo". (Repub-
lika, 13. decembra 1995.) 

MED NAČELI IN 
KRITIKAMI 

V Sloveniji se vrstijo različ-
ne kritike na račun zunanje 
politike. Vendar se kar po-
gosto zdi, da kritiki ne vedo, 
kaj hočejo. Tisti, ki so proti 
"razprodaji slovenske zemlje", 
napadajo zdaj vlado, češ da je 
Slovenija že predolgo pred 
vrati Evropske unije, čeprav je 
jasno, da do blokad Slovenije 
prihaja predvsem zaradi na-
čelnega in nepopustljivega 
stališča slovenske vlade do 
nekaterih italijanskih zahtev, 
ki jih je res moč razumeti kot 
pritisk na Slovenijo in kot 
poskus sumljivega kupčkanja s 
slovensko imovino in sloven-
sko zemljo. Čakanja v evrop-
ski čakalnici zagotovo ne bi 
bilo, če bi vlada ravnala manj 
načelno. Ali jo je zaradi tega 
treba napadati in s tem rah-
ljati njeno mednarodno poga-

I jalsko pozicijo? 

Prav tako je nenormalno (in 
čudno), da so premierja na-
jprej (in edino) v domačih 
političnih krogih kritizirali 
zaradi "razkazovanja mišic", 
ko je bolj kategorično in ostro 
govoril o italijanskem "naga-
janju" Sloveniji. Nenavadno 
je, če eden izmed slovenskih 
komentatorjev poziva vlado 
"na streznitev" in na "ponižno 
kupčkanje ter popuščanje, 
brez katerega se nedvomno ne 
moremo niti slučajno pre-
makniti z mrtve točke. Groziti 
namreč, da se bo slovensko 
javno mnenje obrnilo zoper 
pridruževanje EU, je metoda 
za komaj še spremljivo doma-
čo rabo." (Večer, 5. december 
19995.) Smo res obsojeni "na 
ponižno kupčkanje in popu-
ščanje"? Je treba vlado zato, 
ker na to ne pristaja, javno 
problematizirati in kritizirati? 

"NAJBOLJŠI" — 
"NAJSLABŠI" 

Zelo tipične in ekstremno 
nasprotujoče so si tudi ocene 
znotraj vladajoče koalicije in v 
opoziciji, ko gre za dogajanje 
na notranjepolitičnem po-
dročju. Na nedavnem kon-
gresu^ Združene liste socialnih 
demokratov so ugotavljali, da 

so za "zgodbo o uspehu" za-
služni predvsem ministri iz 
njenih vrst (minister za gospo-
darsko dejavnost, ministrica 
za delo, družino in socialne 
zadeve, minister za znanost, 
minister za kulturo), Janševi 
socialdemokrati pa pravijo, da 
prav ta ministrstva (še zlasti 
ministrstvo za gospodarske 
dejavnosti in ministrstvo za 
delo, družino in socialne za-
deve) delujejo najslabše. 

Lider slovenskih krščanskih 
demokratov Lojze Peterle prav 
tako kritizira ravno gospodar-
ski resor vlade, hkrati pa trdi, 
da ministri SKD v sedanji vladi 
(minister za ekonomske od-
nose, minister za promet in 
zveze, kmetijski minister in 
notranji minister) "še edini 
delujejo v skladu s slovenskimi 
interesi". Takšnega mnenja pa 
očitno niso Janševi socialde-
mokrati, ki kritizirajo delo min-
istrstva za ekonomske odnose 
in razvoj, "kjer je Janko De-
želak (Slovenski krščanski de-
mokrati) po odstopu dr. Davor-
ina Kračuna (LDS) pustil raz-
mere nespremenjne." Za kr-
ščansko-demokratskega notra-
njega ministra Štera pa je Janez 
Janša dejal, da je "podrejen 
nekd§njirn Malčkovim kad r̂om.̂  

/al: Koprive 



Dobre pridelke 
požirajo obresti 
Zadnji tedni in dnevi leta so priložnost za obračun tudi v 
kmetijstvu. Čez leto v glavnem ni časa za razmišljanje o 
doseženih uspehih, saj je v izobilju sprotnih skrbi in dela 
tako rekoč od ranega jutra do pozne noči. 

Črto pod letošnjo letino so potegnili tudi v Kmetijskem 
kombinatu Ptuj. Kakšna je bila, nam razkriva direktor 
Kmetijstva dr. Mihael Ledinek: 

"Letošnje leto je bilo za 
kmetijstvo relativno ugodno, 
če izvzamemo lansko jesen, ki 
je vremensko nekoliko naga-
jala ozimnim posevkom. Kme-
tijski kombint P tu j je na 1.404 
hektarih pridelal 8.300 ton 
pšenice, od tega je bilo tudi 
del semenskih posevkov. Pri-
delki so bili od območja do 
območja različni, v povprečju 
pa so dosegli 5.880 kilogra-
mov na hektar . Semenski po-
sevki so bili seveda ustrezno 
višji, približno 6.300 kilogra-
mov na hektar . Prav tako 
različna po območjih je bila 
kakovost zrnja in to je seveda 
vplivalo na odkupno ceno. 
Poleg pšenice smo imeli tudi 
126 hektar jev semenskega ječ-
mena , ki je dal podoben pri-
delek kot pšenica. Koruzo 
smo pridelovali na skoraj 
1.750 hrektar j ih , dobrih 950 
hektar jev smo je namenili za 
zrnje in dosegli v povprečju 
7.606 kilogramov suhega zrnja 
na hektar . 279 hektarjev po-
sevka koruze smo namenili za 
silažo, drugo pa za pripravo 
siliranega koruznega zdroba 
za p rehrano govejih pitancev. 

S l a d k o r n a pesa pa je bila 
t is ta kme t i j ska ku l tu ra , ki 
n a m je povzroča la re la t ivno 
vel iko skrbi . N a 561 hek ta r ih 
smo je pr ide la l i v povpreč ju 
38 t isoč k i logramov na hek-
ta r , ka r ni p o d a t e k , s ka te -
r im bi se l ahko pohvali l i . 
Upoš t eva t i pa m o r a m o de-
js tvo, da j e bilo p r ece j pese 
p o s e j a n e v pesniški in pol-
skavski dol ini , k je r so neka -
t e r e nj ive za rad i spomladan -
skega dež ja in slabše s t ruk-
tu r e zeml je da le zelo nizke 
p r ide lke , smo pa na ugod-
nejš ih t leh pr idela l i tudi n ad 
48 t isoč k i logramov na hek-
tar . 

H m e l j a s m o pr idelal i ok-
oli 30 ton več kot p r e j šn j e 
le to , i m a m o ga na 149 hek-
ta r j ih in s m o dosegli skupni 
p r ide lek 263 tisoč ki logra-
mov. Z a r a d i d o b r e t ehno lo -
gije in n a m a k a n j u v kr i t ičnih 
jul i jskih d n e h smo dosegli 
pr i h m e l j u d o b r e pr idelek." 

TEDNIK: V kmetijstvu je 
žal tako, da razmeroma do-
bri pridelki niso dovolj, da 
bi bili tudi flnančni rezultati 
ugodni. Kako se torej omen-
jeni pridelki kažejo v vašem 
finančnem poslovanju? 

Dr. Ledinek: " P o s e b n a te-
žava je res zagotav l jan je 
s reds tev za f inanc i r an je p ro-
izvodnje , sa j je d e n a r v kme-
ti jstvu vezan skora j le to dni, 
pri s emensk i p ro izvodnj i še 
več. Stroški f inanc i ran ja , to-
re j obres t i , za to v dobršn i 
mer i ogroz i jo skora j opt i -
m a l n e r ezu l t a t e v količini 
p r ide lka . P o s k u š a m o se rav-
na t i čim bol j va rčno pri po-
rabi gnojil in zašči tnih sred-
stev. Reprodukc i j sk i ma te -
rial smo nabavl ja l i t akra t , ko 
smo ga d e j a n s k o po t r ebo -
vali , da so bila t ako sredstva 
vezana čim krajši čas. Kl jub 
t e m u pa s m o v dese t ih me-
secih l e tošn jega leta s a m o za 
obres t i plačal i 78 mil i jonov 
to la r j ev in takih s t roškov ni 
m o g o č e pokri t i s še t ako vi-
sokimi p r ide lk i . " 

TEDNIK: V času žetve je 
bilo precej polemik okrog 

cene pšenice, ki da je 
prenizka. Vlada je formirala 
ceno prav na osnmovi pri-
bližno takih hektarskih pri-
delkov, kut ste j ih desegli v 
Kmetijstvu KK Ptuj. Se da 
pri taki ceni pšenico pride-
lovati brez izgube? 

Dr. Ledinek: "Letošnji pri-
delek je pri takšni ceni pše-
nice v celoti pokril stroške 
pridelovanja. Seveda pa pri-
delek 5.880 kilogramov na 
hektar ni takšen, da bi zago-
tavljal še f inanciranje drugih 
potreb. Mi smo dosegli ceno 
27,88 tolarja na račun večje 
vsebnosti beljakovin in tudi na 
račun ugodne hektoli trske 
teže." 

TEDNIK: V Kmetijskem 
kombinatu nekaj zadnjih let 
posvečate pozornost tudi pri-
delavi semenske pšenice. Ali z 
doma vzgojenim semenom 
dosegate večje pridelke ali je 
ta pridelava zanimiva z vidika 
stroškov? 

Dr. Ledinek: "P r ide lava 
s e m e n a ima dva vidika: e n o 
j e t r žno -ekonomsk i vidik, saj 
j e z dode lavo pri s e m e n u do-
d a n a še d o d a t n a v rednos t . 
Pr ide lava s e m e n a pa ima tu-
di v z p o r e d n e uč inke : gre za 
večje spoš tovan je t ehno lo -
gije in bo l j p e d a n t n o de lo , ki 
počasi p o s t a j a p raksa tud i v 
pr idelavi k rušn ih žit. Pr ide-
lali smo okol i 1.700 t on se-
m e n a , d o m a ga p o r a b i m o 
slabih 300 t on . Os ta l a koli-
č ina je šla v p r o d a j o in raču-
n a m o , da je bilo s t em se-
m e n o m pose j an ih v severo-
v z h o d n e m delu Sloveni je bli-
zu 5 t isoč hek ta r j ev . Kol ikor 
i m a m o povra tn ih in formac i j , 
d a j e d o m a p r i d e l a n o s e m e 
d o b r e r ezu l t a t e v pr ide lova-
n ju k rušne pšen ice . " 

TEDNIK: Z jesensko setvi-
jo ste začeli že novo kmetij-
sko sezono. Jesen je bila vre-
mensko dokaj ugodna in se-
tev je lahko bila opravljena 
pravočasno. 

Dr. Ledinek: "Z las t i v ok-
tob ru j e bila le tos j e sen 
zares u g o d n a . Pri nas j e bilo 
p o t r e b n o pose ja t i okol i 
1.450 h e k t a r j e v pšenice , od 
tega 400 hek ta r j ev s e m e n -
ske, in dobr ih 180 hek ta j ev 
semenskega j e č m e n a . Kl jub 
u g o d n e m u v r e m e n u pa se 
zaradi ozkega ko loba r j a pri 
setvi po jav l j a jo vel ike delov-
ne konice . P o g r e š a m o n a m -
reč v m e s n o ku l tu ro , kot j e 
bila nekoč o l jna rep ica , ki j e 
omogoča l a p r avočasno pri-
p ravo zeml je . S e d a j j e po t r e -
b n o posprav l ja t i peso in 
koruzo in z a t e m tako j sejat i . 
T o ima še nega t iven vpliv na 
vsebnost s l adkor ja pri p re -
h i t ro posprav l jen i pesi , po-
leg tega pa m o r a m o v t em 
času dela t i noč in dan . Setev 
smo kl jub t e m u opravil i v 
g lavnem pravočasno . Vsi po-
sevki, tudi tisti, ki so bili 
pose jan i med 20. in 25. ok to -
b rom, so d o b r o vzklili in so 
bili do n a s t o p a z ime d o b r o 
razvit i ." 

/ . Bračič 

Poslopja nazaj h Kombinatu 
čeprav se v Ptuju radi pohvalimo z velikim številom go-
stinskih lokalov oziroma z obsežnostjo te dejavnosti, se 
kaj hitro začne zapletati, ko je potrebno postreči veliko 
število gostov naenkrat, ki tudi zahtevajo primerno kako-
vost. Na ožjem območju mestnega jedra je malo takih 
lokalov. Večina jih bolj ali manj životari, kar mestu, ki si 
veliko obeta od turizma (za zdaj le na papirju), ne more biti 
v ponos. Mesto bi to vprašanje moralo primerno rešiti. 

Na naše vprašanje o tem, kakšno strategijo ima Ptuj 
glede mestnega gostinstva, je župan dr. Luci odgovoril, 
da so še pred kratkim Imeli načrte za to področje, a jih 
sedaj ni več. Pripravljali so program obnove gostinskih 
lokalov v objektih, ki so jih dobili s pogodbo o neod-
plačnem prenosu nepremičnih kulturnih spomenikov od 
Kmetijskega kombinata Ptuj. 

Pogodbo o neodplačnem 
prenosu nepremičnih kultur-
nih spomenikov sta Kmetijski 
kombinat in mestna občina 
Ptu j sklenila 30. aprila letos. 
Prenos so svetniki sprejeli z 
velikimi pomisleki. Gre za ob-
jekte , ki so v glavnem na na-
jprivlačnejših območjih mesta. 
Z najemniki gostinskih obra-
tov v teh objektih so se želeli 
dogovoriti o tem, da lokale v 
določenem času kvalitetno 
preuredi jo , za višino vlaganj 
pa bi jih za določen čas opros-
tili plačila najemnine. 

Vmes je poseglo ustanovno 
i sodišče in v postopku za oce-

no ustavnosti in zakonitosti 
odločilo, da se drugi člen 
uredbe o metodologiji za izde-
lavo otvoritvene bilance sta-
nja, ki je določal, da mora 
pod je t j e v postopku lastnin-
skega preoblikovanja pred iz-
delavo otvoritvene bilance iz-
ločiti iz sredstev pod je t j a kul-
turne spomenike in naravne 

I znamenitost i , odpravi. Skle-
I pati je , da je Kmetijski kombi-

nat P tu j pogodbo o neodplač-
nem prenosu nepremičnih 

I kulturnih spomenikov očitno 
sklenil v bistveni zmoti. Ne-
premičnin ne bi neodplačno 
prenesel na mestno občino 

Ptuj , če uredba, ki jo je us-
tanovno sodišče odpravilo, ne 
bi določala, da mora izločiti iz 
svojih sredstev kul turne 
spomenike in naravne zna-
menitosti . Po določilih zakona 
lahko stranka zahteva raz-
veljavitev pogodbe, ki jo je 
sklenila v bistveni zmoti. Gos-
tilne Evropa, Beli križ, Rozi-
ka, Breg, Pošta in objekt stare 
Petovie (Trstenjakova 11) bo-
do tako ponovno vrnjeni 
Kombinatu in bodo vključeni 
v lastninsko bilanco podje t ja . 
Te gostilne in neka tere druge 
je Kombinat v letih 1990 in 
1991, ko je začel zaradi racio-
nalizacije krčiti oziroma ukin-
jati gostinsko dejavnost v pod-
jet ju , oddal v najem za deset 
do dvajset let svojim bivšim 
delavcem pod določenimi po-
goji in ti jih še danes izpolnju-
jejo. Nihče od najemnikov do 
sedaj ni želel prekiniti na jem-
ne pogodbe. D o prekinitve bi 
lahko prišlo, če bi kateri od 
najemnikov kršil določila na-
jemne pogodbe. Tudi sedaj , 
ko bodo objekti vrnjeni Kom-
binatu, se ne bo nič spremem-
nilo, ker se zavedajo, da so za 
te objekte sklenili na jemne 
pogodbe in da z njimi ne 
morejo čisto prosto razpola-

gati. Ko so jih predali najem-
nikom, so se ti obvezali, da 
bodo nadaljevali gostinsko de-
javnostjo, prevzeli določeno 
število zaposlenih in jih v 
naslednjih dveh letih ne smejo 
odpusti t i , če ne gre za krivdo 
delavcev, odkupili so drobni 
inventar in zaloge, v najem pa 
so vzeli prostore in opremo 
ter jih mora jo vzdrževati. 
Kmetijski kombinat pa je dol-
žan vzdrževati zunanjost ob-
jektov in strehe. V začetnem 
obdodbju je bilo nekaj nego-
dovanja zaradi najemnine, ki 
so jo določili v višini mini-
muma amortizacije osnovnih 
sredstev, ki so jih oddali v na-
jem. V nekaterih primerih je 
prišlo do povečanja zaradi 
velikega zanimanja , ki so ga 
kazali nekateri za najem. Ker 
so najemniki dobili v najem 
sorazmerno velike prostore na 
izredno dobrih lokacijah v 
mestu, so jim tudi dovolili, da 
bi v teh uredili še katero od 
spremljajočih dejavnosti , a se 
to v teh letih ni zgodilo. 

Z odda jo lokalov v že ome-
njenih šestih objektih in še na 
nekaterih drugih lokacijah so 
zaposlenost v Kmeti jskem 
kombinatu zmanjšali za več 
kot sto delavcev. Če bi prišlo 
do prekinitev najemnih po-
godb, so delavcem jamčili, da 
bi jih ponovno zaposlili v 
Kombinatu . Od gostiln so ob-
držali le restavracijo Ribič, ki 
je ena redkih elitnih lokalov v 
mestu in je tudi reprezen-
tančni lokal podje t ja . 

Glavni direktor KK Ptuj 
Slavko Er lač je povedal, da je 
sedaj pri vračanju omenjenih 
objektov prišlo do zapleta, a 
ga bodo po njegovem prepri-
čanju z mestno občino uspeš-
no rešili. Razha ja jo se glede 
" tehnike" vračanja . Pravne 
službe so namreč predlagale, 
da je po t rebna za uveljavitev 
razveljavitve pogodbe tožba. 
V naknadnih pogovorih pa so 
ugotovili, da je možen spo-
razum oziroma da mestna ob-
čina pripozna tožbeni zahte-
vek. Sedaj čakajo, da jim me-
stna občina odgovori na nji-
hovo tožbo. Zaradi lastnin-
jen ja bi radi odgovor čim prej. 

Čeprav za zdaj o prodaji teh 
objektov niso razmišljali, je 
možno, da bo kdaj v prihodno-
sti do tega prišlo. Kupci jih 

bodo pač kupili s tem bre-
menom — se pravi z najem-
niki, dokler na jemne pogodbe 
veljajo. Najbolje bi bilo, če bi 
jih kupili najemniki, Čeprav v 
najemnih pogodbah ni nič 
zapisanega o predkupnih 
pravicah. 

V Kombinatu pravijo, da 
praktično nimajo nobene 
možnosti, da bi vplivali na 
gostince v svojih objektih, da 
bi se odločili za preure jan je 
lokalov in morda za spremen-
jeno ponudbo. Najemnikom 
ne morajo očitati, da slabo 
vzdržujejo sredstva v na jemu, 
kvečjemu bi jih lahko tožili 
zaradi zamud pri plačilu na-
jemnine. Ko že govorimo o 
mestnih gostincih in o najem-
nih lokalih, pa je po t rebno 
razločevati med lokali, za ka-
tere je vložen denacionaliazci-
jski zahtevek, in tistimi, ki te-
ga bremena nimajo. Pri prvih 
je opravičilo za nevlaganje 
bolj ali manj jasno, pri drugih 
pa ne. Z a t o bi po Erlačevem 
mnenju bilo pr imerno razmiš-
ljati o tem, kako gostince le 
stimulirati, da se bodo kljub 
težavam, ki jih imajo, sicer bi 
bilo stanje drugačno, odločili 
za investicijska vlaganja. Od 
omenjenih šestih objektov sta 
v denacionalizacijskem pos-
topku objekta Beli križ in 
Breg, denacionaliazcijski pos-
topek pa teče oziroma je že 
končan za nekatere druge ob-
jekte, v katerih so bili včasih 
in so še danes gostinski obrati . 
Če bi jih oprostili plačevanja 
najemnine, bi po njegovem 
mnenju ver je tno še bolj lago-
dno živeli. Na jema v štirih ozi-
roma petih letih ni odpovedal 
nihče, na neki način tore j ob-
veznosti zmorejo plačevati pri 
očitno slabem poslovanju. To-
rej bo mesto le moralo raz-
mišljati o tem, kako naredit i 
mestno gostinstvo kvalitet-
nejše, ker se je Kombinat že 
pred leti odločil, da se iz že 
znanih razlogov ne bo več 
ukvarjal z gostinstvom. Izpol-
njeval pa bo določila najem-
nih pogodb o obnovi fasad in 
streh v objektih, kjer je imel 
včasih svoje gostilne ter so 
tudi njegova last. 

Prihodnjič se bomo o tej 
temi pogovarjali z najemniki 
oziroma nekater imi mestnimi 
gostinci. J^f^jj^ Goznik 

Lenarške novice 
GALERIJA KRAJNC — 
KULTURNO SREDIŠČE 

v soboto je bilo v galeriji 
Konrada Karajnca prijetno 
srečanje, na katerem so 
proslavili njen tretji rojstni 
dan. Ta zasebna galerija je 
postala središče kulturnega 
dogajanja, saj se je v njej 
doslej zvrstil že niz likovnih 
razstav in drugih kulturnih 
prireditev. Tudi v soboto so 
obiskovalci do zadnjega ko-
tička napolnili njene pros-
tore. V galeriji vzgajajo tudi 
mlade umetnike, saj pri-
pravljajo zanje likovno šolo. 

V soboto je Krajnc pred-
stavil javnosti lastno pro-
dukcijo oljnih slik, ki jo je 
slovesno odprl lenarški žu-
pan dr. Slavko Kramberger. 
O slikarju in njegovem delu 
je govorilS predsednica 
ZKO Lenart Marija Šauperl, 
o razstavljenih delih pa 
Adolf Pen. V prijetnem kul-
turnem programu so govorili 
o prijateljstvu, v duetu pa sta 
nastopili Tinka in Lejla. 

OBČINSKO SREČANJE 
FOLKLORNIH SKUPIN 

v Jurovskem Dolu, ki 
ima že več kot dvajsetletno 
folklorno tradicijo, je v pe-
tek potekalo prijateljsko 
srečanje otroških in odras-
lih foklornih skupin lenar-
ške občine. Številnim gle-
dalcem so se predstavile: 
folklorna skupina OŠ Cer-
kvenjak pod mentorstvom 
Rezke Kocbek, folklorna 
skupina OŠ Jurovski Dol 
pod mentorskim vodstvorn 
Cilke Neuvirt, skupina OŠ 

I Lenart pod mentorstvom 
Kristine Petovar, folklorna 

i skupina OŠ Sveta Trojica 
pod mentorstvom Milice 
Klampfer , kot gostja pa je 
nastopila foklorna skupina 
OŠ Cirkulane pod mentor-
stvom Danice Zelenik. Od 
odraslih folklornih skupin 
so nastopili ljudske pevke 
in pevci K U D Ernest 

j Golob-Peter od Svete Tro-
j jice, ki jih vodi Stanislav 
j Klampfer , folklorna skupi-

na K U D Jože Lacko iz 
Cerkvenjaka, ki jo vodi Fe-
liks Fekonja , plesalci in 
plesalke K U D Ivana Can-
karja iz Jurovskega Dola 
pod vodstvom Petra Dvor-
šaka in folklorna skupina iz 
Svete Trojice, ki jo vodi 
Milica Klampfer . 

Ob tej priložnosti sta 
predsednica Z K O Lenar t 
Mari ja Šauperl in predsed-
nik odbora za folklorno ter 
plesno dejavnost, ki deluje 
v okviru Z K O Lenart , Pe-
ter Dvoršak podelila vsem 
nastopajočim priložnostna 
priznanja. 

LUTKOVNA 
PREDSTAVA ZA 

I DEDKA MRAZA 
! Lenarška lutkovna skupi-
I na Pika bo v vseh lenarških 
I krajevnih skupnostih razve-
j selila najmlajše z lutkovno 
j predstavo Glavni petelin-
; ček, po predstavi pa pride 
• mednje tudi dedek Mraz. 
^ Občina Lenar t bo pokrila 
I stroške predstave, darila za 
1 obdarovanje otrok pa bodo 
I prispevale posamezne kra-

jevne skupnosti . MS 

Vinske teste 
približafi domaiinom 
člani projektnega sveta vlnskoturlstičnlh cest Haloze -
njihova številka je 11 — so se v ponedeljek sestali na 
četrti redni seji v Majšperku. Govorili so predvsem o 
dopolnitvah obstoječega projekta vinskih cest ter se do-
govorili, da bodo že v januarju prihodnjega leta pripravili 
svečan podpis programa in poslovnika. 

Poleg članov projektnega 
sveta iz občin Zavrč, Videm, 
Majšperk in Gorišnica so na 
sejo povabili še predstavnico 
ptujskega Obdravskega za-
voda za veterinarstvo in živi-
norejo Terezijo Meško, ki je 
med drugim dejala, da bo v 
pr ihodnje pot rebno vinskotur-
istične ceste v Halozah pribli-
žati domačinom. Poudari la je, 
da brez ljudi ni razvoja pode-
želja, kar so v zadnjem času 
pokazale izkušnje v tujini. 

Že v januar ju naj bi se pre-
gleda lotili vsi vaški odbori po 
občinah teh cest, ob tem pa je 
Janez Cafu ta iz občine Videm 
predlagal, da bi lahko vinsko 
cesto imenovali tudi cesto 
klopotcev. Doslej so po vseh 
štirih občinah že izmerili vin-

ske cest, vendar kot je bilo sli-
šatt, nekaj povezovalnih poti 
med njimi še ostaja; v prihod-
nje naj bi tudi te vrisali na 
glavno vinskoturistično cesto 
kot priključke. Predsednik 
projektnega sveta Stanislav 
Gole se je ob tem dotaknil 
predvsem vprašanja ponudbe 
ob vinskih cestah, kajti po nje-
govem mnenju je turističnih 
točk ob njih še premalo. 

Sicer pa so se na letošni 
zadnji seji člani projektnega 
sveta vinskoturistične ceste 
Haloz dogovorili, da bodo že 
v januar ju pipravili svečan 
podpis programa in poslov-
nika skupaj z župani občin 
Zavrč, Videm, Majšperk in 
Gorišnica. 

7 . Mvhorlio 



Tretja generacija ne pozna maternega jezika 
Povod za trditev, da slovensiti jezik v tujini izumira, je bil 
zakulisni dogodek, do katerega je prišlo med jesenskim 
srečanjem (martinovanju) naših zdomcev v nemškem 
Gruitnu, kjer se je zbralo kakih 400 Slovencev iz Porenja in 
notranje Vestfalije. Poleg slovenske besede je bilo tudi 
veliko slovenske glasbe. Posebej je izstopal nastop mlade 
osnovnošolke Kristine, ki je z venčkom slovenskih narodnih 
na harmoniki postavila dvorano na noge. To je vzorno in 
vredno medijske objave, sem menil, ter jo po nastopu nago-
voril v slovenskem jeziku. A sledilo je še večje pre-
senečenje, saj se je na mojo slovensko čestitko odzvala le 
z nemško vprašalnico: Bitte? Kako kruto; tako lepo je igrala 
slovenske valčke in polke, ne da bi vedela materni jezik. 
Zato sem k pogovoru povabil predvsem zdomce prve gen-
eracije, da ugotovimo, ali je to splošni pojav med Slovenci 
tretje generacije in predvsem, zakaj je tako. 

Ignac Cermin je doma iz 
Rjavcev pri Vitomarcih. V Vu-
pertalu je že skoraj 40 let, sicer 
pa je eden od ustanovnih članov 
slovenskega kulturno-športnega 
društva (SKŠD) Maribor Hil-
den: "Lepo je zmeraj, ko se Slo-
venci srečamo, in čeprav so med 
nami kar precejšnje razdalje, 
rad zahajam tudi na srečanje v 
Burschaid, Hessen, Krefield, 
tudi več kot 150 km daleč, samo 
da se srečamo, vidimo, slišimo 
in poveselimo po slovensko. Za-
poslen sem v tovarni orodja 
Belca, a sem trenutno na ča-
kanju. Čez dobro leto in pol me 
bodo verjetno dali v penzion in 
takrat se bom zagotovo vrnil v 
domovino k staršem, ki sedaj 
živijo pri Lenartu. Ko smo leta 
1973 ustanavljali SKŠD Hilden, 
nas je bilo včlanjenih le 30, da-
nes pa ima društvo že več kot 
120 članov. In še zmeraj mam je 
prav to društvo najmočnejša vez 

z domovino. Srečujemo se v 
glavnem ob nedeljah, se pogo-
varjamo, prebiramo slovenske 
časopise, tudi ptujski Tednik, in 
komentiramo razne dogodke v 
domovini. To, da nekateri otro-
ci naših otrok, torej tretja gene-
racija, ne znajo govoriti sloven-
sko, je zelo verjetno. Večino 
časa preživijo v šoli in med pri^ 
jatelji, kjer se pogovarjajo le 
nemško, doma govorijo sloven-
sko le v tistih družinah, kjer sta 
oba zakonca Slovenca. V me-
šanih zakonih pa seveda ni tako 
in zato je zelo malo verjetnosti, 
da bi se ta generacija slovenskih 
otrok znala pogovarjati v sicer 
maternem jeziku." 

Anica Mar, predsednica Slo-
venskega kulturnega društva v 
Burscheidu, sicer doma iz Brst-
ja pri Ptuju: "V našem društvu 
je okoli 70 članov. Precej jih je 
doma iz okolice Celja, veliko pa 
tudi s ptujskega in ormoškega 
območja, predvsem iz Cvetkov-
cev in Velike Nedelje. Zato ni 
naključje, da je pokrovitelj na-
šega društva občina Ormož. Žal 
nimamo stalnih društevnih pro-
storov kot Hilden. Imamo pa od 
mesta na voljo sobico, kjer se 
sestajamo v glavnem ob sobo-
tah. Mislim, da tretja generacija 
Slovencev vendarle pozna ali pa 
bi morala poznati materni jezik, 
vsaj pogovorno slovenščino, kaj-
ti naši otroci obiskujejo dopol-
nilni pouk slovenskega jezika v 
Solingenu, Ramscheidu in Huc-
kenswagnu. Tudi vsa slovenska 
društva veliko sodelujemo med 
sabo, v glavnem na športnem 
področju — v kegljanju in po-
dobno. Seveda se ob takih pri-

ložnostih med sabo pogovarja-
mo le slovensko, in če so z nami 
tudi otroci, ne vem, zakaj si ne 
bi zapomnili maternega jezika." 

Nadja Krančar-Grčar je do-
ma iz Vitanja pri Celju. V Nem-
čiji, kjer si že nekaj časa služi 
kruh, je predsednica društva 
Slovenska beseda iz Hockelhot-
na: "Prejšnji teden smo imeli je-
sensko srečanje tudi v našem 
društvu, kjer nas sicer deluje 64 
rednih članov in veliko več sim-
patizcrjev. Zame je povezovanje 
Slovencev v društvfli zelo pozi-
tivno, nič manj pa ni pomemb-
no sodelovanje med društvi v 
pokrajini Vestfalija. Dobro so-
delujemo tudi z našimi konzu-
larnimi predstavniki iz Bonna, 
saj se gospod Naberžnik rad 
udeležuje naših srečanj. Svoje 
društvene prostore imamo v 
Ratheimu, kjer nam je na voljo 
tudi dvorana za 140 ljudi in kjer 
potekajo vse naše prireditve. 
Čeprav smo med seboj precej 
oddaljeni, radi pridemo na vsa-
ko slovensko prireditev v tem 
koncu Nemčije. V našem društ-
vu smo sicer zbrani iz vse Slo-
venije, precej tudi s ptujskega 
območja; in naš prvi predsednik 
je bil Janez Majer, doma v Mar-
kovcih pri Ptuju. 

Menim, da za tretjo generaci-
jo naših otrok v Nemčiji resnično 
skrbimo slabo, saj že skoraj 6 let 
ni več slovenske šole, starši pa 
doma premalo skrbimo za to, da 
bi otroci govorili slovensko. Mir-
no lahko rečem, da tretja genera-
cija v našem kraju maternega je-
zika ne govori, zagotovo pa ga 

ne uporablja v vsakodnevnem 
komuniciranju." 

Štefan Mugerle, predsednik 
slovenskega kulturnega društva 
Lipa v Neussu, doma iz okolice 
Maribora: "Čeprav smo v Neus-
su ustanovili slovensko društvo 
šele pred petimi leti, moram 
reči, da komaj čakam vsak pe-
tek, ko imamo srečanja. Okoli 
50 članov imamo in največ nas 
je iz Štajerske, Dolenjske in Go-
renjske. Precej jih je tudi s ptuj-
skega območja. Imamo svojo 
folklorno skupino, ki jo vodi 
Darko Štamcar. Po polletnem 
premoru smo lani spet začeli s 
slovensko šolo. Po nemških za-

konih mora biti v skupini 11 
učencev, mi pa smo jih zbrali le 
od 7 do 9. Prepričan sem, da jih 
kakih 90 odstokov pozna mater-
ni jezik. Med sabo se sicer po-
govarjajo v nemščini, vendar če 
jih kaj vprašaš slovensko, dobiš 
slovenski odgovor. V moji 
družini skrbimo za to tako, da 
doma vedno govorimo slo-
vensko. Veste, šele ko otroci 
odrastejo, starši vidijo, kako na-
pako so naredili, zato tudi v slo-
venskih društvih vse bolj upo-
števamo otroke. Najbolj izrazita 
je njihova dejavnost v folklor-
nem društvu. In pred kratkim se 
je naša folklorna skupina vrnila 
z enotedenskega seminarja, ki 
je potekal v Poštarskem domu 
na Pohorju. Lani smo imeli kar 
17 različnih nastopov, naša po-, 
sebnost pa je, da so člani fol-
klorne skupine stari od 12 do 50 

let. Mlade smo morali združiti s 
starejšimi, ker drugače enostav-
no ni šlo. Sicer pa sedaj vodi 
slovenski pouk učitelj Branko 
Oman in prepričan sem, da se 
ho znanje slovenščine med 
našimi t»troki spet izboljšalo." 

Branko Oman je učitelj slo-
\ enskega pouka v Hildnu in oko-
liških krajih, kjer so pričeli novo 
slovensko šolsko sezono 27. no-
\embra: "Tukaj v Nemčiji pou-
čujem slovenski dopolnilni pouk 
/e peto leto. Določilo me je mi-
nistrstvo za šolstvo Slovenije. Do 
sedaj sem poučeval že v Krefiel-
du, Diisseldorfu in Wettru. Jese-
ni so mi obveznosti zmanjšali za 
dve šolski uri in tako poučujem 
slovenščino tudi v Hildnu. Pouk 
imamo vsak ponedeljek od 15. 
do 18. ure, razdeljen pa je v dve 
skupini; skupina od 1. do 4. raz-
reda, to je nemška osnovna šola, 
ter skupina od 5. do 10. razreda. 
Kot slovenski učitelj sem odgo-
voren nemškim šolskim oblastem 
in slovenski jezik poučujem kot 
dopolnilno dejavnost po nemških 
učnih načrtih. Jasno je, da si pri 
tem pridno pomagam s sloven-
skimi učbeniki. Vedeti je treba, 
da za Nemce poučujem tuji jezik, 
ne maternega. K pouku prihajajo 
otroci, ki slovenskega jezika 
sploh ne poznajo, in moja prva 
naloga je, da jih opismenjujem v 
maternem jeziku. V Hildnu so 
pred leti pouk slovenskega jezika 
ukinili, a na srečo smo ga sedaj v 
jeseni spet začeti. Šc to naj do-
dam, da ves pouk slovenskega 
jezika poteka v nemških šolah, 
saj ni dovoljeno poučevanje v 

prostorih kakega slovenskega 
društva. In tudi spričevala o 
obiskovanju slovenskega do-
polnilnega pouka učencem izda-
jam na nemškem formularju. 

Pri vsem tem pa je vendarle 
neka ugodnost za učence: če re-
cimo v 9. ali 10. razredu ne zmo-
rejo tujega jezika — angleščine 
ali francoščine, priznajo tudi 
oceno iz zanje tujega slo-
venskega jezika. In na vaše kon-
kretno vprašanje lahko kot 
učitelj s polno odgovornostjo 
trdim, da tretja generacija Slo-
vencev v Nemčiji ne pozna slo-
venskega jezika, saj jih moram 
povsod najprej slovensko op-

ismenjevati. Pn tem mi 
povzročajo posebne preglavice 
slovenski dialekti, ki jih govori-
jo doma v posameznih 
družinah. Trudimo se, da bi bilo 
bolje, seveda pa je trud sloven-
skih učiteljev enkrat tedensko 
po dve ali tri ure zdaleč prema-
lo. Največ lahko za svoje otroke 
naredijo starši, ki jim pripisu-
jem tudi glavno krivdo za 
takšno stanje." 

Zagotovo ta trenutek ni naj-
pomembnejše, da bi iskali krivce 
za nepoznavanje slovenščine pri 
otrocih tretje generacije naših 
rojakov. Pomembno je 
predvsem, da vzpodbudimo vse 
slovenske starše, da storijo vse 
za ohranitev maternega jezika v 
vseh generacijah Slovencev v tu-
jini. Ali se morda slovenskega je-
zika sramujejo? M. Ozmec 

Skupaj že deset let 
Ansambel Ptujskih 5 je minuli petek na osrednji slovesnosti v športni dvorani Mladika 
zaokrožil desetletnico skupnega igranja in prepevanja v ansamblu. Številnim čestitkam 
sta se pridružila tudi župan mestne občine Ptuj dr. Miroslav Luci in gorišniški župan 
Slavko Visenjak. 

Ptujskih 5 so svojo uspešno glasbeno pot začeli 
prav v sedanji občini Gorišnica, po desetih letih pa 
se lahko pohvalijo s številni nastopi doma in v tuji-
ni. Dobro jih poznajo ljubitelji narodnozabavnih 
viž, v zadnjih leti pa tudi zabavnih skladbic; mnoge 
med njimi so namreč postale uspešnice. 

Člani ansambla so skupaj s pevcema Natalijo 
in Bojanom jubilejnih deset let proslavili v družbi 
prijateljev — glasbenikov ter številnega občinstva, 
ki se je odzvalo njihovemu povabilu. Za dobre tri 
urice glasbenega programa so poskrbeli Igor in 
zlati zvoki, ansambel Franciia Zcmeta. Mlada 

pot, Prerod, Slapovi, Korado in Brendi, Moni in 
Sendi ter humorista Lojze Matjašič in Geza. 

Uspešni glasbeni poti je ansambel Ptujskih 5 
poleg mnogih nastopov in gostovanj po desetih 
letih dodal še jubilejna spominska priznanja. Tem 
priznanjem so se s čestitko pridružile tudi nekate-
re slovenske radijske hiše. In kot smo lahko slišali 
na petkovi slovesnosti, je glasbena pot Ptujskih 5 
začrtana tudi za prihodnja leta, ki jih bodo zapol-
nili z nastopi in gostovanji ter z novimi narodno-
zabavnimi vižami in zabavnimi skladbami. 

T. MoUorho 

Foto: Laura 

Konino zaietek proizvodnie 
v firmi Eme Dolane je bil prejšnji četrtek dan odprtih vrat, povezan z začetkom proizvod-
nje pokrovov za plinski rezervoar za serijsko vozilo BMW 518 turing kombi karavan, ki 
jih bodo v malih serijah izdelovali za to nemško firmo. Udeležili so se ga predstavniki 
SKB in UBK banke, ministrstva za znanost in tehnologijo, nekaterih poslovnih partnerjev 
ter občine Gorišnica. 

Od bank v Emeju pričakujejo, da jih bodo podprle z dvema milijona nemških mark kredi-
tov, kolikor potrebujejo za zagon karosernice, presernice in plastificirnice oziroma 
potrebnih tehnoloških linij. Odgovor pričakujejo še pred koncem leta. Prav tako naj bi 
se dogovorili za reprogramiranje nekaterih dosedanjih dolgov. 

i Proizvodnja pokrovov za 
plinski rezervovar je šele za-
četek udejanjanja velikih na-
črtov firme Err\e, ki se je v 

I zadnjem letu zaradi pomanj-
kanja sredstev ukvarjala pred-
vsem z razvojem za tuje part-

' nerje in preživetjem. Tre-
nutno zaposlujejo dvanajst de-
lavcev, že v pr ihodnjem letu 
pa naj bi jih bilo glede na 
elaborat do 150. Plače so red-
ne, prav tako izpolnjujejo 
druge obveznosti do zaposle-
nih. Lastnik in direktor Emil 
Mlakar pričakuje, da bo v 
petem letu po nakupu bivše 
tovarne v Dolanah in po do-
končanju gradnje dveh proiz-
vodnih hal načrtovana proiz-
vodnja le stekla. V objekte v 
Dolanah je vloženih več mili-
jonov nemških mark, kar je 
dokaz, da gre za resen pro-
jekt, pri katerem bodo part-
ner avtomobilski industriji v 
ozkih nišah, ki jih^drugi niso^ 

'sposobnF zapolniti. 

Prav tako si želijo dobro so-
delovanje z občino Gorišnica. 
Predlagali so, da naj bi bila 
ena od prihodnjih sej sveta 

občine Gorišnica v tovarni v 
Dolanah. Ob tej priložnosti 
jih bodo podrobneje seznanili 
s svojimi načrti. MG 

Odslei tudi 
Hmeztid banka 

Z odpr t jem sodobnih prostorov agencije Hmezad banke 
v prostorih bivšega bistriškega hotela Planika je dosedanja 
banka v Slovenski Bistrici dobila prvega resnejšega konku-
renta, v kratkem pa bo v neposredni soseščini Hmezad ban-
ke uredila svojo ekspozituro še Nova Ljubljanska banka. 

V slovenjebistriški agenciji Hmezad banke so sedaj zapo-
sleni štirje uslužbenci, vodja agencije pa je Adolf Kloko-
čovnik. Hmezad banka s slovenjebistriško občino sodeluje 
že nekaj časa, saj je s pomočjo prejšnjega sedeža v pisarni 
kmetijske zadruge že pred leti plasirala za 62 milijonov to-
larjev posojil kmetom. Delničarji Hmezad banke so tudi 
nekatera bistriška podjet ja , še več pa jih je med njenimi 
komitenti . Svojo pripravljenost vlaganja v ta prostor je 
Hmezad banka pokazala tudi pri sodelovanju sanacije 
Štuličevega doma pri^Treh kraljih na,PphjarjUj . . . . VT 
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Marsel - sponzor 
odbojkaric 

Ptujske odbojkarice uspeš-
no nastopajo v drugi državni 
odbojkarski ligi, kjer spadajo 
v krog ekip za napredovanje v 
višji rang tekmovanja. Za te 
uspehe so vsekakor najbolj 
zaslužni igralke, strokovni tim 
in vodstvo kluba. Da pa lahko 
delo normalno poteka, pa je 
tukaj še njihov sponzor Mar-
sel, d.o.o.. Trgovina, proizvod-
nja, uvoz — izvoz s Pobrežja 
pri Vidmu — podje t je , ki se 
ukvarja z izdelavo tekstilnih 
izdelkov, te pa tudi prodaja jo 
v trgovini Sabina v Ptuju. 

Kako je prišlo do tega, da si 
podprli ptujsko žensko odboj-
ko? Direktor Marsela Marjan 
Selinšek nam je povedal, da 
so iz želje po športu, ne na-
zadnje tudi p o promociji , po 
pogovoru s Štefanom Vrbnja-
kom prišli do sklepa, da bi 
svoj delež vložili v žensko od-
bojko. Klub se je preimenoval 
v Marsel Ptuj. Z rezultati in 
prezentaci jo je Marjan Selin-
šek zadovoljen, saj nosijo ime 
podje t ja po vsej Sloveniji. Že-
lijo pa si seveda čim višje uvr-
stitve. Zavedajo se, da bi ob 
napredovanju v višji rang tek-
movanja prišlo do večjih fi-

Marjan Selinšek 

nančnih potreb. Takrat se bo 
v pomoč moral vključiti širši 
krog sponzorjev in donatorjev. 

Doslej med sponzorjem 
Marselom in odbojkarskim 
klubom ni bilo nobenih ne-
sporazumov. Spoznanstvo so 
prevzeli v lanski tekmovalni 
sezoni in oboji računajo ter si 
želijo, da bi s tem nadaljevali, 
enako pa tudi dekleta z do-
brimi rezultati na igrišču. 

D. K. 

Ntt sllvestrov 
veier 

z bliskovito naglico se iz-
teka letošnje leto in tako smo 
vedno bližje silvestrski noči, ki 
ni čisto običajna. Lahko bi jo 
označili kot prelomno, naj-
daljšo, veselo, noro, predvsem 
pa praznično in svečano noč, 
ki jo vsak preživi po svoje. 
Nekateri kar doma v krogu 
svojih domačih ali prijateljev, 
drugi v velikih kristalnih ples-
nih dvoranah, nekateri pa 
celo v kakšnih planinskih ko-
čah. Vsem pa so skupni: za-
bava, obložene mize z dobro 
kapljico in urejen videz. 

V kakšni obleki torej zaple-
sati v novo leto? 

Skrivnost letošnjih svečanih 
oblek je prav gotovo v njihovi 
preprostosti. Enostavne ravne 
linije naj rahlo sledijo liniji 
telesa. Tiste, ki si lahko privo-
ščite gol hrbet in globok dek-
olte, to s pridom izrabite. 
Lepo oblikovan dekolte je la-
hko popolnoma dovolj na 
dolgi svečani obleki. Lahko 
pa jo popestrimo z majhnimi 
dodatki, kot so tanek proso-
jen šal, ogrlica ali jakna iz or-
ganze. Ista obleka lahko dobi 

vsakokrat drugačno podobo 
in jo s pridom izrabimo za več 
priložnosti. Dolžina ostaja 
dolga — do gležnjev ali do 
sredine kolen. Najstnice pa 
bodo prav gotovo še vedno 
navdušene^ nad vročo mini 
dolžino. Če imate široke boke 
in ozek pas, potem se izogiba-
jte tesno oprijetih oblek. 

Ban^a: črna ostaja kot reši-
tev v skrajni sili in z njo ne 
morete zgrešiti. Prav tako pa 
je lahko načrtno izbrana, saj 
vemo, da je to ban^a, ki optič-
no zoži in skrije marsikatero 
napako telesa. Če hočete bili 
opazne, se ne odrecite živo 
rdeči ali katerikoli bleščeči 
bar\'i. Saten pa bo tisti, ki do 
dal svečanemu silvestrskemu 
oblačilu "piko na I". Ne poz-
abite na pričesko in popoln 
make up. 

Zaplešite v novo leto urejeni 
in lepi, saj tudi to prispeva k 
bolj svečanemu vzdušju. 

Barbara Plaveč 

Sneženi možje - posebneži 
Prve snežinke so tudi letos naznanile, da prihaja zim-

ski čas, ki je poln skrivnosti in zabave. Še najbolj so jih 
bili veseli otroci, kajti sneg jim je pričaral zimsko veselje 
in s tem tudi otroško ustvarjalnost. Sicer pa brez nasme-
janih sneženih mož tudi letos ne bo šlo, mi smo jih v 
zadnjih dneh srečali kar veliko. 

Za prvega bi lahko rekli, da 
je kar velikan med snežaki, 
saj v višino meri skoraj šest 
metrov, pa tudi njegov 
trebušček je ogromen. 
Naredili so ga na Ptujski Gori 
na hribčku pri hiši, kjer ima 
svoj prostor tudi frizerski sa-
lon Dragica. Da je bilo zanj 
potrebnega veliko časa in 
iznadljivosti, so povedali tisti, 
ki so snežaka naredili ob 
koncu prejšnega tedna, vmes 
pa seveda poskrbeli za obilico 
zabave. Sneg so spustili kar 
zbližnjega hriba, skupaj pa so 
ga delali otroci, njihovi starši 
in bližnji sosedje. Prijetno 
srečanje pod Ptujsko Goro so 
domačini združili s "koristim" 
zimskim delom, ob našem 
obisku pa obljubili, da se 
bodo česa podobnega kdaj 
morda še spomnili. 

Z družino snežakov pa smo 
se srečali na Drstelji 27. a 
pri Stanjkovih, kjer so letos 
naredili kar pet snežakov, pa 
tudi dobrih pet uric je bilo po-
trebnih zanje. Razvrstli so jih 
od največjega sneženega 
moža tja do najmanjšega, ki 
je dobil svoje mesto na otroški 
gugalnici. Izvedeli smo, da je 
bilo zanje potrebnega kar 
veliko snega, kot nalašč pa je 
bil na razpolago na hribu ob 
hiši. Lansko zimo so snežaki 
pri Stanjkovih imeli svoj pros-
tor na domači terasi, letos po 
je bilo zanje dovolj prostora 
pred hišo. Vsi snežaki imajo 
na glavah klobučke iz gume, 
prav tako tudi gumbe, sicer 
pa so skupaj velika družina 
snežakov in jih ni težko opaziti 
ob cesti na Drsteljo. 

Tatjana Mohorko 
Fotoprafije: Diižan Sterle 

Pet možicev skupaj domuje na klancu. 

Snežak velikan s pletenko v roki. 

Za rehabilhacijo gre 
Na širšem območju Ptuja je po razpoložljivih podatkih obeh 

stavkovnih odborov (v zdravstvenem domu in splošni bol-
nišnici) stavka zdravnikov In zobozdravnikov v organizaciji 
sindikata Fides potekala nemoteno in skladno s stavkovnimi 
pravili. Čakalnice so bile bolj ali manj prazne, za obisk zdrav-
nika ali zobozdravnika so se ljudje odločali v zares nujnih pri-
merih. Povsod pa je bilo poskrbljeno za nujno pomoč, nego In 
oskrbo. 

Opozori lna stavka 
zdravnikov in zobozdravnikov 
je trajala 24 ur. Za ta čas po 
navedbah ministra za 
zdravstvo dr. Božidarja Voljča 
zdravniki niso upravičeni do 
nadomesti la v višini plače, kot 
če bi delali, ker stavkovne za-
hteve presegajo okvire zakon-
skih določb in s tem določila 
veljavnih kolektivnih pogodb. 
Stavkali bi po njegovem lahko 

j le tisti zdravniki in 
i zobozdravniki, ki so vpisani v 
I seznam stavkajočih 
] zdravnikov, drugi zaposleni v 

zdravstvenih zavodih pa so 
dolžni redno opravljati svoje 
delovne naloge. Prav tako je 
bilo ministrovo navodilo di-
rektorjem javnih zdravstvenih 
zavodov, da na dan stavke naj 
ne bi odobravali dopustov. 

STAVKA POVEZALA 
ZDRAVNIKE 

č e p r a v se je pred stavko na 
veliko razglašalo, da bodo 
zdravniki iz drugih sindikatov 
na dan stavke delali, se to ni 
zgodilo. V bolnišnici je od 45 
zdravnikov v Fides včlanjenih 
23, v stavko pa so se vključili 
vsi, ki so bili 14. decembra na 
delovnih mestih, razen enega. 
V zdravstvenem domu jih je 
od 45 pri.sotnih stavkalo 42. 
Oba stavkovna odbora sta v 
celoti tudi podprla pet stavk-
ovnih zahtev - poleg štirih, ki 
so bolj ali manj vezane na re-
habilitacijo zdravniškega pok-
lica, še peto, ki zadeva večje 
vključevanje zdravnikov v 
upravljanje v zdravstvu. 

Po oceni republiškega od-
bora Fidesa je stavka uspela, 
to pa še ne pomeni, da 
splošne stavke 3. januar ja ne 
bo. Odločitev o tem bodo 
sprejeli v teh dneh, vse pa je 
odvisno od nadaljnjih pogo-
vorov oziroma od reševanja 
stavkovnih zahtev. 

Splošna stavka bo po pred-
videnem scenariju potekala v 
zdravstvenih domovih kot ad-
ministrativna stavka, v 
bolnišnicah pa kot zavračanje 
nadurnega dela. V adminis-
trativni stavki zdravniki 
pregledujejo bolnike kot sicer, 
ne izdajajo pa potrdila o 
zdravstveno upravičeni od-
stotnosti z dela, napotnic za 
zdravniško komisijo za po-
daljšanje bolniškega staleža 
nad 30 dni, napotnic za 
potrebe invalidske komisije, 
ne pišejo obrazca za predsta-
vitev pacienta senatu invalid-
ske komisije, zdravniških 
spričeval in potrdil , 
zdravniških potrdil na zahtevo 
odvetnikov, sodišč, delodajal-
cev, policije in podobno. Vsa 
omenjena potrdila in obrazce 
bodo pacienti dobili po koncu 
stavke. Na kratko povedano: 
med splošno stavko zdravniki 
zdravijo kot ponavadi, le da 
ne opravljajo drugih 
pooblastil, ki jim jih nalagajo 
država, zavod za zdravstveno 
zavarovanje ali bolnik sam. 

Zavračanje nadurnega dela 
je oblika stavke za bolnišnične 
ustanove. Zdravniki bodo de-
lali le z zakonom določenih 40 
ur, kar pa ne pomeni, da bodo 
bolnikom odrekali pravice do 
nujne oskrbe v popoldanskem 
času ali ponoči. Spre jemanje 
bolnikov v bolnišnice za pro-
gramsko nenujne operaci je se 
bo zmanjšalo, prav tako se bo 
zmanjšalo Število vnaprej 
naročenih pregledov. Čakalna 
doba za operacije in preglede 
se bo podaljšala. 

V interesu zdravnikov, 
predvsem pa bolnikov lahko 
pričakujemo, da bodo odgo-
vorni skladno z možnostmi 
prisluhnili zdravniškim za-
htevam, saj ti najdlje od vseh 
v slovenski družbi čakajo na 

i rešitev svojega statusa. 
MG 

Družabnost še živi 
Krajevna skupnost Lesko-

vec v občini Videm, ki meji s 
sosednjo republiko Hrvaško v 
dolžini 7,5 km z mejnim pre-
hodom Gradišče in kjer vas v 
križišču s cesto Podlehnik-
Cvetlin še vedno pozdravijo 
skrbno vzdrževani proti tank-
ovski "ježi", je bila v zadnjih 
tednih in mesecih prizorišče 
zelo lepih, že skoraj pozablje-
nih dogodkov, ki so nekoč ta 
kraj močn povezovali in bili 
njegova identi teta, saj so se 
ljudje združevali, da so lažje 
prenašali breme, ki je bilo nalo-
ženo haloškemu človeku. Ob 
različnih dogodkih so zasijali 
že skoraj pozabljeni običaji in 
navade ter različni pozabljeni 
predmeti , ki so bili nekoč del 
vsakdanjega življenja 

28. oktobra je bila občinska 
gasilska vaja, ki so si jo zraven 
županov občine Videm in 
Zavrč, republiških poslancev 

g. Berliča in g. Kopšeta ter 
funkcionarjev G Z Ptuj ogle-
dali številni drugi krajani. Ob 
tem je župan odprl v gasil-
skem domu Leskovec razstavo 
dobrotami, ki jo je pripravil 
aktiv kmečkih žensk, ter pri-
pomočkov za delo v Halozah, 
učenci osnovne šole pa so se 
predtavili z risbami in izdelki 
o trgatvi. 

28. novembra pa so se zbra-
le članice aktiva kmečkih 
žensk in spletle v gasilskem 
domu adventne venčke ter jih 
podarile krajevni skupnosti 
Leskovec, občini Videm, farni 
cerkvi, trgovini Leska in os-
novni šoli, vsaka pa je nare-
dila enega še zase. Teden dni 
kasneje je aktiv kmečkih 
žensk organiziral v šoli kuhar-
ski tečaj, sredi decembra pa še 
en večdnevni kuharski tečaj. 

lanho Kozel 

Udeleženke kuharskega tečaja, nasmejane ob pripravljenih do-
brotah. 



KAJ MISLIMO 
DEMOKRATI PTUJA 

Očitno je človek kljub svo-
jemu umu neznansko nespa-
meten, neumen, celo nor ter 
ne bo nikoli doumel najos-
novnejšega bistva politike. 
Vsaj meni se zdi tako. Vem, 
da nihče ni spoznal vse res-
nice, zato se lahko brez sramu 
postavim v vrsto z vsemi tis-
timi, ki čakajo na razodetje: 
kaj je in kaj ni res. 

Gre namreč za to, da se 
nam zdi, da se vse spreminja, 
v resnici pa le vse ostaja, tako 
v življenju kot v politiki. 

Dolgo sem bil namreč pre-
pričan, da je politik resen 
človek, ki se zaveda, da ga za 
eno roko drži pravo, z drugi 
Pa je priklenjen na ekonom-
ske zakonitosti. 

Ko ste, gospodje svetniki, 
sprejeli odlok o izdajanju 
javnega glasila Ptujčan (o tem 
ga. M.G. v Tedniku, 7. dec.) 
ste pokazali, da želite imeti 
pri svojem delovanju proste 
roke, če ne še kaj več. Pravite, 
da ste se odločili za hiter pos-
topek sprejemanja odloka 
zato, ker se želite ob novem 
letu kvalitetneje kot doslej 
predstaviti občanom. Razlog 
je zelo tehten, saj je od vaše 
predstavitve, ta je bila namreč 
ob volitvah lani, minilo na-
tanko eno leto. Takrat je bila 
vaša predstavitev dovolj kva-
litetna, da ste bili izvoljeni. 
Močno pa dvomim o tem, da 
imajo ljudje tako slab spomin, 
da bi ga bilo potrebno vsako 
leto, če že ne mesec, obnoviti. 

Nadaljevali ste z željo, da 
občani v glasilu ne bi smeli 
izražati sovjih mnenj. Kar pa 
na srečo ni obveljalo. Saj je 
tako absurdno, da ni vredno 
nobenega komentarja. 

Tudi postavitev neke loč-
nice, kdo naj ima pravico ob-
javljati, je protiustavna, saj 
ima vsakdo pravico razprav-
ljati o javnih zadevah, posebej 
pa mu to ne sme biti prik-
rajšano v javnih občilih. Emil 
Mesarič meni, da naj bi imeli 
namesto Časopisa službo za 
stike z javnostjo. Pa ja niste 
mislili nekega novega zavoda, 
ki bi od oddelka do oddelka 
po upravi zbiral podatke, 
priložil sklepe in odloke mest-
nega sklepa, sklical vsak teden 
tiskovno konferenco in vesolj-
nemu ljudstvu obrazložil, kaj 
je novega na Mestnem trgu 1. 
Vi osebno ste dolžni izpoln-
jevati voljo svojih volilcev, se 
za njihove interese boriti in z 
njimi biti v stalnem stiku. Če 
ni tako, ste do volilcev ne-
pošteni. 

Narobe je nekaj tudi s po-
štenjem, če svetnik izjavi, da 
je mestna občina za uradne 
objave v Tedniku porabila šti-
ri milijone tolarjev, avtorica 
M.G. pa piše, da je tega de-
narja za polovico manj. Kakš-
na je v resnici evidenca odli-
vov oziroma prilivov denarnih 
sredstev? 

Svoje k resnici je dodal tudi 
svetnik, ki bi namenil več 
sredstev publiciranju ali celo 
snemanju sej. Franc Milošič je 
v svojem članku Politična kri-
la nad vesoljnim ljudstvom za-
pisal, da anonimnost boli in 
peče. 

Prav je imel: boli, bolelo bo 
pa tudi nas davkoplačevalce, 
ko bomo za rebalans prora-
čuna primaknili 224 milionov 
tolarjev, od katerih jih bo 
sedem namenjenih Ptujčanu. 
Bojim se, da pa so to že stro-
ški predvolilne kampanje, ki 
ne bodo prikazani na nobe-
nem računu. 

Račun posebne vrste pa bo 
objava razpisa za urednika 
Ptujčana: ta mora imeti: vi-
sokošolsko izobrazbo (družbo-
slovne smeri); mora biti ne-
zaposlen. 

Sem nor ali se mi v glavi 
vrti? Kaj pa Vam, občani? 

Uredništvu Ptujčana predla-
gam, da natisnete en izvod 
Ptujčana manj, ker ga na naslov 
Ignac VrltovšeU, Nova vas 34, 

tli potrebno oAposlali. 

DEMOKRATI PTUJA 
NA VOGALU 
TEDNIKOVE OKROGLE 
MIZE »KULTURA, 
RAZPETA MED 
POLTIKO IN 
DENARJEM« 

Navaditi se bomo morali na 
različnost, izkoristiti pa tudi 
enakopravnost, da uveljavimo 
svojo drugačnost. 

Neodgovorno se mi zdi, da se 
ne bi opredelili do izjave Borisa 
Miočinoviča, objavljene v Ted-
niku 30. november 1995, stran 
6, ker je gospod o političnih 
strankah dobesedno izjavil: "To 
so amaterska združenja, ki bi 
rada prišla na oblast. Ne razu-
mejo se ne na gledališče ne na 
cesto, na nič." 

Gospodu ni jasno, da je izho-
dišče vse naše družbene pre-
nove vsebovano v Majniški de-
klaraciji, ki kot temelj politike 
izpostavlja Slovenijo kot samo-
stojno državo, organizirano kot 
parlamentarno demokracijo. 
Bistvo demokracije pa je soraz-
merno porazdeljena družbena 
moč med vse člane družbe ter 
tak sistem organiziranosti dr-
žavne zgradbe, ki bo zagotavljal 
potreben vpliv na družbena do-
gajanja vsem državljanom, ki si 
to žele. 

Vse to je na normativni ravni 
bolj ali manj doseženo. S spre-
jetjem ustave in zakonov, med 
njimi zakona o političnih stran-

kah in zakona o volitvah, smo 
porazdelili družbeno moč, ne 
popolnoma idealno, toliko pa, 
da je omogočen vpliv na druž-
bena dogajanja vsem, ki imajo 
interes. 

Politične stranke imajo pri 
tem z ustavo določeno vlogo, 
kar je sploh pogoj, da sedanja 
ustavna ureditev deluje. Brez 
strank v parlamentarni demo-
kraciji ne gre, drugo je, koliko 
tem strankam zaupamo. 

Na prvi pogled so naše stran-
ke res amaterska združenja, re-
snica pa je daleč od te trditve. 
Stranke, ki naj bi predstavljale 
svoje volilce, so se večinoma 
spremenile v zaprte oligarhične 
strukture strankarskih veljakov, 
ki tekmujejo med seboj za pozi-
cije in jih delijo kot svoj plen 
med lastne pripadnike. Zato se 
tudi ne odloča na temelju argu-
mentov, pač pa na podlagi po-
prej doseženega dogovora med 
temi oligarhijami. Takšno delo-
vanje in organizacija strank nis-
ta v skladu z njihovo ustavno 
vlogo. 

Politična stranka je skupina 
ljudi, ki se organizira po zako-
nu. Druži jih program, ki je 
skladen z ustavo. 

Če si je strankam uspelo na-
deti videz amaterskih združenj, 
potem je čas, ko bomo zamenja-
li parlamentarizem z vladavino 
oligarhije, zelo blizu. 

Mogoče je že tu. 
Ing. Bojan Hojnih 

2a OZ DS 

BELI STAVKI OB ROB 
Ko smo v četrtek, 14. decem-

bra, stavkali zdravniki in zo-
bozdravniki Slovenije, sem ob-
čutil, da je naše človeško in pro-
fesionalno dostojanstvo močno 
poteptano. Nikakor ne morem 
razumeti, da se moramo zdrav-
niki, ki smo za opravljanje tega 
poklica potebovali nekateri 18, 
specialisti pa kar 22 let šolanja 
in napornega študija in ki iz 
dneva v dan izgorevamo v svo-

jem humanem delu, za svojo 
veljavo in ustrezno vrednotenje 
boriti na tako primitiven način. 

Prejšnji oblastniki so zdrav-
nikom naredili veliko škode in 
so nas degradirali na nivo 
mezdnih delavcev. Pričakovali 
pa smo, da bodo novi oblastniki 
v demokratični Sloveniji tudi 
nam popravili storjene krivice 
in izboljšali naš status. Pa smo 
se žal pošteno ušteli. 

Moti in prizadene nas, ker je 
nekaterim intelektualnim pokli-
cem nova oblast vendarle po-
pravila tudi gmotni položaj, kot 
sodnikom, farmacevtom, odvet-
nikom, notarjem, delno tudi 
profesorjem, da o politikih 
sploh ne govorimo. Le zdravniki 
moramo še kar naprej delati na 
etični pogon, le plačilo borih 
500 - 600 SIT na uro. 

Ob minuli stavki je lahko 
močno sram vse vladine veljake. 

ki tako ponižujoče še kar naprej 
obravnavajo strokovnjake v 
zdravstvu. Ti pa se po strokov-
nih dosežkih lahko primerjajo s 
kolegi v razvitih evropskih drža-
vah, kjer je poklic zdravnika ug-
leden in zelo cenjen. 

Dobro se zavedamo, da po-
polna prekinitev dela za zdrav-
nike sploh ni izvedljiva. Ali tega 
naši oblastniki res nočejo ra-
zumeti ali pa ravno zato, ker se 
tudi oni tega dobro zavedajo, še 
vedno ne storijo za nas, kar bi 
morali in kar bi bilo od njih 
pošteno. 

Želimo si, da bi naša vlada, 
ministrstvo za zdravstvo in vsa 
naša prenovljena družba po mi-
nulem žalostnem dogodku 
končno le priznali veljavo in po-
men zdravnikovega dela. Iskre-
no si želim, da nam nikoli več 
ne bi bilo treba stavkati. 

Jr. A. PJaninšeU 

Obiinski svet ima 
predsednika 

v četrtek, 14. decembra, so se destrniško-trnovski svet-
niki sestali na nadaljevanju 11. seje. Udeležilo se je je samo 
devet svetnikov, kajti trnovski so bili neupravičeno odsotni. 

Ponovno so se pogovarjali o sredstvih, ki jih država na-
menja za ureditev sedeža občine, in sprejeli sklep, da se 
sredstva razdelijo po glavi, s tem da občina krije KS 
Trnovska vas nastale stroške, ki jih je imela z ureditvijo 
sedeža občine. Po šestih mesecih je svetnikom ponovno us-
pelo izvoliti predsednika občinskega sveta, vendar samo za 
dobo 6 mesecev. Predsednik je postal dosedanji podpred-
sednik Venčeslav Kramberger iz stranke SDSS. Dali so tudi 
soglasje k imenovanju Lidije Majnik za ravnateljico 
Knjižnice Ivana Potrča v Ptuju. Firmi Gumi-Tek, d.o.o., iz 
Janežovcev so izdali soglasje za izgradnjo bencinske 
črpalke in sprejeli slep o nakupu občinskega avtomobila v 
vrednosti do 2,5 milijona tolarjev. Imenovali so inventurno 
komisijo za popis osnovnih sredstev in drobnega inventarja. 

Ob koncu seje so nazdravili s kozarcem vina in si zaželeli 
srečno 1996. Zma^o Šalamun 





^ Kuharski nasveti 
SADNI KOLAČI 

Podlaga za sadm- kolače je 
umešano testo. Da bi se nam 
umešano pecivo posrečilo, mo-
ramo testo s celimi jajci ali sa-
mo z rumenjaki temeljito pre-
mešati. Velja pravilo: čim dlje 
mešaš, tem boljše bo pecivo. 
Najprej penasto umešamo ma-
ščobo in sladkor ter jajca. Mas-
lo ali margarina mora imeti sob-
no temparaturo. Mešamo pri-
bližno 3 do 5 minut. Ta penasta 
zmes je izvrstna podlaga za 
moko in težje dodatke, kot so 
orehi ali suho sadje. Trdi sneg 
beljakov umešamo na koncu v 
že narejeno maso. Umešano te-
sto sicer ni tako občutljivo kot 
biskvitno, vendar moramo vse 
dodatke dodati kljub vsemu 
previdno. Uporaba električnega 
mešalnika, pripravo testa zelo 
poenostavi. 

Količine sestavin so odvisne 
od recepta, temeljijo pa na 
standardnih količinah klasične-
ga kolača, za katerega vedno 
uporabimo enako težo surovega 
masla, sladkorja, jajc in moke. 
Mnoga umešana testa lepše na-
rastejo, če jih zrahljamo z pecil-
nim praškom ali jedilno sodo. 
Če pa dodamo še mleko, je te-
sto mehkejše. 

Umešanih test navadno ne 
oblagamo in ne krasimo tako 
kot biskvitna. Pečen kolač po-
tresemo le s sladkorjem ali tan-
ko prelijemo s sladkornim preli-
vom. Sadnih kolačev ne oblaga-
mo in ne glaziramo, razen za 
slovesne priložnosti, kot so 
božič ali poroke. 

Sadni kolači dobijo z rjavim 
sladkorjem, alkoholom in začim-
bami lepo barvo in svojstven 
okus. Razen tega poznamo tudi 
svetle inačice sadnih kolačev s 
sultaninami ali kandiranimi košč-
ki ananasa ali podobnega sadja. 

Sadne kolače pečemo zmeraj 
pri enakomerni temperaturi, ki 
je nekoliko nižja kot pri peki 
drugega peciva, in sicer pečemo 
pri temperaturi od 150-170°C. 

Peka lahko traja tudi več ur. 
Čvrsti skorji se izognemo tako, 
da pekač obložimo z več plastmi 
papirja. Ti kolači radi na zgornji 
strani hitro porjavijo, zato jih 
med peko skoraj vedno pokriva-
mo z alufolijo. Preizkus, ali je 
kolač že pečen, je nekoliko tež-
ji, saj je palčka, ki jo zabodemo 
v sredino, lahko vlažna od sad-
ja, vendar koščki testa ne smejo 
ostati na njej. Da se prepriča-
mo, ali je kolač pečen, moramo 
preizkusti na več krajih. 

Suho sadje in kandirano sad-
je za sadne kolače pripravimo 
tako, da rozine in korinte pre-
beremo in odstranimo peclje. 
Prelijemo jih z vrelo vodo in 
pustimo. Mlačne sadeže odcedi-
mo in dobro posušimo. Če jih 
ne posušimo dovolj, se med 
peko počasi usedajo na dno 
kolača. Od kandiranega sadje 
izberemo večje koščke, ker ima-
jo izrazitejši okus. V vreli vodi 
jih zmehčamo, da se raztopi 
kristalizirana plast, potem odce-
dimo. Sadeže grobo sesekljamo 

in te koščke ponovno mehčamo 
v vodi. Sadje posušimo s ku-
hinjskim papirjem in nekoliko 
potresemo z moko. Za potre-
sanje kandiranega sadje upo-
rabljamo natehtano moko. 

Bogate sadne kolače speče-
mo vsaj tri tedne prej, kot jih 
uporabimo, da se izpopolni nji-
hova aroma. Kot izrazito trajno 
pecivo ostanejo sveži, če so 
ustrezno shranjeni, tudi leto 
dni. Kolač zavijemo v tanek 
bombažni prtič, ki smo ga 
namočili z madeiro, sherryjem 
ali vinjakom, dodamo pol jabol-
ka, ki bo ohranjalo vlažnost, in 
ga nepredušno zapremo v škat-
lo. Priporočljivo je, da kolač 
občasno poškropimo z alkoho-
lom. 

Najbolj znani sadni kolači so: 
kolač treh kraljev — tega pri-
pravimo s korintami, citrona-
tom, mandeljni in vinjakom; 
čajni kolač s korinatmi, citrona-
tom, obložen z marcipanom; 
škofov kolač, tega pripravimo s 
citronatom, mandeljni pistacija-

mi, figami in rozinami ter košč-
ki čokolade; svetli sadni kolač 
pripravimo s kandiranim koščki 
ananasa in mandelji. To je le 
peščica najbolj znanih. Pri sad-
nih kolačih lahko brez skrbi za-
menjujete dodatke v enakih 
količinah torej, rozine, man-
deljne itd., če imate dobro raz-
merje med moko sladkorjem, 
jajci in maslom. 

KVAŠENI SADNI KOLAČ 

Potrebujemo: 
— 60 dag moke (mehke) 
— 45 g kvasa 
— 1181 mleka 
— 261 dag masla ali margarine 
— 1 jajce 
— 10 dag sladkorja 
— 1 vaniljin sladkor 
— 1 dag soli, mleti cimet 

(ščep), limonina lupina, 
kardamom (šČep) 

— 15 dag aranzinov 
(začirnbnih ) 

— 15 dag citronala 
— 10 dag rozin (v rumu 

namočenih) 
— 5 dag lešnikov 
— margarina za pekač 

Moko ogrejemo na sobno 
temparaturo , naredimo manj-
šo vdolbinico, vanjo vlijemo 
mleko, v mleko razdrobimo 
kvas in pustimo, da vzhaja. 
Nato dodamo maslo, jajca in 
sladkor ter začimbe, sesek-
ljane aranzine, citronat in v 
rumu namočene rozine ter 
grobo sesekljane in olupljene 
lešnike. Na hitro ugnetemo 
testo in ga na pomokani deski 
na debelo razvaljamo, nato pa 
zavijemo z obeh strani proti 
sredini, tako da je ena polo-
vica debelejša. Lahko pa obli-
kujete podolgovato štruco. 
Testo položimo v dobro po-
maščen pekač in pečemo pri 
temperatur i 150°C 50 minut. 
Še toplega premažemo z mas-
lom, mlačnega pa potresemo s 
sladkorjem v prahu. 

Veliko uspeha pri pripravi 
vam želim. 

•o- Nada Pignar, 
učiteljica kuharstva 

V SA1)NF:M VRTU letino 
končujemo z obiranjem pri-
delka, ki dozori poslednji. V 
naših talnih in podnebnih raz-
merah je to nešplja, ki dozori 
pozno v jeseni, običajno ko-
nec oktobra ali v začetku no-
vembra. Njeni plodovi dose-
žejo drevesno zrelost šele z 
odpadanjem listja, užitno zre-
li pa postanejo 4 do 6 tednov 
po obiranju, i<o zmedenijo. 

Nešplja je dobro znana 
prastara sadna rastlina, ki jo 
divjo najdemo skoraj v vseh 
listnatih gozdovih, požlaht-
njene iz nje izhajajoče različ-
ne zelo dobre sorte pa pri nas 
niso tako razširjene, kot bi 
pričakovali. Njeni plodovi ni-
so trpežni, v skladišču so ne-
obstojni, tudi praktične upo-
rabnosti za predelavo nimajo, 
nekaterim tudi okus ne ustre-
za, zato ji ne pripisujejo po-
sebnega^ gospodarskega po-
mena. Čeprav torej nima ne-
ke tržne vrednosti, pa je iz 
prehrambnega stališča in za-
radi svoje zdravilnosti vredna 
večje pozornosti. Plod vsebu-
je poleg sladkorja, organskih 
kislin, beljakovin, pektina in 
tanina še precej vrst vitami-
nov ter aromatičnih in rud-
ninskih snovi. V zdravilstvu 
izboljšuje prebavo, zdravi in 
blaži razna vnetja v ustni vot-
lini, pečke pa so zdravilo pro-
ti odlivu krvi in za lažje 
izločanje soli sečne kisline. 

Drevo nešpije je podobno 
jablani. Začetna vzgoja kroš-
nje je enaka jablanovi, pri sta-
rejšem drevesu pa le redčimo 
veje, ki krošnjo zgoščujejo in 
zasenčujejo, sicer pa ne 
zahteva posebne nege in 
vzgoje. Najbolje uspeva na 
sončni in zavetni legi, prenaša 
pa tudi delno senco. Uspeva v 
različnih tleh, le preveč apne-
na, kisla in slabo odcedna tla 
ji ne ustrezajo. Njena največja 
vrednost pa je v tem, da je 
skoraj popolnoma odporna 
proti vsem rastlinskim glivič-
nim in bakterijskim boleznim, 
ne lotijo se je rastlinski škod-
ljivci, pa tudi voluharji in zaj-
ci jo puste pri miru. 

Pozimi, ko načrtujemo ob-
novo sadnega vrta, namenimo 
eno sadilno mesto nešplji. Z 
njo si bomo popestrili izbor 
sadja iz domačega vrta, njena 
skromna rast in oblika dreve-
sne krošnje, prelep cvet 
spomladi in barvito listje do 
pozne jeseni pa so še dodaten 
okras bivalnega okolja. Po-
sebno pozornost pa si zasluži 
plod, ki ga je mogoče pridela-
ti brez vsakih kemičnih pri-
pravkov, škropiv in gnojil. Za 
sadilno sezono 1995/96 je 
nešpljevih sadik pri drevesni-
čarjih dovolj. 

OKRASNI VRT, ki nam je 
med letom lepšal zeleno okol-
je, sedaj pod snežno odejo 
miruje in si nabira^ moči za 
novo vegetacijo. Čeprav v 
njem sedaj ne moremo nare-
zati cvetja, da bi si z njim ob 
zimskih prazničnih dneh 
okrasili dom, pa je vendarle 
že primeren čas, da si 
narežemo vejice forsitije, 
breskve, češnje, ive, leske in 
podobnih okrasnih drevnin za 
zimski šopek. 

Kdaj in kako režemo br-
stične vejice za zimski šopek? 
Zgodnja rez, dokler drevnin 
ni zajela prva zimska zmrzal, 
ni primerna. Takšne pred zi-
mo narezane vejice ob silje-
nju v notranjih prostorih ne 

zacveto enakomerno in 
polnocvetno. Drevnine so pri-
rodno tako naravnane, da 
morajo pred ponovno vegeta-
cijo preživeti dobo mirovanja 
in zimske zmrzali, ob kateri 
se les in brstje utrdijo in pri-
pravijo za novo rast. To ob-
dobje mirovanja so letos že 
preživele, zato je že primeren 
čas za rezanje vej za zimski 
šopek. 

K rezi pristopimo strokov-
no, saj bi lomljenje in trganje 
vejic imelo za drevo in njen 
videz nepopravljivo škodo. Iz-
rezujemo veje, ki ne bodo 
imele škode za vzgojno obliko 
ali rodnost, to je pregoste, tis-
te, ki se zasenčujejo ali pa so 
se glede na vzgojno obliko 
drevesne krošnje napačno 
usmerile. Vejice za zimski šo-
pek režemo z ostrim rezilom 
postrani, tako da bo rezilna 
ploskev v primerjavi s preme-
rom vejice velika v razmerju 
1:2. Če bi bila pravokotna na 
dolžino vejice, je površina 
majhna, in če bi bile celice na 
rezilni ploskvi zmečkane, bi 
bila sesalna moč vejic v šopku 
slabša, kar je za dober razvoj 
in razcvet zimskega šopka po-
membno. Narezane vejice 
vložimo v vazo ali podobno 
posodo in jih namestimo na 
svetel prostor s stalno toploto 
med 18 do 20°C. 

V ZELENJAVNEM VRTU, 
pa tudi v zimski shrambi iz 
dneva v dan bolj kopnijo pri-
delki zelenjave in zelišč, ki 
smo jih sveže hranili za doda-
tek k raznim jedem. Izvrstno 
nadomestilo za porabljena 
zelišča je vrtna kreša, ki jo 
lahko za sprotne potrebe v 
gospodinjstvu pridelamo kar 
doma v cvetličnem lončku na 
kuhinjskem oknu. Sejemo jo v 
plitve posode, napolnjene z 
vrtno zemljo, kompostnico ali 
zemljo za lončnice. Setev naj 
bo tako gosta, da seme 
zemljo skoraj zakrije. Pokrije-
mo ga z 2 do 3 cm debelo 
plastjo humozne zemlje, da bi 
iz kaleče rastline pri prodi-
ranju iz zemlje odpadla se-
menska lupina. Posevek zali-
jemo z mlačno vodo, posodo 
pa postavimo na sončno stran 
stanovanja. Pri 8°C kreša 
vzkali že šesti dan po setvi, 
najhitreje pa raste pri 15°C, 
vendar jo je pri višji tempera-
turi potrebno pogosteje zali-
vati, tedaj pa jo rada napade 
plesen. Režemo jo, ko so 
rastlijie visoke 6 do 10 cm. 

Kreši dajejo prijeten svež 
grenkobni okus eterična in 
gorčična olja. Vsebuje vita-
mine C, Bi in provitamin A 
ter več koristnih mineralov. 
Uporabljamo jo kot dodatek 
.svežim solatam, raznim na-
mazom in prikuham. Ima več-
stransko zdravilno vrednost 
pri prebavnih motnjah, pripo-
ročljiva je pri zdravljenju pre-
hladov in lajša izkašljevanje, 
zmanjšuje zobno gnilobo, v 
kozmetiki pa jo uporabljamo 
za čiščenje kože. 

Po biokoledarju je pri-
poročljivo sejati in saditi 
rastline, ki jih pridelujemo 
zaradi lista, 21. in od 27. do 
30. decembra, zaradi kore-
nike od 16. do 18. ter 24. in 
25. decembra, zaradi plodov 
22. in 23. ter 30. in 31. de-
cembra ter zaradi cveta in 
vrtna zelišča 19. ter od 25. do 
27. decembra. 

Miran Glušič, ing.agr. 

KRVODAJALCI 
5. DECEMBER — Slavko Arnejčič, Gorenjski Vrh 8, 

Zavrč; Alojz Horvat, Juršinci 77; Terezija Zebec, Hras-
tovec 26/a, Zavrč; Ivanka Faj far , Turški Vrh 17, Zavrč; 
Silvo Furman, Gorenjski Vrh 30, Zavrč; Janko Petek, Tru-
barjeva 9, Ptuj; Jože Topolovec, Jablovec 39, Podlehnik. 

7. DECEMBER — Slavko Arklinič, Markovci 67/f; Janez 
Muhič, Bukovci 63, Markovci; Milan Slavinec, Orešje 140, 
Ptuj; Mari ja Kramberger , Prešernova 25, Ptuj; Danica 
Malek, Krčevina pri Vurbergu; Roman Kociper, Videm pri 
Ptuju 13; Duško Brvar, Planinčevih 17, Miklavž; Silvo Gor-
janc, Zlatoličje 70, Starše; Stanko Libman, Šercerjeve bri-
gade 5, Maribor; Igor Lah, Pongrce 32, Cirkovce; Ivan Bru-
men, Moškanjci 113; Milan Nedeljko, Ul. 1. maja 1, Ptuj; 
Ivan Sagi^ in , Brunšvik 68, Rače. . 

Nagradno lurislično vprašanje 
Ptuj in okolica živita v priča-

kovanju novega leta. Odela sta 
se v praznično obleko. Tisti, ki 
ne bodo silvestrovali v bližnjih 
lokalih, bodo kot že nekaj let 
doslej lahko na Mestnem trgu. 
Upajmo, da bodo organizatorji 
poskrbeli tudi za dovolj kvali-
tetno ponudbo hrane in pijače. 
Tradicionalni ognjemet bo ob 
enih zjutraj. 

Rubrika Nagradno turistično 
vprašanje bo ob svetovnem dne-
vu turističnih vodnikov 21. fe-
bruarja 1996 praznovala peto 
obletnico. S srečkom Lovren-
čičem iz Pokrajin.skega muzeja, s 
katerim rubriko pripravljamo, se 

dogovarjamo, da bi takrat orga-
nizirali tudi veliko srečanje ozi-
roma izlet nagrajenih reševalcev 
v letu 1995. 

Zadnjo nagrado v tem letu 
bo prejela Brigita Kumer iz Pri-
stave 8/a, 62282 Cirkulane, ki ji 
je žreb že drugič v tem letu na-
menil nagrado. Čestitamo! Pra-
vilen odgovor se glasi: zaščitna 
znamka slovenskih vin je bila 
prvič uporabljena v letu 1969. 

Zadnje nagradno turistično 
vprašanje v tem letu je vabljivo 
tudi zaradi bogatejše nagrade 
kot običajno. Nagrajenec oziro-
ma nagrajenka bo poleg nagra-
de Pokrajinskega muzeja prejel 

nagrado grajske kavarne Brigite 
Miško, in sicer pijačo po izbiri 
za pet oseb. Vprašanje pa je: 

Koliko let je odprta grajska ka-
varna na ptujskem gradu — pet, 
štiri ali tri? 

Puberteta 
Rekli smo, da je ovira velik-

okrat v mladostniku samem. 
Zaradi avtoritativne, na stra-
hu sloneče vzgoje ter priza-
devanj staršev in učiteljev se 
je kot otrok "vzorno prila-
godil" svojemu okolju; zaradi 
napačno privzgojenega odno-
sa do nasprotnega spola in 
drugih preteklih izkušenj te-
daj preprosto ni razvil oseb-
nostnih lastnosti, ki bi jih 
potreboval za konstruktivno 
uresničitev svojih želja. 

Druga ovira so odnosi v 
svetu, v katerem mladostnik 
raste. Tabuji , lažne in ano-
nimne avtori tete, odsotnost 
resničnih idealov, nasprot ja 
med besedami in dejanji ga 
hromijo, revoltirajo. Za to ni 
nič čudnega, da se iz puber-
te tne " ident i te tne krize" pri 
delu mladostnikov razvija ko-
nec koncev občutek nemoči in 
resigoaeija'. ' 

Neka anketa je npr. poka-
zala, da tret j ina mladih sploh 
ne verjame več v to, da bo člo-
vek nekoč živel človeka vred-
no življenje; druga tretj ina pa 
misli, da se bo to zgodilo šele 
v daljni prihodnosti . Seveda je 
taka izguba optimizma kot 
izhod iz puber te te po mnenju 
nekaterih največja izguba, ki 
jo lahko utrpi ta posameznik 
in družba. To velja tudi za 
tisti del mladostnikov, ki se 
skuša najti in uveljaviti s 
prestopništvom, nasilniškim 
ali šokantno provokativnim 
vedenjem, drogami, subkultu-
rami (ročk, rave ipd.), psev-
doreligioznimi in psevdofilo-
zofskimi idejami ter v iskanju 
socialne in politične moči. 

Konstruktivno vključevanje 
mladih v družbo je izredno po-
membno, o tam, kako to do-
seči, pa obstaja, dvoje mnenj. 
Ervi opozar ja jo , ' d a , - imajo 

mladi preveč svobode in jim 
manjka pr imerna avtoriteta 
staršev, drugi pa vidijo rešitev 
ravno v obratni smeri — v 
večji popustljivosti in antiav-
toritativnosti vzgoje. Tam, 
kjer so tako vzgojo izvajali, pa 
se ta ni obnesla, saj otroci in 
mladostniki postanejo zbegani 
in dezorientirani , to pa nič ne 
prispeva k osebnostni rasti in 
zrelosti. Samostojnost se zač-
ne tam, kjer se neha posne-
manje , toda mladostniku je 
treba stati ob strani in mu po-
magati na poti iskanja in raz-
vijanja človeških vrednot. 

Z vidika družine pa pride 
prav pri tem do mnogih zaple-
tov. 

V tesni povezavi z razvojem 
osebnosti in zorenjem poteka 
tudi proces ločitve od primar-
ne družine. Na jpre j poteka 
ločitev zlasti v obliki svobod-
nega oblikovanja prostega ča-
sa. Posebno pomen prijateljev 
oz. prijateljic v tem času skok-
ovito pridobi na pomenu. Ori-
entacija k prijateljem p a oe . 
ižV;ljiičuje'pomena s ta rše^ Rri: 

njih išče mladostnik zlasti nas-
vete glede nekaterih osebnih 
problemov in skrbi, medtem 
ko je mnenje vrstnikov odlo-
čujoče npr. glede zunanjega 
videza, mode, vedenja v sku-
pini, odnosa do drugega spola 
ipd. 

Naloga staršev v tem ob-
dobju je skrb, da se čustvena 
vez med njimi in otrokom ne 
izgubi. Hkrati pa morajo paz-
iti, da otroka pri iskanju 
lastne poti ne ovirajo. 

Ločitev je odvisna tudi od 
strukture družine. Mladostni-
ki, ki odraščajo brez očeta, se 
več prepirajo z mater jo in 
imajo več težav pri ločevanju 
od nje, posebno če obiskujejo 
srednje in visoke šole in je 
mati zaposlena. V celoti se ti 
otroci kasneje ločijo od 
družine. 

Naslednjič bomo govorili o 
nekaterih posebnih vidikih 
duševnega zdravja otrok in 
mladostnikov. 

. mag. Bojan Šinko^ 
Z - spec. k,hn7 psih. 
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Božična darila iz Amerike 
Humanitarna organi-

zacija Adra je v pred-
prazničnih dneh pripra-
vila prijetno presene-
čenje za 300 otrok s šir-
šega ptujskega območ-
ja. V nedeljo, 18. de-
cembra, so jim v nabito 
polni dvorani doma ga-
silcev na Ptuju po kul-
turnem sporedu s pev-
skim zborom razdelili 
novoletne darilne pake-
te, darilo ameriške hu-
manitarne organizacije 
Samaritan's Purse. 

Številne ameriške dru-
žine so letos zbrale za 
otroke v Sloveniji 15 ti-
soč paketov v vrednosti 

od 20 do 60 ameriških 
dolarjev. V Ptuju so imeli 
prednost pri dodelitvi 
begunski otroci in tisti, ki 

jih je predlagala ob-
močna organizacija Rde-
čega križa. 

-OM 

Daril iz Amerike so bili najbolj veseli malčki. Foto: M.Ozmec 

Za omejevanje 
kajenja in vei zdravja 
Ptujsko društvo nekadilcev, ki bo marca prihodnje leto praznovalo svoj četrti ro-
jstni dan, je imelo v soboto svoj prvi občni zbor. Udeležili so se ga predstavniki 
večine od enajstih slovenskih društev nekadilcev, Zveze društev nekadilcev 
Slovenije in dr. Mateja Kožuh-Novak, poslanka v državnem zboru, le Ptujčanov 
je bilo malo. 

Kljub temu je zbor dose-
gel namen, zaradi kate-
rega se je sestal. Pregledal 
je dosedanje delo, razrešil 
staro in izvolil novo vod-
stvo ter sprejel program 
dela za leto 1996. Društvo 
bo po novem vodil Viktor 
Pilinger, ki se je predstavil 
z zelo ambicioznim pro-
gramom. Temelji na za-
ščiti nekadilcev in prizade-
vanjih, da otroci in mladi-
na ne bi začeli kadit i , ter 
uresničevanju prvega slo-
venskega zakona o omeje-
vanju uporabe tobačnih iz-
delkov. 

Kot je v soboto povedala 
dr. Mateja Kožuh-Novak, 
je preventiva premalo, po-
trebna je tudi zaščita drža-
ve, ki mora sprejeti ustre-
zen zakon, ki bo prispeval 
k omejevanju uporabe to-
bačnih izdelkov. Glas ljud-
stva je najbolj zaslužen, 
da so bili v drugem branju 
zakona o omejevanju upo-
rabe tobačnih izdelkov 

sprejeti amandmaj i 
gibanja za sprejem ljudem 
prijaznega tobačnega zak-
ona. Bitka pa s tem še ni 
končana, potrebno bo 
zakon tudi dokončno spre-
jeti in zagotoviti njegovo 
realizacijo. Sedaj je potre-
bno narediti vse, da bo 
zakon čim prej prišel v 
tretje branje, ker se lahko 
zgodi, da bodo stranke, 
ker bodo potrebovale de-
nar za volitve, klonile pod 
težo tobačnega lobija, ki 
je po drugem branju pričel 
agresivno natopati. Po-
slanci morajo delovati v 
korist ljudi, ki so jih izvo-
lili, in se zavedati, da v 
Sloveniji zaradi tobaka 
umre dvakrat več ljudi kot 
zaradi alkohola in sedem-
krat več kot zaradi pro-
metnih nesreč. Delovati 
morajo v korist zdravja 
svojih ljudi, ne pa bolezni 
in prezgodnje smrti, ki jih 
prinaša tobak. 

Nekadilsko gibanje se v 
Sloveniji vse bolj širi, pri-
družujejo se mu tudi ka-
dilci, ki potrebujejo pod-
poro okolja, da bodo ne-
hali kaditi. V novem ob-
dobju je pričakovati, da se 
bo dejavnost društva ne-
kadilcev Ptuj razmahnila 
glede na podporo, ki mu 
jo ponujajo v območni or-
ganizaciji Rdečega križa in 
projektu Ptuj — zdravo 
mesto ter v nekaterih dru-
gih okolj ih. Največ aktiv-
nosti načrtujejo ob 31. 
januarju, evropskem dnevu 
nekajenja, 31. maju, sve-
tovnem dnevu nekajenja, 
in v tednu boja proti ka-
jenju, ki ga vsako leto od 
14. do 21. septembra or-
ganizira Rdeči križ Slo-
venije. Delovanje društva 
bo uspešno le, če bo imelo 
dovolj aktivnih članov. V 
letu 1996 jih želijo vključiti 
čim več. 

MG 

Delo na kmetiji v sožitju z naravo 
Ptujski čebelarji in člani iniciativnega odbora biološko-dinamičnega kme-
tovanja, ustanovljenega ob martinovem na Boriu, so ob koncu minulega tedna 
srečali z Meto Vrhunc iz slovenskega društva za biološko in dinamično kme-
tovanja Ajda iz l-iorjula in Matthiasom Thunom iz Nemčije. V prostorih Od-
bravskega zavoda za veterinarstvo in živinorejo na Ptuju so pripravili strokovni 
posvet o čebelarjenju ter v širši obliki predstavili, kakšne so prednosti biološko-
dinamičnega kmetovanja pri nas. 

V program srečanja so 
vključili tudi ogled kmetij i v 
Okiču pri Cirkulanah, ki nu-
di vse možnosti kmetovanja 
po omenjeni metodi, ter ta-
ko goste seznanili z doseda-

-njim načinom življenja na tej 
kmetiji. Kar največ poudar-
ka so tokrat dali čebelar-
jenju, posvet o biološko-di-

namičnem kmetovanju pa je 
bil nekako nadaljevanje zad-
njega strovnega predavanja 
pred dobrim mesecem in 
pol. Predstavili so prednosti 
kmetovanja po tej metodi, 
predvsem pa način dela, ki 
je v prvi vrsti delo v sožitju z 
naravo. Meta Vrhunc je 
poudarila, da takšen način 

kmetovanja predvsem zago-
tavlja plodnost tal, zdrave 
pridelke, ki so sposobni re-
produkcije, in ekološko rav-
notežje. Po njenih besedah 
pa je potrebna še skrbna 
nega plodne zemlje in prila-
gajanje potrebam rastlin. 

T. Atohorko 

Tudi v Mariboru uspešni 
Na petem dvodnevnem 

tradicionalnem mednarod-
nem tekmovanju za BO-
ŽIČEV MEMORIAL 95 je v 
soboto nastopilo več kot 500 
mladih plavalcev, med njimi 
tudi 23 iz ptujskega plaval-
nega kluba. 

Med ptujskimi plavalci je 
odlično plaval Matevž Bo-
žičke, ki je ponovno popravil 
svoj osebni rekord na 50 m 
prosto in s časom 30,10 
zasedel doslej najboljše 6. 
mesto. V isti disciplini so 
uspešno nastopili še Tadej 
Toplak, Berni Pihler, Uroš 
Gojkovič, Gregor Brglez in 
Mitja Ogrinc. Pri dekletih 
pa je Darja Slana na 100 m 
prsno dosegla 14. mesto, 
Mojca Vogrinec pa je bila na 
50 m prosto 15. 

Poglavje zase so bili v 
nedeljo mlajši dečki in dek-
lice, kjer je samo v disciplini 

,50 m ml. dečki bilo na startu 

skoraj 200 plavalcev. Naši 
upi so se zelo uspešno kosali 
s konkurenco, saj so Maks 
Laura, Benjamin Vorinec, 
Boštjan Maračič, Tomislav 
Mileta, Matija Švagan in 
Miha Šori popravili osebne 
rekorde, Miha Sajko pa je 
bil celo najboljši med sedem 
let starimi plavalci. 

Posebno prelomnico v tre-
niranju za Boruta Petroviča, 
t renerja najboljše skupine, 
pa pomeni uspešen prvi nas-
top v štafeti 4 x 100 m me-
šano dečki, kjer so Matevž, 
Dani, Uroš in Berni s svojo 
borbenostjo potrdili normo 
za nastop na državnem 
prvenstvu in dokazali, da že 
imamo plavalce, sposobne 
nastopiti v vseh štirih disci-
plinah in v štafeti. 

Franjo Rozman 



ŠPORTNE NOVICE 
ODBOJKA # Državna 
reprezentanca v Ptuju 

Moški odbojkarski klub 
Ptuj je organizator tekme mo-
ških reprezentanc Hrvaške in 
Slovenije, ki bo v petek, 22. 
decembra, ob 19. uri v športni 
dvorani Center . V petek ob 
10. uri bosta reprezentanci 
odigrali tekmo za trenig, 
uradna tekma pa bo ob 19. 
uri. Vmes bo ob 13. uri skup-
no kosilo in tiskovna konfer-
enca. Ob gostovanju v Ptuju 
bo Odbojkarska zveza Slove-
nije ustanovila Odbojkarski 
pool s podpisom pogodb z 
glavnimi sponzorji . 

V Ljutomeru pa bosta gos-
tovali ženski reprezentanci 
Avstrije in Slovenije. Časovni 
razpored aktivnosti je enak 
kot v Ptuju, trening in tekmi 
pa bodo v telovadnici OŠ 
Ivana Cankar ja . 

^ 

ODBOJKA • Marsel 
Ptuj • Elektro Vitanc 
3:0 

V zadnjem krogu prvega 
dela prvenstva v drugi odbo-
jkarski ligi so odbojakrice ptu-
jskega Marsela v dobri uri ug-

nale zadnjuvrščeno moštvo s 
3:0 (15:8, 16:14, 15:4). Gost je 
so nudile malo večji odpor 
samo v drugem nizu, vse osta-
lo pa je bilo za domače odbo-
jkarice lahko. Marsel je nas-
topil v naslednji postavi: Go-
jkošek, Merhar , Marta Emer-
šiČ, Mar je ta Emeršič, Vindiš, 
Zenunovič, Godec in Hab-
janič. 

Ptujske obdojkarice so po 
prvem delu tekmovanja v dru-
gi odbojkarski ligi na prvem 
mestu z dvema točkama pred-
nosti pred ekipo Jesenic, ki 
zadnjega kola ni odigrala iz 
neznanih vzrokov. Prvenstvo 
se bo nadaljevalo 20. januar ja . 

D. K . 

STRELSTVO # 
Ptujčani četrti v prvi in 
drugi ligi 

Strelci so končali nastope v 
prvem delu ligaških tekmo-
vanj z zračno s tandardno pi-
štolo. Drugi del bo šele v 
sredini januar ja . SD Ptuj I je v 
prvi državni ligi zasedel 4. 
mesto, prav tako SD Ptuj -
Petlja, članice pa so v drugi 
ligi četrti. 

Najboljši posamezniki Ptuja 
v prvi ligi Janez Štuhec v 
drugi pa Majda Raušl. 

JUDO # Gorišničani 
spet uspešni 

Na novoletnem turnirju v 
judu 16. decembra v Celju je 
sodelovalo 150 mlajših in sta-
rejših dečkov iz 18 klubov Slo-
venije. Pri mlajših dečkih sta 
iz Gorišnice tekmovala Alek-
sander Nemec in Janez Šmi-
goc, pri starejših pa so tek-
movalci dosegli tele rezultate: 
- do 50 kg: Zan Horvat - 2., 
Denis Rus - 3.; - do 55 kg: Do-
nald Rus - 1., Boštjan Vink-
ovič 5. in Milan Kokot 5.; - do 
71 kg: Gregor Kolednik - 3.; -
nad 71 kg: Filip Žnidarič - 5. 

To je bilo letos zadnje tek-
movanje, hkrati pa tudi zad-
nje za veliko starejših dečkov, 
ki po novem letu začnejo tek-
movati kot kadeti . V.R. 

KICK BOXING • 
Občinsko prvenstvo 

v novih prostorih Kluba 
borilnih ve.ščin Ptuj v Mladiki 
je prejšnji teden potekalo 
občinsko prvenstvo v kick box-
ingu - semi kontakt za pio-
nirje in člane. Tekmovalo je 
87 tekmovalcev. 

Zmagovalci po kategorijah: 
pionirji: 25 kg: Dejan Bosilj; 
32 kg - Doro te j Kline; 40 kg -
Andre j Vindiš; 48 kg - Mat jaž 
Brumec; 56 kg - Brane Kuri; 
+ 63 kg Sebastijan Zinrajh; 
člani: 60 kg - Boštjan Brumec; 
69 kg - Davorin Gabrovec; 74 
kg: Alojz Vidovič; pionirke: 1. 
Tanja Plohi; članice: Maja 
Ozmec. 

Prvenstvo je bilo izbirni 
turnir za ekipo Ptuja, ki bo 
nastopila na državnem prven-
stvu na Ptuju . Finale bo med 
proslavo ob 20-letnici kluba v 
soboto, 23. ^12., ob 19. uri v 
dvorani SŠC. Organizator 
pripravlja bogat program, v 
katerem bo nastopila tudi 
slovenska estradna zvezda Si-
mona Weiss. KS. 

JURŠINCI 0 V soboto 
skoki 

Juršinski člani Športnega 
društva Slovenske gorice so 
minulo nedel jo pripravili tek-
omvanje v smuku na 400 m 
dolgi tekmovalni progi. Smuk 
je vozilo 53 tekmovalcev, naj-
boljši v treh kategorijah pa so 
dobili pokale in kolajne. V 
soboto bodo v Juršincih pri-
pravili še tekmovanje v smu-
čarskih skokih. 

Najmlajši tekmovalec v 
smuku je štel sedem let, na-
jstarejši 38, tekmovali pa so v 
kategorijah od pionirjev do 
veteranov. Med pionirji je pr-
vo mesto osvojil Gabriel Holc, 
v članski kategoriji Toni Bru-
men, pri veteranih pa Ivan 
Novak. 

Sobotni smučarski skoki bo-
do na 45-metrski skakalnici. 
Dopoldan bo trening, popol-
dan ob 14. uri pa tekmovalni 
del v skokih. T. MoUorko 

KOŠARKA # 
Štajerska liga 
GIMNAZIJA PTUJ - SŠGT 
MARIBOR 41:26 (20:9) 

V četrtek, 14. decembra, je 
v športni dvorani Center po-
tekala prva tekma štajerske 
srednješolske košarkaške lige. 
Pomerili sta se ekipi ptujske 
gimnazije in srednje šole za 
gostinstvo in turizem iz Mari-
bora. Po začetnih neuspehih 
napadih so gimnazijci pod 
vodstvom trener ja Igorja 
Soline v drugi minuti povedli 
s 3:0. Ob koncu dvanajstih mi-
nut tako imenovane kosmate 
igre (brez ustavljanja časa) so 
Ptujčani vodili 15:4, ob 
polčasu pa 20:9. 

Med odmori so se predsta-
vile navijačke ptujske gimnaz-
ije ter s pljjsom in gesli po-
skrbele za pr i je tno vzdušje v 
dvorani in s tem vzpodbudile 
gledalce k navijanju. Ob sod-
bah sodnikov Antona Podvr-
ška in Robija Seuška so igralci 
odigrali še drugi polčas in 
končni rezultat je bil 41:26 za 
domačo ekipo. Za gimnazijo 
so igrali: M. Frangež (16), A. 

1 Jagarinec (11), F. Majal (9), 
M. Centr ih (3), P. Ladič (2), 
S. Gojčič, B. Medved, R. Čeh, 
Ž. Golob, M. Mikša. 

A.O. 

ROKOMET • Ptujski 
srednješolci drugi 

Dijaki velenjskega Centra 
srednjih šol, ki jih je vodil prof. 
šp. vzg. Bojan Požun, so zanes-
ljivi polfinalni državni rokomet-
ni prvaki. 

Izidi: skupina A: Gimnazija 
Center Celje - Srednja tehniška 
šola Celje 13:19, CSS Velenje -
STŠ Celje 18:13, CSŠ Velenje -
Gimnazija Celje 24:14; skupina 
B: Ekonomska srednja šola Ptuj 
- Gimnazija Murska Sobota 
14:9, CSŠ Slovenj Gradec - ESŠ 
Ptuj 12:21, CSŠ Slovenj Gradec 
- Gimnazija M. Sobota 14:14. 
Za tretje mesto: Gimnazija M. 
Sobota - STŠ Celje 11:24; za 
prvo mesto: CSŠ Velenje - ESŠ 
Ptuj 15:12 (9:5); 5. CSŠ Slovenj 
Gradec; 6. Gimnazija Center 
Celje. 

Ptujčani so se predstavili v 
naslednji zasedbi: Berlič, Gaš-
paršič, Miličič, Kokal, Dajčba-
ver, Bezjak, Habjanič, Klarič, 
Šimunič, Stropnik, Hergula, Le-
skovar; ekipo je vodil prof. 
športne vzgoje Dušan Majce-
novič. / . K. 

MALI NOGOMET # 
Zmagovalec Pionir 
Jenk Maribor 

Nogometni klub Drava je v 
športni dvorani Center organizi-
ral turnir za mlajše pionirje v 
malem nogometu, na katerem 
je nastopilo osem ekip, ki so 
bile razvrščene v dve predtek-
movalni skupini. 

Rezultati: 
Skupina A: Drava 10 - Goriš-

nica 1:0, FC Gnass - Središče 
4:0, Drava 10 - Središče 3:1, FC 
Gnass - Gorišnica 3:1, Drava 10 
- FC Gnass 0:1, Središče -
Gorišnica 3:4. Vrstni red: FC 
Gnass, Drava 10, Gorišnica in 
Središče. 

Skupina B: Aluminij - Želez-
ničar 1:0, Maribor - Drava 20 
2:0, Aluminij - Drava 20 5:0, 
Maribor - Železničar 2:0, Alu-
minij - Maribor 0:4, Drava 20 -
Železničar 0:3. Vrstni red: Ma-
ribor, Aluminij, Železničar, 
Drava. 

Za tretje mesto: Drava 10 -
Aluminij 1:3 (po streljanju ka-
zenskih strelov). Za prvo mesto: 
Maribor FC - Gnass 4:2 (po 
streljanju kazenskih strelov). 

Za najboljšega igralca je bil 
proglašen Gerhard Punigam iz 
FC Gnass, najboljši vratar Igor 
Kokol iz Aluminija in najmlajši 
udeleženec turnirja Aleš Vesen-
jak iz ptujske Drave. 

Danilo Klajnšel: 

STRELSTVO # Dl Ptuj 
vodi 

Po treh odstreljanih kolih do-
pisne invalidske strelske lige z 
zračno serijsko puško v Slove-
niji vodi ekipno Društvo invali-
dov Ptuj z 2932 krogi, na dru-
gem mestu je ekipa DU Idrija z 
2889 krogi in na tretjem Dl 
Postojna z 2884 krogi. Najboljši 
posameznik je Srečko Majceno-
vič, ki je po treh kolih nastreljal 
996 krogov. K CetI 

ŠAH # Novoletni 
turnir v Spuhlji 

Šahovska sekcija Spuhlja bo 
tudi letos izvedla tradicionalni 
novoletni turnir. Na njem lahko 
nastopajo vse šahitstke in šahi-
sti, ne glede na kategorijo. Tur-
nir bo v torek, 26. decembra, ob 
9. uri v okrepčevalnici Majda. 

ŠAH • Zaključni 
hitropotezni turnir 

Šahovsko društvo Ptuj bo kot 
že vrsto let 2. januarja ob 9. uri 
izvedlo tradicionalni nagradni 
novoletni hitropotezni turnir. 
Na njen se bodo udeleženci po-
tegovali za naslov zmagovalca 
novoletnega turnirja, hkrati pa 
je to zadnji turnir v ciklusu 12 
turnirjev za hitropoteznega pr-
vaka za leto 1995. S . / ? 

Dravi toika^ Veliki 
Nedelji obe! 

v vzhodni skupini d ruge 
d ržavne moške r o k o m e t n e 
lige so bile v sobo to t e k m e 
ena j s t ega , zadn jega kroga v 
p rvem delu prvenstva. Re-
zul ta t i : Drava - Lisca Sev-
nica 28:28, O r m o ž - Vel ika 
N e d e l j a 20:22, Krog - Po-
m u r k a 24:28, Cel je Pivo-
va rna Laško B - Polet 34:26 
in Brežice - R a d e č e Papi r 
21:29. T e k m a G o r e n j e B -
Dol pri Hras tn iku j e bila 
včera j . 

Učinek ekip v p rvem delu 
prvens tva kaže, da bos ta 
nada l j evan j e in s tem " b o j " 
za uvrsti tev v b o d o č o e n o t n o 
d rugo ligo še zelo zanimiva. 
Prvih pet moštev ima že kar 
l epo p rednos t , pe t nas ledn-
j ih pa skora j e n a k e možnos t i 
za , seda j t ako kaže, e n o 
m e s t o v drugi ligi. P o d o b n o 
zanimivo bo tudi za prva šti-
ri mes ta , ki vodi jo v konč-

1 nico za prvo m e s t o in nap re -
> dovan je v prvo ligo. 

DRAVA-LISCA SEVNICA 
28:28 (14:13) 

Drava je p red blizu 200 
gledalci v derb i ju zadn jega 
k roga pr ikaza la p r ece j bol jšo 
igro kot na zadnj ih dveh gos-
tovanj ih , ko je bila v oči tni 
krizi. T r e n e r Ivan H r u p i č jo 
j e sicer pr ičakoval , v e n d a r so 
k še slabši igri pr ispeval i tudi 
kl jučni igralci, ki so igrali 
da leč pod pr ičakovanj i . V 
s o b o t o j e bilo sicer p rece j 
bol jše , v e n d a r še vedno z 
vel iko tehničn ih napak , pa 
k l jub t e m u je bila Drava na 
p ragu zmage . 

V prvem polčasu so bili 
večji del v vodstvu domačin i , 
dvakra t tudi s š t i r imi zade tk i 
p r e d n o s t i (11:7 in 12:8), ven-
dar ' so številne n a p a k e v na-
p a d u omogoč i le zelo solidni 
ekipi iz Sevnice, da se j e pri-
bl ižala na zade tek razl ike. V 
d r u g e m delu j e kaza lo še 
s labše, saj so si gost je dese t 
minu t p r e d koncem prvič 
pri igral i ka r štiri z ade tke 
p r e d n o s t i (19:23), t akšno 
p r e d n o s t pa so imeli še do-
br ih šest minut p red koncem 
(22:26). Zak l juček pa je bil 
povsem v z n a m e n j u Drave , 
ki je izkoristi la p a d e c v igri 
gostov in ob vel ikem navdu-
šen ju gledalcev v zadnj i mi-
nut i povedla z 28:27. Sekun-
do p red koncem pa j e s spor-
nim izva jan jem pros tega 
s t re la z 9 me t rov gos tom us-
p e l o izenačit i . Domač in i so 
sicer protes t i ra l i , tudi gle-
dalci , venda r je os ta lo pri 

odločitvi sodnikov Babica in 
Čeaka , ki sta t e k m o sicer do-
bro vodila . 

Kakorkol i že, Drava j e p o 
dveh zapo redn ih težkih po-
razih pr ikazala del p r ičak-
ovane igre, kar bo v k r a t k e m 
p r e m o r u p o t r e b n o izboljšat i , 
če se p tu j ska ekipa želi 
vmešat i v boj za najviš ja 
mes ta . 

DRAVA: Valenko, Margu-
šič I, Kramberger 2, Osterc 2, 
PuČko 2, Belšak 7, Pšajd, 
Pisar 7, Kozel, Hrnjadovič 7, 
Mlakar. 

I.L. 

ORMOŽ-VELIKA 
NEDEUA 20:22 (7:8) 

ORMOŽ: Šulek, Potočnjak 
1, Jovanovič, Friderik 1, Mi-
ličič, Prapotnik 8, Grabovac 
3, Rajh 5, Kirič, Žalodec, Jav-
ernik 2 in Feguš. 

VELIKA NEDELJA: Ko-
vačec, Kokolj, trofenik 1, Kor-
par, Kumer 7, Bezjak 5, Šoš-
tarič. Planine 2, R. Mesarec, 
Belec, Lah 3 in A. Mesarec 4. 

V loka lnem derb i ju s ta si 
obe ekipi p r e d številnim, a 
korek tn im občins tvom m o č -
no želeli zmago . Bol je so 
pričeli r okome ta š i iz Ve l ike 
Nede l j e in povedl i s t r emi 
zadetki razl ike. Domač in i so 
j ih poskušal i u je t i , v e n d a r so 
naredi l i p reveč napak , p o v r h 
vsega pa je Javernik zas-
trel ja l še dve s e d e m m e t r o v -
ki. V 17. minu t i j e d o m a č i m 
uspelo rezu l ta t izenačit i , 
n a t o pa so gos t je zope t po-
tegnili in zas luženo dobi l i 
prvi polčas . 

V d r u g e m polčasu smo vse 
do 42. m i n u t e lahko videl i 
e n a k o v r e d n o igro na o b e h 
s t raneh , le v r a t a r j a O r m o ž a 
sta v d r u g e m polčasu p o p u -
stila. Občins tvo je z adn j ih 
n e k a j minu t na nogah pr iča-
kalo konec s rečan ja . V konč-
nici so n a m r e č gos t je irabili 
pr i ložnost i in dve točki , ki 
p o m e n i t a za Vel iko N e d e l j o 
pr ik l juček k ek ipam v s redin i 
lestvice, sta zas luženo o d p o -
tovali iz O r m o ž a . 

O r m o ž a n i tokra t niso zna-
li ustaviti leve s t rani Ve l ike 
Nede l j e , odl ičnih K u m r a in 
Bezjaica, ki sta sama doseg la 
polovico zade tkov za svojo 
ekipo, kaže pa tudi , da i m a j o 
p r e m a l o igralcev. 

D. Klajnšek 

I. liga M NZ Ptuj 
Rezultati tekem 3. kroga: 

Gostišče pri Tonetu - Bistro 
Špic 5:6, Tomaž - Butik Ivana 
9:2, Krona Zagi - Majolka 4:1, 
Vitomarci Petlja - Gumano 
5:3, Slonček - Sara 2:0. 

Rezultati tekem 4. kroga: 
Krona Zagi - Gostišče pri To-

i netu 4:3, Bistro Špic - Tomaž 
I 3:4, Majolka - Sara 5:4. Tek-
I ma Gumanno - Slonček ni bila 
i odigrana, tekma Butik Ivana -

Vitomarci Petlja pa je prelo-
i žena na 6. januar 1996. 

Razpored tekem 5. kroga -
; Športna dvorana Center v Ptu-
i ju: sobota, 6. januar ja : 16.00 
i Gostišče pri Tonetu - Ma-
i jolka, 16.55 Tomaž - Krona 
i Zagi, 17.50 Vitomarci Petlja -

Bistro Špic, 18.45 Slonček -
1 Butik Ivana, 19.40 Sara - Gu-
! manno, 20.35 - Butik Ivana -

Vitomarci Petlja. 

Razpored tekem 6. kroga -
športna dvorana Center v Ptu-
ju: nedelja, 7. januar ja : 9.00 
Butik Ivana - Sara, 9.55 Ma-
jolka - Gumanno, 10.50 Bistro 
Spic - Slonček, 11.45 Krona 
Zagi - Vitomarci Petlja, 12.40 
Gostišče pri Tonetu - Tomaž. 

2. liga MNZ Ptui 
Rezultati tekem 2. kroga: 

Podlehnik - DAB Team 3:4, 
Bistro Milena - Cirkulane 3:2, 
Copy Caonon Ambiente - Za-
vod 93 1:4, Juršinci - Gas t ro 
Žetale 1:2. 

Razpored tekem 3. kroga -
športna dvorana Mladika v 
Ptuju: nedelja, 7. j anuar ja : 
17.10 Gastro Žetale - Pod-
lehnik, 18.05 Zavod 93 - Jur-
šinci, 19.00 Cirkulane - Copy 
Canon Ambiente , 19.55 D A B 
Team - Bistro Milena. 

B.L. 
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Inlo - glasbene novice! 
I n f o - Icv iz 
Ali veste, kateri pevec je na sli-
ki? Izrežite glasovnico, vpišite 
odgovor, in če vam bo sreča na-
klonjena, vam bodo v prodajal-
ni Tehnika Emone Merkurja 
Ptuj podarili zgoščenko - CD. 

Da je bila pred štirinajstimi 
dnevi na sliki Annie Lenox, je 
med drugimi ugotovil Uroš 
Predikaka, Podova 24, Rače. 

Čestitamo! 

Odgovore na današnje 
vprašanje pošljite (ali prinesi-
te) na: Tednik Ptuj, Raičeva 6, 
p.p. 95. Rok: četrtek, 28. de-
cembra. 

Reševalec: 

Naslov: 

Ime pevca: 

v naslednjih dveh člankih bom 
ponudil analizo leta 1995, tokrat 
pa vam še zadnjič letos posredu-
jem nove glasbene informacije. 

Najboljšo in najbolj noro noč 
bodo nekateri preživeli v diskote-
kah, kjer jih bodo D.J.-i poskušali 
zabavati tudi s temi komadi: Capi-
tain Jack - CAPITAIN JACK, The 
Best Things in Life are Free ('95 
Remix by K-Klass) - JANET 
JACKSON & LUTHER VAN-
DROSS, Sex Machine - 20 FIN-
GERS, Love is - NANCY, Shaka-
laka - SWEETBOX, I Love to 
Love - LA BOUCHE, This Christ-
mas - MENTHAL THEO & 
CHARLEV LOWNOISCE, In 
the House - CLOCK, Shine Like a 
Star - BERRI, Back in the UK -
SCOOTER. 

Albume po svetu prodajajo v 
obliki kasete, CD in LP plošče. 
Dobre nove zgoščenke so: Strip-
ped - ROLLING STONES, Play-
back - TOM PETTY, The Long 
Voyage Home - JOE COCKER, 
Fresh Horses - GARTH BRO-
OKS, The Ghost of Tom Joad -
BRUCE SPRINGSTEEN, The 
Memory of Trees - ENJA Waiting 
to Exhale - SOUNDTRACK -
filmska glasba, Robson & Jerome 
- ROBSON GREEN & JEROME 
FLYNN, Up ali Night - EAST 17, 
Just for you - D.J. BOBO. 

škotski pevec ROD STEW-
ART je odpel dosti dobrih skladb, 
med boljše pa gotovo spadajo Do 
you Think Fm Sexy, Sailing, Mag-
gie May, Waltzing Matilda, Have I 
Told you Lately. ROD pa se je po-
novno potrudil in je v študiju po-
snel novo klasiko z naslovom SO 
FAR AWAY. 

Ameriška pevka NATALIE 
MERCVANT je bila pevka zased-
be 10.000 Maniacs. NATALIE je 
odlično odpela prvo solo pesem 
Carnival, ki ji sedaj z albuma Ti-
gerlity sledi druga pesem WON-
DER. 

Hripajoča BONNIE TYLER je 
pripravila kompilacijski album ba-
lad, ki je naslovljen z Best Ballads. 
BONNIE je odpela zares lepe ba-
lade, med katere spada tudi najno-
vejša MAKING LOVE (OUT OF 
NOTHING AT ALL). 

Pop skupine osvajajo najstniško 
populacijo s popevkami, kot so: 
The Present that I Want - JUST 
FREINDS, In the Beging - EYC, 
When it's Christmas Time -
VVORLDS APART. 

Zasedba PULP je ena boljših 
britanskih pop/rock zasedb, ki je 
do sedaj posnela dva albuma: His 
and mine in Different Class. 

^ ^ prodajalna ^ ^ 

TEHNIKA 
EMONA MERKUR d.o.o. 

PTUJ 

PULP pa so izdali skladbo z zani-
mivim naslovom DISCO 2000. 

Freddie Mercury, Brian May, 
Roger Taylor in John Deacon so 
sestavljali band QUEEN, ki je po-
novno na vrhuncu popularnosti z 
albumom. Made in Heaven. Po 
prvem udarnem hitu Heaven for 
Everyone nam sedaj OUEEN po-
nujajo zimsko pravljico z naslov-
om A WINTER'S TALE. 
()|()(()|( )j()(() 

ALI CAMPBELL je glavni vo-
kalist regi skupine UB40, ki je 
pred kratkim izdala alum The 
Very Best of UB40 - vol. 2 ALI je 
v začetku leta posnel solo album 
Big Love in z veliko ljubeznijo sku-
paj s hčerko KIKIBI prepeva pe-
sem SOMETHING STUPID. 

CHILDLINE je britanski zbor, 
ki ga sestavljajo East 17, Boyzone, 
Deuce, Motiv 8, Let Loose, 
Nightcravveris, Danni Minogue, 
MN'8, Backstreet Boys, Sean Ma-
guire, China Black, Michelle Gay-
le in CJ Lewis. Zbor CHILDLINE 
zbira denar za britanske brez-
domske otroke in skupaj prepeva 
še eno hvalnico božiču THE G I I T 
OF CHRISTMAS. 

V tem kotičku sem se trudil 
predstavljati glasbene novosti raz-
ličnih glasbenih zvrsti. Pojavljale 
so se tudi napake in zato vas pozi-
vam, da na naš naslov pošljete tudi 
kakšno pohvalo ali kritiko. Preživi-
te lepe praznike, hkrati pa vam 
želim vesel božič in srečno 1996. 
leto! 

David Breznik 

1. FreeasaBird 
'THE BEATLES 

2.EarthSong-MICHAEL 
JACKSON 

3. Last Christmas-WHIG-
FIELD 

4.Exhale-WHITNEY 
HOUSTON 

5. Lucl(y Love; Beautiful Life 

-ACEOFBASE 

6. You'IISee-MADONNA 

7.0neSweetDay-MARIAH 
CAREV&BOVZIIMEN 

8. Gangsta's Paradise -

COOLIO&LV 

9.Lietome-BONJOVI 

10. Gold-PRINCE-SVMBOL 
Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsak petek v 
večernem sporedu radia Ptuj. 

Mladi dopisniki 
VSAKA DOMOVINA 
IMA SVOJE NEBO 
Vsaka domovina 
pod sinjim baldahinom 
se skriva. 

Tudi moja ima 
svoje modro nebo. 

Pod njim logi, poljane, 
gore s soncem obsijane, 
reke srebrne, jezera temna, 
Slovenija moja, res si izjemna. 

Prekmurska ravnica sanjava, 
vinske gorice, gozdovi šumeči, 
Triglav ponosni, Jadran blesteči. 

To je naš košček neba 
in prelestnega modrega neba. 
Martin Škafar, 7. a 
OŠ Kidričevo 

BREDIN DNEVNIK 
"Je že šla, zdaj poiščem njen 
dnevnik," je rekel Matjaž in pre-
vidno stopil v Bredino sobo. To 
je bila velika soba, kjer je imela 
Breda svoje skrivnsoti. Toda 
dnevnik je bilo treba šele najti. 
"Že vem: v predalu je. Tam ga 
ima," je rekel Matjaž in odprl 
predal, kjer je bil položen velik 
zelen dnevnik. "Še sreča, da ni 
na ključavnico." 
Previdno ga je odprl in ... 
Ptuj, ponedeljek, 1.9. 
Spet sem ga videla. Da, prav takšen 
je kot pred dvema mesecema. Nič se 
ni spremenil. Še vedno ima kratko 
pristrižene, črne lase. Začela ga je 
mučiti puberteta, saj mu je zrastel 
prvi mozolj. Ubogi revček! In to 
ravno na sredini nosa. Moram reči, 
da se mu še kar poda, čeprav on ne 
misli tako. Ne upa me niti pogleda-
ti, da ne bi opazila tiste rdeče pike. 
Ta dan nisva nič govorila, saj je še 
vedno zelo sramežljiv. Pa tako rada 
bi ga pocukala za rokav in mu pri-
povedovala dogodivščine s počitnic. 
A to ne gre. Saj mi vse prijateljice 
govore, da mora fant prvi začeti. 
Dobro, pa naj bo tako. Bom pač 
čakala. Se vedno ga ljubim. 
Ptuj, sreda, 3.9. 

Danes se je zgodil čudež. A si lahko 
misliš, da je prišel do mene in me 
povabil ven. Hura, hura! Sedaj se 
bo začelo. Vsaj mislim tako. Saj je 
govoril z nežnim in tihim glasom. 
Točno tako: "Breda, bi ti šla z 
mano malo ven? Mislim na spre-
hod." Da, točno tako. Teh besed ne 
bom nikoli pozabila. Nikoli. "Seve-
da" sem pritrdila. No, in za jutri 
sva se zmenila. Upam, da bo šlo vse 
v redu. Ljubim te, Andrej. 
Ptuj, četrtek, 4.9. 
Ne boste verjeli. Povabil me je ven 
samo zato, da bi mu razložila 
prejšnjo snov pri matematiki. Huli-
gan! Neumnež! Brezsrčnež! Le 
kako je mogel to storiti. Jaz sem pa 
mislila, da se bo sedaj začelo in da 
bova par. Ampak on ne. Hotel je 
samo, da mu razložim matematiko. 
Si lahko misliš Samo da mu raz-
ložim. Joj, kako me je prizadel. Pa 
tako sem se veselila. Tega mu nikoli 
ne oprostim. Bedak! Ne ljubim ga 
več. Ne, nič več. Saj je samo nava-
den človek, ki ga vidiš vsepovsod. 
Nikoli več ga ne bom ljubila. Niko-
li!!! 

Ptuj, petek, 5.9. 
V šoli ni bilo nič novega, le huliga-
na sem spet videla. Delal se je, kot 
da se ni nič zgodilo. No, saj se res ni 
nič. Vendar sem še vedno zaljublje-
na vanj. Nikoli ga ne bom pozabi-
la. Mogoče pa je s tem hotel začeti. 
Kaj pa vem. No, saj nič več ne vem. 
I loveyou, Andrej. For ever! 
"Joj, je že prišla." Matjaž je hitro 
zaprl dnevnik in ga vrnil v pre-
dal. "Kaj- pa ddaš v moji sobi,-

Matjaž? "Nič, nič. Le pospraviti 
sem hotel tvojo sobo, saj je tako 
razmetana." 
Nikoli si nisem mislil, da je zal-
jubljena v Andreja. Pa kaj zato, 
saj je dober človek in zasluži si 
njeno pozornost. Upam, da ga bo 
dobila. 

Nina Polajiar, 7. c 
OŠ Olge Meglič 
GOZD V JESENI 
Gozd v jeseni je pisan. Listje si 
preoblači svojo srajco. Ko jo 
spreminja, postaja žalostno in s 
šumom zapusti drevo ... Le 
drobne iglice smrek, jelk in bo-
rov ostanejo čez zimo na svojih 
mestih. Iglavci se bahajo pred 
golimi vejami listavcev. Skoraj 
vse ptice odletijo na jug. Jež in 
druge živali si v jeseni pripravijo 
prijeten zimski domek. Založijo 
si ga z ozimnico. Tudi ljudje z 
vso vnemo iščejo razne plodove 
in listje za domače živali. 

Igor Rakuša, 4. a 
OS Tomaž pri Ormožu 

ČAROVNIŠKI RECEPT 
Nekega dne sem sklenila, da 
bom skuhala juho za pridnost. 
Takšne juhe moja mamica ne 
zna kuhati. Prinesla sem vse, kar 
se potrebuje. Skuhala sem vodo. 
Ko je zavrela, sem vrgla v zavre-
to vodo ubogljivost, pet jajc in 
pridnost, nekaj prijaznosti, pa še 
nekaj lepega vedenja. Potem sem 
vse zmešala. Juho popijem in 
sem pridna. 
Tamara Peršuh, 3. r. 
OŠ Sela 

NAŠ PRIJATELJ 
Imeli smo sošolca, Denisa po 
imenu. Najprej je bil v begunski 
šoli, v 5. razredu pa je prišel v 
naš razred. Hitro smo se sprija-
teljili, saj je bil prijazen in zgo-
voren, pa tudi dober učenec. Na 
vsak način pa se je hotel vrniti v 
Bosno, saj so tam ostali njegovi 
starši. Odšel je. Vsi smo se 
spraševali: "Le zakaj se je vrnil v 
vojno, namesto da bi ostal med 
nami?" Seveda nihče med nami 
ne ve, kako je, če si med tujimi 
ljudmi, doma divja vojna, tam so 
starši in prijatelji in ne veš, so 
živi ali ne. 
Čez nekaj mesecev smo dobili 
njegovo pismo. Živ je! smo si 
oddahnili. Napisal nam je, da 
smo lahko veseli, da hodimo v 
šolo, da se lahko učimo. Oni se 
skrivajo po kleteh, nimajo ne 
zvezkov ne pisal. 
Takoj smo mu odpisali. Strašno 
smo bili razočarani, ko so nam iz 
Zagreba vrnili pismo, češ v Bo-
sni je vojna. Iskali smo izhod in 
ga poslali preko Rdečega križa. 
Dobil ga je, saj nas je pred nekaj 
dnevi presenetil z novimi vest-
mi. 

Želi, da se po vojni spet vidimo, 
da ostanemo prijatelji in da v 
Sloveniji ne bi nikoli več dožive-
li vojnih strahot. To je tudi naša 
velika želja. 

Učenci 6.a in razredničarka, 
OŠ Mladika 

VEVERICA 
Sem veverica. Živim v gozdu. 
Ime mi je Rjavka. Najraje jem 
orehe in lešnike. Sem rjave barve 
in imam velik košat rep. Zelo 
rada plezam po drevesih in 
skačem z veje na vejo. Nekega 
dne sem šla na travnik, kjer sem 
srečala prijazno gospo, ki mi je 
dala lešnike. Zahvalila sem se in 
hitro stekla v gozd v svoje skri-
vališče. Prišla bo zima in jaz jo 
bom prespala, le včasih me bo 
prebudila lakota. 
Tamara Galun, 2. r, 
OŠ Hajdina 
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znaku števila sedem 
Ob zaključku leta so na vrsti inventure tako v podjetj ih kot tudi v za-
sebnem življenju. Potegnemo črto in napravimo načrt za naprej . Radi 
pokukamo v horoskope in preberemo, kaj nam namenjajo zvezde. 

Seveda pa zahodnjaška astrologija ni edini način na-
povedovanja prihodnosti. V zadnjih petih letih po izi-
du knjige Numerologija avtorice Nace Jermanj smo se 
Slovenci že dobro seznanili tudi s to vedo. Marsikdo 
predhodno že preveri posledice svojih zasebnih in 
poslovnih odločitev tudi z numerološko analizo. 

Numerologija je izkustve-
na veda, ki preučuje vpliv 
števil kot simbolov nebe-
snih teles na lastnosti in 
sposobnosti ljudi in na od-
nose med njimi. Zaradi 
omejenih sposobnosti člo-
veka (pet čutil, tridimenzio-
nalni sistem in dimenzija 
časa) vpliva planetov na po-
sameznika še ne moremo 
dokazati, lahko pa ga 
občutimo. To se lepo 
potrjuje v praksi in nekega 
dne bo, če že ne znanstve-
no, vsaj eksperimentalno 
dokazan. 

Naca J e rman j je za bralce 
Tednika pripravila krajšo nu-
merološko analizo, v kateri 
je analizirala tudi občini P tu j 
in Ormož. 

Z letom 1996 s topamo pod 
vpliv števila sedem, simbola 
skr ivnostnega planeta Nep-
tuna , ki vlada intuicij i , 
oku l tn im vedam, fotografiji , 
glasbi, zabavi in bo vplival 
na razcvet teh panog. Slabe 
lastnosti , ki jih prinaša števi-
lo sedem, so: lenoba, 
zahrbtnost ,neodločnost in 
odvisnost od najrazličnejših 
drog. Vibracije števila sedem 
pr inaša jo veliko ustvarjalne 
energi je in modrost i , vse je 
prežeto s tančinco skrivnos-
ti, zato je še toliko bolj zani-
mivo in nedorečeno. Potreb-
no je le nekaj čutnosti , 
t išine, da dojameš globino 
sporočila, saj število sedem 

ne potrebuje besed, vodi ga 
intuicija. Zato se je v letu 
1996 pot rebno prepusti t i , da 
nas vodi vladajoče število, da 
se z n j im uskladimo in lažje 
nam bo razumeli namige 
kozmosa. 

Največje možnosti bodo 
imeli seveda l judje, ki imajo 
v svoji analizi število sedem 
(datum rojstva, ime, prii-
mek, skupno število). Enako 
uspešni bodo vsi, ki se s tem 
številom ujemajo , to so 
predvsem števila 2, 1, 5 in 4. 
Vsi, predvsem pa sedmice, si 
lahko letos zadamo visoke 
cilje, kajti nj ihova ure-
sničitev bo v tem letu lažja. 

Zelo p o m e m b n o vlogo pa 
igra v letu 1996 tudi vlada-
joči kitajski znak. Z 19. fe-
bruar jem bomo stopili v zna-
men je podgane: varčne, pre-
vidne, skromne, delavne, in-
tuicijsko obdar jene živalce, 
pa tudi skopuške in obreklji-
ve. To je pravi čas za dolgo-
ročne načrte, premišl jene 
naložbe, saj je podgana zna-
na po tem, da rada razmišlja 
o bodočnost i in si ustvarja 
zaloge. S p r imerno predpri-
pravo je v tem letu mogoče 
vse uspešno izpeljati. Leto 
bo potekalo mi rno , brez eks-
t r emnih dogodkov, ker pod-
gana ne mara bučn ih pred-
stav. Drobn i prepir i , poga-
janja in spori zaradi malen-
kosti nam bodo popestril i 
življenje, ko bodo prišle na 

površje podganine negativne 
strani . Torej se obeta razmah 
poslovnosti , ki prinaša velike 
dobičke, pospremljen pa bo s 
š tevi lnimi špekulacijami in 
n ihan jem cen t ržnih dobrin. 
To leto je izziv za ljudi, ki so 
rojeni v znamenju podgane 
(leta 1912, 1924, 1936, 1948, 
1960, 1972, 1984), in vse, ki 
se u jemajo z njo. Postavite si 
svoj cilj in dosegli ga boste! 

M e s t o Ptuj vibrira s števi-
lom 19, za katerega je iz nu-
meroloških zakonitosti zna-
no, da je eno izmed 
najsrečnejših števil. Ker se 
u jema z letošnjim vladajočim 
številom 7, bo temu pr imer-
no tudi nagrajeno, ča si bo le 
zastavilo cilje. Seveda je 
uspeh odvisen tudi od ljudi, 
ki ga vodijo in sprejemajo 
p o m e m b n e odločitve. Župan 
mesta ima v svoji analizi kar 
tri štirice, za katero smo že 
rekli, da se zelo dobro u jema 
z letošnjim vodi lnim števi-
lom in tudi s številom mesta 
P tu j , zato bodo njegove pote-
ze za P tu jčane ugodne. Ker 
je rojen ravno na prehodu ki-
tajskega znaka petelina v psa, 
m u lahko znak petelina, ki se 
s podgano ne u jema najbolje, 
včasih ponagaja v taki meri , 
da ga bo spremljalo osamlje-
no težko delo ob sk romnih 
pogojih. Ob vplivu psa pa se 
m u bodo porajale donosne 
naložbe in poslovni uspeh. 

Mesto Ormož se ponaša s 
pozi t ivnim in močn im števi-
lom 27, ki vlada intelektu. S 
številom sedem nima poseb-
nega odnosa, niti negativne-
ga nit i pozitivnega, zato se 
bo zanašalo na svojo moč in 
intelekt . Pač pa pr ipomorejo 
števila vodilnega človeka -
župana k temu, da bo to leto 
zelo dobro. Župan ima v svo-
ji numerološki analizi nam-
reč število sedem, torej vo-
dilno letošnje število, in zato 
velike možnosti za dobre, do-
nosne poslovne poteze. Obe-
nem se tudi njegov kitajski 
astrološki znak koze zelo do-
bro u jema z znakom podga-
ne. To leto lahko pr ičakuje 
izredne poslovne priložnosti 
in razgibano družabno živl-
jenje. Županovo osebno šte-
vilo je v harmoni j i s številom 
mesta Ormož, zato bo njegov 
osebni uspeh obenem tudi 
uspeh mesta. Njegova ostra, 
kri t ična presoja in dobra ko-
munikaci ja mu bosta vseka-
kor v podporo na uspešni 
poti . 

Pripravila vlc 

PTUJ • Drevi ob 19. uri bo v 
Narodnem domu pogovor z 
letošnjimi nagrajenci: pesni-
kom Alešem š teger jem, kus-
todinjo Darjo Koter in režiser-
j em Miranom Zupaničem. 
Pogovor bo vodila Branka 
Bezeljak Glazer 
PTUJ • V gledal išču bo da-
nes ob 16.30 In 18. url pred-
stava Muca Copatar ica v iz-
vedbi LG Fru fru iz Ljubljane, 
jutri pa ob istih urah Smeško 
m e d črkami v izvedbi Ple-
snega studia Igen iz Celja. 
Obe predstavi bo obiskal de-
dek Mraz. 

ŠTATENBERG • Danes ob 
17. uri bodo odprli razstavo 
slik članov likovne sekcije 
DPD Svoboda Ptuj, ki so nas-
tale jeseni na Štatenbergu. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
V petek, 22. decembra , ob 
19. uri bo v viteški dvorani bi-
striškega gradu božični kon-
cert kvarteta Zven. Ob tej pri-
ložnosti bodo predstavil i knji-
go Antona Gričnika NOČ IMA 
SVOJO MOČ, v kateri je avtor 
zbral nad 1000 pripovedi, 
zgodb in legend, ki so m u j ih 
zapisovali ali pripovedovali 
na dolgih pohodih in ob šte-
vilnih obiskih domačin i s Po-
horja. 

PTUJ • V petek, 22. d e c e m -
bra, ob 19, uri bo v Dravski 
ulici (staro kopališče) premi-
erna predstavitev zgoščenke 
ptujske drugačne glasbe. Po 
predstavitvi bo Klasinc party. 
POLJČANE • V soboto, 23. 
decembra , ob 18. uri bo v 
poljčanski župni cerkvi 
božični koncert pevskega 
zbora Freja Iz Šmar ja pri 
Jelšah. 

PTUJSKA GORA • V sobo-
to, 23. decembra, ob 18. uri 
bo v ptujskogorski cerkvi 
božični koncert komornega 
zbora Pentakord iz Ljubljane, 
ki ga vodi prof. Miro Kokol, 
ptujskogorski rojak. 
PTUJ # Društ\/o izobražen-
cev Viktorina Ptujskega pri-
pravlja Božični koncert, ki bo 
25. decembra ob 19. uri v re-
fektoriju Minori tskega sa-
mostana. Nastopil i bodo 
Saška Kolarič, mezzosopran, 
Metka Žižek, klavir. Zbor sv. 
Viktorina, ki ga vodi Sonja 
Vinkler, in OPZ sv. Jurij, ki ga 
vodi Tatjana Rutar 
PTUJ • V gledal išču bo 27. 
decembra ob 19. uri koncert 
Pihalnega orkestra Ptuj. 
PTUJ • V gledal išču bo 29. 
in 30. decembra Gledališče 
ZATO odigralo ob 19. uri 
predstavo Krčmarica. 
MAJŠPERK # V Tovarni vol-
nenih izdelkov Majšperk bo 
6. januarja srečanje ljudskih 
pevcev in godcev, ki ga orga-
nizirata ZKO in občina 
Majšperk. 

PTUJ - RAZSTAVE • V Lu-
garičevl galeriji so na ogled 
risbe Borisa Miočinoviča, v 
Mestni hiši oljne slike Cecilije 
Bernjak in v Blagovnici slike 
Rozine Šebetič. 
PTUJ • V razstavišču pod 
g radom razstavlja akadem-
ska slikarka Anka Krašna. 
PTUJ • V Miheličevi galeriji 
je odprta razstava akvarelov 
ljubiteljskega slikarja Andreja 
Božiča. 

PTUJSKA GORA • V Galeri-
ji Paleta razstavlja Karmen 
Menoni predmete iz svile, 
platna, papirja, stekla, kovine 
in gline. 

KINO PTUJ • Do konca ted-
na vrtijo ob 18. uri f i lm Oble-
gani, ob 20. uri pa Apollo 13. 
Prihodnji teden bo vsak dan 
od 26. do 30. decembra ob 
18. uri na sporedu Božiček, 
ob 20. uri pa To so bili časi. 

HA PREHODU lA 
PEŠCE TRČIL V DEČKA 

v ponedeljek, 11. decembra, 
okoli 17. ure je v Kidričevem po 
zanamovanem prehodu za 
pešce prečkal Tovarniško ces-
to 9-letni M.K. iz Kidričevega. 
Pripeljal je voznik osebnega 
avtomobila, 35-letni Peter S. iz 
Maribora. Trčil je v dečka, ki ga 
je vrglo na pokrov motorja, od 
tam pa je padel na cestišče. Pri 
tem se je hudo ranil. 

PEŠKA LAŽJE 
POŠKODOVANA 

Prav tako v ponedeljek, 11. 
decembra, okoli 14. ure je v 
Slovenski Bistrici po zaznamo-
vanem prehodu za pešce 
prečkala magistralno cesto 65-
letna Ivana S. Med prečkanjem 
jo je zadel voznik osebnega 
avtomobila rdeče barve. Peška 
je padla, voznik je ustavil in ji 
ponudil pomoč. Ker je bila 
lažje poškodovana, je pomoč 
odklonila, zato je voznik odpel-
jal naprej. Kljub temu je UNZ 
Maribor zaprosila neznanega 
voznika osebnega avtomobila 
in morebitne očividce, da se 
jim oglasijo in pomagajo razja-
sniti okoliščine nezgode. 

PEŠEC HUDO 
RAHJEH, AVTO TRČIL 
V STEBER 

Voznik osebnega avtomobi-
la, 19-letni Silvo S. s Trstenika v 
občini Lenart, je v petek, 15. 
decembra, ob 6.10 vozil oseb-
ni avto proti naselju Vosek. V 
nepreglednem ovinku je avto 
začelo zanašati. Zdrsnil je proti 
desnemu robu cestišča, pp ka-
terem je hodil 17-letni M.K. iz 
Voska. Pešca je vrglo na po-
krov motorja, od tam pa je pa-
del na zasneženo cestišče, kjer 
je obležal hudo ranjen. Avto je 
še trčil v steber javne razvstlja-
ve, kjer je obstal. 

DVAKRAT JE GORELO 
v torek, 12. decembra, nekaj 

pred 17. uro je izbruhnil požar 
na gospodarskem poslopju 
Helene K. v Vodrancih, KS Kog 
pri Ormožu. Goreti je začelo ob 
akumulatorju ob zidu skednja. 
Ogenj se je razširil na vse pos-
lopje, pod njim pa so zgoreli 
tovornjak, akumulator, barve, 
laki in električni kabli. Po oceni 
je škode za dobra dva milijona 
tolarjev. 

V sredo, 13. decembra, okoli 
19. ure pa je iz neznanega 
vzroka zagorelo v gospodar-
skem poslopju Ivana C. v Zg. 
Gradišču. Zgorelo je ostrešje, 
precej sena, nekaj kmetijskih 
strojev in orodja. Tudi tu so 
ocenili, da je škode za dobra 
dva milijona tolarjev. 

GROZIL 5 PLIHSKO 
PIŠTOLO 

v noči s sobote na nedeljo, 
pol ure po polnoči, so ptujske 
policiste poklicali zaradi kršitve 
javnega reda in miru v diskote-
ki Amur v Slovenji vasi. Pri pos-
redovnju so policisti ugotovili, 
da je kršitelj 25-letni Srečko S. 
iz Kidričevega, ki so ga potem 
izsledili v diskoteki Čelan v Slo-
venji vasi. Zasegli so mu plin-
sko pištolo in bodo zoper nje-
ga podali predlog za uvedbo 
postopka pri sodniku za 
prekrške v Ptuju. 

FF 

RODILE SO - ČESTI-
TAMO: Lidija Zebec, 
Gregorčičev drevored 6, 
Ptuj - Marka; Ana Trafela, 
Tržeč 45, Videm - Tjašo; 
Leonida Šilak, Spuhlja 
126/a, Ptuj - Adrijana; Ida 
Korošec, Zabovci 4, Mar-
kovci - dečka; Klaudija 
Krušič, Nadole 38, Žetale 
- Žana; Zinka Ivanjšič, 
Bučkovci 41, Mala Nedel-
ja - Davorina; Durdica 
Kolar, Brezje 26, Cestica -
deklico; Miroslava Pignar, 
Muretinci 40, Gorišnica -
Tino; Mateja Korošec, 
Lovrenc 31, Lovrenc -
Nušo; Sergeja Ules, Haj-
doše 2/g, Hajdina - Nast-
jo; Marjana Drevenšek, 
Dornava 99, Ptuj - Borisa; 
Tatjana Gradišar, Kukava 
58, Juršinci - Nejca; Irena 
Ivančič, Lancova vas 75, 
Videm - Katjo; Katarina 
Vinter, Korenjak 24, 
Zavrč - Tamaro; Sonja 
Bašnec, Orešje 27, P tu j -
Katarino; Alenka Hržič, 
Mihovci 16, Velika Nedel-
ja - deklico; Simona Ku-
har, Borovci 55, Dornava -
Blaža; Ivanka Kozel, Mala 
Varnica 4, Leskovec -
dečka; Klavdija Roškar, 
Gabrnik 6/a, Juršinci -
Tomaža; Bojana Do-
manjko. Veliki Brebrov-
nik 21, Miklavž - Tadeja; 
Silva Sever, Radoslavci 1, 
Mala Nedelja - Sandija; 
Mateja Težak, Hrastovec 
23, Zavrč - Ano; Nataša 
Lačen, Spodnja Hajdina 
72/a, Hajdina - Aljo; Ana 
Habjanič, Drbetinci 38, 
Ptuj - deklico; Anita Nes-
torov, Ul. 5. prekomorske 

4, Ptuj - Gregorja. 

POROKE - PTUJ: Franc 
Klaneček, Skorba 19^, in 
Janja Skrila, Skorba 58. 

UMRLI SO: Janko Ku-
kol. Sveti Tomaž 29, îc 
1918 - t 8. decembera 
1995; Ivanka Cestnik, ro-
jena Polajžar, Zagrebška c. 
113, Ptuj, :iU932 - t 9 . de-
cembra 1995; Rudolf 
Koncilja, Abramičeva ul. 
5, Ptuj , ii: 1922 - t 8. de-
cembra 1995; Stanko Mla-
kar, Kozminci 3, 1934 -
t 9. decembra 1995; Mar-
tin Simonič, Ribiška pot 
11, Ptuj, :iU907 - t l 0 . de-
cembra 1995; Elizabeta 
Pavlinič, rojena Šoštarič, 
Rucmanci 37, 1920 - t 
10. decembra 1995; Stan-
ko Rogina, Ulica 5. preko-
morske 3, Ptuj , 1925 - 1 
13. decembra 1995; Peter 
Bezjak, Borovci 26, ŝ̂  
1924 - t 14. decembra 
1995. 


